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В-к БГ БЕН
Иде световният футбо-

лен шампионат в ЮАР, иде 
и световният емигрант-
ски шампионат по футбол 
в Чарлтън. Lovefootball 
Festival ще се проведе на 
29 и 30 май на терена на 
Charlton Park. 

Турнирът се играе всяка 
година и води началото си 
от 1995 г. под името Inner 
City World Cup Tournament. 
Схемата, по която протича, 
следва тази на световното 
първенство и участва-
щите в него 32 отбора са 
съставени от живеещи на 
Острова чужденци.

В събота, 29 май, ще се 
играят квалификациите 
за финалите в неделя, а 
в неделя започва най-
интересната част – пре-
ките двубои и финалът.

Бъ л га р с к и я т  о т б о р 
участва още от самото 
създаване на турнира. За 
миналата година общата 
посещаемост бе 15 000 
зрители. Тазгодишният 
турнир се очаква да над-
мине убедително пока-
зателите си от предишни 

години.
Споменахме за българ-

ския отбор. Иде ред и на 
голямата новина за него.

През 2006 година 
българският отбор ста-

ва шампион на турнира, 
а общо за изминалите 

години има в актива си 
още 4 бронзови медала.

Ето какво сподели за 
в-к БГ БЕН треньорът на 
отбора ни Камен Алек-
сандров:

-  Схемата на турни-
ра копира Световното 
първенство, отборите са 
разпределени в 8 групи 
по 4 отбора, в групите се 
играят по 3 мача от по 
35 минути, на стандартен 
футболен терен, първият 
и вторият се класират и 
т.н. – по познатата схема 
до финала. Шансовете ни 
през тази година да се кла-
сираме в челната тройка 
не са високи, защото ве-
тераните, които играехме 
през последните години, 
поостаряхме и средната 
ни възраст стана над 30 
години. Нямаме подготов-
ката да издържим на това 

натоварване от 3 мача на 
ден. Иначе българският 
отбор е един от отбори-
те с най-голям опит на 
терена и като тактика, и 
като индивидуални по-
казатели. Проблемът е, 
образно казано, че “не ни 
достига въздух”, когато 
играем срещу млади и 
физически агресивни от-
бори като африканските, 
например. Голяма част 
от момчетата в отбора 
ни са играли в различни 
школи в България, както 
и в професионални от-

бори. Когато спечелихме 
първенството през 2006 
г., в редиците ни играеше 
Бончо Генчев. 

Тогава станахме 
първия бял и първия 

европейски отбор, пе-
челил първенството, 

защото дотогава то се пе-
челеше традиционно от 
африканските отбори. 
А единственият друг ев-
ропейски отбор, който 
след нас спечели първо-
то място, бяха поляците 
през 2008 г. Защо афри-
канските отбори ли? Ами 

защото имат много дълга 
резервна скамейка, идват 
по 25 човека, все млади и 
атлетични момчета, които 
не демонстрират обаче 
кой знае каква футбол-
на мисъл на терена, но 
го компенсират с физи-
ческото си присъствие. 
Няма парични награди на 
това първенство. Входната 
такса за участие е 400 па-
унда и миналата година я 
платих от джоба си. През 
тази година решихме да я 
поделим помежду си – по 
20 паунда на човек. Сега 

имаме в отбора поне 5-6 
души с предишен тур-
нирен опит. Лошото е в 
това, че бидейки на по-
висока възраст, ставаме 
по-податливи на контузии. 
През миналата година още 
след първия ни мач 6-7 
човека се контузиха и на 
втория ден, когато беше 
фазата на елиминациите, 
излязохме с 11 човека 
общо и нямахме нито една 
резерва. Българската под-
крепа от трибуните досега 
е наброявала между 30 
и 50 души, повечето от 
които – предимно наши 
приятели. Надяваме се 
през тази година още 
наши сънародници да ни 
подкрепят. Иначе се съби-
раме да играем за здраве 
и удоволствие всеки петък 
в Battersea Park.

Хайде на турнира, 
вход свободен.
29 - 30 май, от 10.00 до 

18.00 часа
Charlton Park Road
Charlton
Greenwitch
London

29 и 30 май - ФУТБООООЛ!

Да си викнем и ние викането

затзатзателиелиелитетете сисиси ототот препрепреррр дишдишдишддд нинини катката да дда иа издъздъд ржиржирр м нм на та товаова LonLondondon

В-к БГ БЕН
От 3 до 13 юни ще имаме шанса 

да разгледаме един необикновен 
живот, претворен в 112 картини и 
скулптури. Художничката Жинет 
Ашкенази, родена през 1932 г., ще 
ни срещне с един бурен и безкрай-
но интересен разказ по сценарий, 
какъвто само животът може да 
напише. Изложбата ще бъде и сце-
ната, на която Жинет ще ни пред-
стави и своя автобиографичен 
роман “Тракийска принцеса”.

Родена в българско еврейско се-
мейство, малката Жинет става сви-
детел на изпращането на баща й в 
концлагер и на разрушеното здра-
ве на майка си през последвалите 
години. Смяната на фашисткия ре-
жим с комунистически не променя 
безизходицата пред семейство 
Ашкенази и Жинет емигрира в 
Израел. Стъпвайки с нови надежди 
на новата земя, семейството й се 
отзовава напълно неподготвено 
за суровата следвоенна реалност и 
не след дълго, през 1967 г., се пре-

мества в Лондон.
Еклектичната природа на твор-

бите на Жинет Ашкенази събира 
неспокойните истории и спомени 
от онези далечни години, но едва 
през 1994 г. няколко последовател-
ни житейски епизода отключват 
творческата й стихия.

Принуждавана като всяко дете 
да си служи с дясната ръка, Жинет 
носи в себе си през всичките годи-
ни порива да твори, но и усещане-
то, че нещо някак си я блокира. На-

скоро след погребението на майка 
й се случва инцидент,при който, 
подхлъзвайки се, тя си счупва дяс-
ната китка. И тогава прозрението 
идва още на секундата, когато 
подхваща четката с лявата ръка. 
В следващите дни не може да по-
вярва на откритието си.

Повлияна от настроенията и 
формите на Пикасо и Гоя, Аш-
кенази работи в драматичната 
гама, в която се засрещат експре-
сионизмът, кубизмът и сюрреа-
лизмът. В изложбата, която ще 

можете да разгледате, 
тя събира болезнените 
портрети на някои от 
най-ужасяващите съби-
тия в по-новата история, 
видени през очите на 
малкото тогава момиче.
3 - 13 юни
The Brunswick Gallery
Unit 38, The Brunswick 
Centre
London WC1N 1BS 
Метростанция: Rus-
sell Square

„Сама” - първа солова изложба на 
77-годишната Жинет Ашкенази 
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В-к БГ БЕН
Борислав Георгиев е бивш 

национален състезател на 
България, участвал е на две 
олимпиади и има 1 бронзов 
медал от олимпиадата в Атина 
през 2004 г. През януари 2009 г. 
Боби пристига в Лондон, къде-
то започва усилена подготов-
ка, за да направи своя дебют 
сред професионалистите. В 
кариерата си като аматьор до 
момента той 
е спече-
л и л  3 
сребъ-
р н и 
медала 
о т 

Европейски първенства и 
сребърен медал на Световния 
юношески шампионат по бокс 
за аматьори. 

Като професионален бок-
сьор до момента има 1 среща, 
която убедително печели 
само за 1 мин и 9 сек срещу 
Ланкайе Уилсън – шампион 
на Гана и бивш претендент за 
титлата на WBC в професио-
налния бокс.

Борислав Георгиев ще на-

прави втория си боксов 
мач като професионалист 
на 19 юни в боксовата зала 
York Hall, Bethnal Green, 

London, E2 9PJ.
Можете да закупите 
билет за срещата на 

тел. 07966 591 605 
от неговия личен 
треньор - Мървин 

Търнър.
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Шукрие - 020 8826 1361, 07886658810
Александрина - 020 8826 1320 , 07793918238

БЕЗПЛАТНА КОНСУЛТАЦИЯ НА БЪЛГАРСКИ!

Евгений Кайдъмов
Ето едни сухи факти. 

Ама много сухи. Данните 
от националното пред-
ставително проучване на 
«Алфа рисърч» на тема 
«Читателски практики в 
България днес» дадоха 
следните резултати:

- 27.4% от българите 
не са прочели нито ред 
от книга през миналата 
година,

- 14% смятат, че изобщо 
не е нужно да купуват ли-
тература,

- 31% са активни чита-
тели, между 10 и 15% са 
периферните, а останали-
те четат спорадично или 
изобщо не четат,

- 20% никога не са си 
купували книга,

- броят на българите, 
които изобщо не посягат 
към книга, се увеличава 
през последните три годи-
ни с близо 4%,

- редовните читатели, 
които отварят книга всеки 
ден, се топят - за 2009 г. те 
са 9.5%,

-  книги на компютър 
четат 4-5%.

***
Книгата бавно си отива 

от живота ни. На нейно 
място идва компютърът. 
За нея вече не ни остава 
време, за него винаги се 
намира. Сигурно й е до-
шло времето. Няма нещо, 

което тя може да предло-
жи, а компютърът – не. А 
и горите намаляват явно. 
Остава ни словото. Ху-
бавото българско слово. 
Него поне няма как да 
превърнем на чат. 

И все пак – моля ви, 
изпивайте понякога поне 
по една книга.  Това е 
Меката Топлина (да ме 
и з в и н я в а  „ Пе щ е р с к а 
гроздова”). Останалото 
е ежедневие.

Моля ви, добри хора, 
(по)четете!(по)четете!

нини с бс близлизо 4о 4%,%,, шлошло вр вррррремееметото. Ня Нямама нещнещщщщоо, ,, е ее ежеджедддневневиеие.

Кевин Макгуайър, The Daily Mirror
Сплетете арка от рози над главите на Дей-

вид Камерър и Ник Клег и го обявете за граж-
дански брак. Възможно най-неподходящите 
младоженци успяха да спретнат практична 
мелодрама, разменяйки си политически клет-
ви за вярност в задната градина на Даунинг 
Стрийт. Дейвид гледаше предано Ник, докато 
той говореше, а Ник му връщаше копнежния 
взор, когато той имаше думата. От подиумите 
се лееше фамилната идилия “Аз и Ник” и “Аз 
и Дейвид”. Единственото съгласувано раз-
минаване бе в цвета на вратовръзките им 
– премиер-министърът бе в консервативно 
синьо, а заместникът му – в златистожълто. 
Извън вратовръзките гледахме двама души, 
които се движеха и говореха като два кло-
нинга. Сестра, хвърлете ми торбичката за 
повръщане!

Ако две момчета от елитни частни школи, 
които се въртят като пумпали, са събирател-
ният образ на дългоочакваната “Нова поли-
тика” - върнете ми добрите стари опоненти. 
Там поне всичко беше честно и ясно.

Камерън искрено ме забавлява в усилията 
си да ни убеди в желанието си да скочи в 
едно легло с Ник Клег. Легнал си значи като 
войнстващ тори и се събудил на следващата 
сутрин в обятията на либералдемократ.

Една бивша приятелка на Камерън наскоро 
ми разказваше как мечтата на Дейвид още 
от колежа в Итън била да стане министър-
председател. Този брак бе стъкмен под на-
соченото дуло на изтичащото време. Съвсем 
като в уестърн. И зад всички днешни пиар 
декларации стои единствено усилието да се 
прикрие жалката физиономия на пазарлъка 
за властта, продиктуван от болни колежански 
амбиции.

Какво се случи през тези 
седмици? Камерън съумя 
успешно да издъни генерал-
ните изборни резултати на 
Консервативната партия и 
деленето на властта остана 
единствения му коридор 
към апартамента на Даунинг 
Стрийт No10. На 5 май, ден 
преди изборите, Камерън 
демонстративно нахвърля 
пред медиите на лист хартия 
новия консервативен каби-
нет. В него, разбира се, не 
фигурираше нито едно име 

от презираните от него либералдемократи. 
Дни след изборите видният тори и настоящ 
министър на външните работи Уилиям Хейг 
призна, че единственият план на консерва-
торите е бил да се сформира динамичен пакт 
с либералдемократите при гласуването на 
закони в Парламента. И едва когато Гордън 
Браун спешно заухажвал либи-тата, Камерън 
допуснал за първи път възможността да заде-
ли някой друг министерски пост като зестра 
за преговори.

Оповестеното споразумение от Даунинг 
Стрийт очертава редица ключови въпроси, 
по които все още има официално потвърдени 
различия, като например съдбата на британ-
ските ядрени подводници “Трайдънт”. 

Интересно защо обаче в раздела “Европа” 
текстът на двустранното споразумение е аб-
солютно неясен и уклончив. По въпроса за 
мерките спрямо емиграцията Клег отсега се 
вижда, че е развял бялото знаме. Още по-явно 
е унижението му да си затвори очите пред 
планираните от консерваторите съкращения 
на 6 милиарда паунда от бюджета на публич-
ните фондове, което безцеремонно ще изхвъ-
рли на борсата стотици хиляди британци и ще 
спъне крехките възстановителни процеси в 
икономиката. Само допреди две седмици Клег 
разпенен ораторстваше по пейките, че тази 
мярка е най-завършеното недомислие.

Къде отидоха принципите, в които тези 
две партии съвсем доскоро се кълняха? Коа-
лицията Камерън-Клег е първото подобно 
политическо творение от близо 70 години. 
Моля ви, спестете ми пакетчето пуканки. 
Това е лицемерен брак по сметка, който 
отсега е ясно, че ще завърши със скоропо-
стижен развод.

Глас отляво:

От целия този брак е ясно единствено 
това, че ще завърши с развод

Тя. Книгата.
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Компании с ограничена отговорност (Limited Companies)

         -    Регистрация на нови компании
         -    Годишно счетоводно приключване
         -    Payroll, VAT returns, CIS monthly returns
         -    Payroll на място във Вашия офис

Самоосигуряващи се лица (Self-employed)

         -    Възстановяване на данъци от Tax office
         -    Регистрация в Tax office, съдействие за NINO interview
              според новите изисквания
         -    CSCS карти за строителния сектор
         -    Откриване на банкови сметки директно в нашия офис
         -    Съдействие за всички видове социални помощи

6 години Prime Advisors   |   На разположение през цялата година*   |   Модерен 
счетоводен софтуер   |   Директна връзка с Tax Office    |   5 телефонни линии

*с изключение на Коледните празници

6 Hamilton Road, London E15 3AE         0207 511 3404     primeadvisors.co.uk

Йорданка Траянова, 
в-к БГ БЕН
Петко Бочаров пред-

стави най-новата си книга 
„Картини от три Българии” 
пред българската публика 
в Лондон. Събитието се 
проведе в една от залите 
на българското посолство 
и беше открито от Божана 
Апостолова, издател на 
книгата.

„Картини от три Бълга-
рии” Петко Бочаров на-
писва,  както той сам 
обясни, на един дъх, раз-
читайки само на своите 
спомени. Тъй като това е 
автобиографична книга, 
той не желаел да сверява 
и проверява събития или 
дати, важното и ценното 
са неговите спомени и 

начинът, по който ги из-
живява. Първата от трите 
Българии са спомените 
на автора за младостта и 
любовта, втората Бълга-
рия е изживял под идейно 
партийна трактовка на 
събитията. Разбира се, 
най-обсъждана бе третата 
България - настоящата. 
За присъстващите беше 
повече от интересно да по-
гледнат през очите на една 
емблематична личност. 
Изключително лично и 
същевременно обективно 
Петко Бочаров сподели 
моменти от своя живот и 
от политическия живот 
на България. Може би за-
ради разстоянието, може 
би заради политическите 
страсти в България, които 

тук не се усещат по същия 
начин, или може би зара-
ди личния чар на Човека 

“Да, ама не”, срещата 
протече в много заду-

шевна атмосфера. Оказа се, 
че един толкова сериозен 
журналист и човек има 
неподозирано заразително 
чувство за хумор и уни-
кален талант да разказва. 
„Аз съм майстор, затова е 
увлекателно, аз знам как. 
От стара коза яре съм”.

Завиден дух показа Пет-
ко Бочаров и когато говори 
за бъдещето на България, 

като категорично заяви, 
че вижда чист хоризонт. 
Най-лошият проблем оба-
че са демографският и 
културният срив. Както 
сподели, в момента расте 
едно „общество от невежи, 
неграмотни и диви хора”. 
Като най-щастливите ми-
гове в живота си Петко 
Бочаров посочи раждането 
на сина си, моментът, в 
който е предложил брак 
на жена си и издаване-

то на „Картини от три 
Българии”. Той призна, че 
най-трудна е била послед-
ната глава, в която описва 
агентурното си минало, за 
моменти от което спомена 
пред публиката. Типично 
за него бяха избрани много 
весели и шеговити случаи, 
които хем развеселиха 
хората, хем показаха не-
щата такива, каквито са 
били по онова време. Не 
го подмина и въпросът за 
прословутата му реплика 
„Да, ама не”. Петко Боча-
ров веднага превключи 
на делова вълна и даде 
следния пример: „Всички 
хранителни продукти са 
екологично чисти. – Да, 
ама не.”

„Просто съм обикно-
вен български гражданин, 
който е видял, помирисал, 
почувствал и изпитал по-
вратностите на нашен-
ското измъчено развитие 
през всичките тия години. 
Тъй че, ако ви е интересно, 
четете. Все нещичко ще 
научите.”

Петко БОЧАРОВ 
представи в Лондон

най-новата си КНИГА 

Силвия Велкова, 
www.knigoteka-bg.com

-  В навечерието на празни-
ка на българската писменост 
сме изключително щастливи 
да поднесем нашия подарък 
за вас, ценителите на кни-
гата.

Ако досега сте имали жела-
нието да четете на български 
език, но сте се сблъсквали с 
проблема откъде да си на-
бавите интересна литература 
или пък къде да я съхранявате 
(имайки предвид ограничени-
те пространства на нашите 
квартири), ами престрашихме 
се и го направихме – www.
knigoteka-bg.com

Никакви излишни усилия 
не се изискват, освен да вле-
зете в сайта, да изберете кни-
гите, които желаете (там ще 

намерите подробните условия 
за ползване), да заплатите 
с проверената и позната ни 
система PayPal и след като сте 
посочили точния си адрес до 
2 дни, да ги получите. 

И да им се насладите, раз-
бира се. 

След като ги прочете-
те, просто ги поставете 
в плика с обратен 
адрес, който сме 
ви изпратили, 
и го пуснете в 
пощенската 
кутия.

Уверява-
ме ви, всеки ще 
открие своята книга. 
“Книготека БГ” разпола-
га с повечето от най-новите 
издания и бестселъри на воде-
щи български издателства. Не 

сме забравили и най-малките, 
както и тийнейджърите. Тук 
те могат да намерят книгите 
по най-новата компютърна 
игра Hellgate, много фанта-
стика, както и класики като 
“Винету”, “Последният мо-
хикан”, “Алиса”, “Хрониките 
на Нарния”. 

Л ю -

бителите на хитовия турски 
сериал “Листопад” също ще 
имат възможността да про-
четат книгата на Рушат Нури, 
вдъхновила неговата напра-
ва, българския бестселър 
“Мисия Лондон” на Алек 
Попов, а феновете на Майкъл 
Джексън ще могат да проче-

тат книгата за истината 
от последните дни на 

Краля. И още много 
книги - крими-

нални, трилъ-
ри, фентъзи, 

с а г и ,  р о -
мантика, 
мистерии 

и  з а г а дки, 
и с т о р и ч е с к и 

романи, биогра-
фии, съвременна ру-

ска литература...
Добре дошли в сайта на 

“Книготека БГ”!

Петко Бочаров гостува и на 
Българското школо в Баркинг

В-к БГ БЕН
Известният български журналист и писател Петко 

Бочаров, неговата съпруга и поетесата издателка Божана 
Апостолова бяха гости на Българското училище в Баркинг, 
където откриха и първата българска онлайн книжарница 
в Лондон. Децата от предучилищна група с радост по-
срещнаха 91-годишния писател и го отрупаха от вратата 
с въпроси - вярно ли е, че е имал и кон, и пушка по време 
на войната и дали се е срещал с българския крал и др. 
Петко Бочаров отговаряше надълго и нашироко. Разказа 
за рибата сьомга, която изминава дълъг път през живота 
си, но неизменно се завръща на родното си място. Дали 
малките ученици са разбрали посланието, не се знае, но 
е сигурно, че бяха горди от факта, че говорят с българин, 
който не само пише истории, но е част от историята. 

Петко Бочаров, съпругата му и Божана Апостолова 
бяха в Лондон по покана на Милена и Николай Везенко-
ви, които са създатели на училището. Последната добавка 
към техния принос за българската общност в Лондон 
е откриването на първата българска книжарница във 
Великобритания. 
От сайта www.bgbooks.co.uk могат да се закупят 

заглавия на български език за деца и възрастни.

Добрата вест за Книгата и българите на Острова:
www.knigoteka-bg.com и www.bgbooks.co.uk ии 
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БГ БЕН 22 май 2010 г.
Брой 10 (189), Година VII 5АЛБИОН

Интензивни рart-time и full-time курсове
• Интензивен общ курс по английски 
 (за всички нива) - £200
• Курс по IT  програми (Web Design, MOS, 
 Compatia A+) - £400
• Интензивен курс по Book-keeping и 
 Accounting - £500
Квалифициран преподавателски състав.
Учебните часове са базирани на модерна методоло-

гия за лесно и бързо усвояване  на материала.
Сдобийте се с професионална UK квалификация за 

максимален период от 3 месеца и ще ви помогнем при 
намирането на работа в областите на Book-keeping и 
IT със средна годишна заплата от 35 000 GBP !

London Waterloo Academy се намира в Централен 
Лондон (Waterloo Station), на по-малко от 1 минута раз-
стояние пеша до магазин от  веригата Sainsbury’s.

London Waterloo Academy
Факт. Над 80% от нашите курсисти започват работа!

Teл.   0207 902 1904
Mоб. 078 832 73387

e-mail: info@waterlooacademy.co.uk
www.londonwaterlooacademy.co.uk

9 май, 2010
Българският лондонски хор 

бе единственият хор, пока-
нен да пее на тържеството 
по случай Деня на Европа в 
Уестминстърското абатство, 
наред с хора на абатството. 
Певците от хора изпълниха 
църковнославянски песнопе-
ния и обработки на автентич-
ни български народни песни. 
На церемонията присъстваха 
голям брой посланици на стра-
ни, акредитирани в Лондон, 
представители на британския 
политически елит и на кул-
турните среди.

Това е поредната висока 
изява за Българския лон-
донски хор. Хорът е носител 
на наградата на радио BBC 3 
за хор на годината, а през 2009 
г. участва заедно с популярната 
британска група „Doves” във 
фестивала BBC Electric Proms 
– едно от най-престижните 
музикални събития в бри-
танската столица, което бе 
пряко излъчено от британската 
телевизия BBC 2. Повече от 
половината членове на хора 
не са българи и това буди 
още по-голямо възхищение, 
слушайки вдъхновяващите 
им изпълнения на български 
народни песни.

9 май, 2010
По случай Деня на Европа 

посолството на България в 
Дъблин участва със свой щанд 
от кулинарни специалитети и 
рекламни материали в праз-
нично честване, организи-
рано от Представителството 
на ЕС, със съдействието на 
европейските посолства. В 
сградата на представител-
ството – „европейската къща” 
в центъра на Дъблин, която в 
почивния ден гостоприемно 
бе отворила врати за всички 
желаещи, със свои щандове се 
представиха посолствата на 20 
страни-членки. Почетни гости 
на събитието бяха кметът на 
Дъблин г-жа Емър Костело и 
министърът по европейските 
въпроси Дик Роуч. В търже-
ството участваха и пред-
ставители на българската 
общност в Ирландия, ня-
кои от които допринесоха 
за щанда с приготвени от 
тях специалитети. 

10 май, 2010
Българският посланик 

в Ирландия Емил Ялнъзов 
гостува в град Килкени, на-
миращ се на 120 км югозапад-
но от Дъблин. Той бе гост на 
учениците и преподавателите 
от гимназията „Лорето”, пред 
които изнесе лекция, придру-
жена с видеопрезентация на 
тема „България и Ирландия 
– заедно в Европа”. По-късно 
в сградата на общината посла-
никът проведе среща с кмета 
на града г-н Малкъм Нуунан 
и общинските съветници и 
разговаря с ръководството на 
местната търговска камара.

11 и 12 май 2010
Българското посолство 

представи България в Меж-
дународния благотворителен 
базар на CFAB в Лондон. В 
кметството на община “Кен-
сингтън” се организира 51-то 
издание на Международния 
благотворителен базар на орга-
низацията, който се провежда 
ежегодно под патронажа на 
принцеса Александра от бри-
танското кралско семейство. 
Базарът предоставя възмож-
ност за посетителите да се 
насладят на пъстра панорама 

от традиционни изделия и 
храни, автентични музикални 
изпълнения и танци от над 70 
държави, чиито дипломати-
чески представителства взеха 
участие. На българския щанд 
бяха изложени продукти на 
водещи български козметични 
фирми, както и традицион-
ни храни, вино и сувенири. 
Средствата, събрани от благо-
творителния базар, ще бъдат 
дарени на организацията CFAB 
(Protecting Children and uniting 
Families Across Borders), чиято 

дейност е насочена към под-
помагането на деца и техните 
семейства и насърчаване за-
щитата на човешките права.

12 май 2010
Лондон бе домакин на „Ве-

чер на европейската литера-
тура”. Събитието, което има 
за цел популяризирането на 
европейската литература, бе 
отбелязано едновременно в 
столиците на редица други 
европейски градове. 

Домакин на литературната 
вечер в Лондон бе Британ-
ската библиотека, а водещ 
бе популярната британска 
журналистка Роузи Голдсмит. 
Участие в литературната вечер 
взеха писатели от седем държа-
ви – България, Полша, Италия, 
Австрия, Литва, Чешката репу-
блика, Холандия, които бяха 
селектирани от международно 
жури сред над двадесет канди-
датури. От българска страна 
участва Георги Господинов, 
който се представи с откъс от 
своя „Естествен роман”, пре-
веден на 14 езика.

13 май 2010
Първият по рода 

с и  б ъ л г а р о -
у к р а и н с к и 

бла г о тв о-
р и т е л е н 
б а л  с е 
състоя не 
къде да е, а 

на борда на 
кораба HMS 

President – 1918, 
закотвен на река Темза, който е 
участвал във военни действия 
през Първата световна война. 
Организатори на проявата, 
чиято цел бе събирането на 
средства за Българското учи-
лище в Лондон и Украинския 
католически университет, бяха 
Българският и Украинският 
сити клуб. Сред официалните 
гости бяха българският посла-
ник Любомир Кючуков, принц 
Кирил, търговският пред-
ставител на Украйна в Лондон 
и съпругата му, търговският 
представител на британското 
посолство в Киев, ръководи-
тели на Украинския католи-
чески университет, членове 
на Украинския сити клуб и на 
Българския сити клуб, поддръ-
жници на славянското дело 
във Великобритания. 

Благотворителният аукцион 
се проведе съвсем по английски 
и се превърна в изключителен 
спектакъл, защото се водеше от 
Джон Брисби – председател на 
клуба „Приятели на България”. 
Юрист от върховете на бри-
танското общество, надарен с 
огромно чувство за хумор и не-

повторим оратор, той 
неустоимо призова публиката 
да се включи в наддаванията 
и вечерта завърши с велико-
лепен финансов резултат. 

През седмиците
от 22 май 

до 5 юни:
От 20 май

до 15 
август

Най-старото 
обработено зла-

то в света - Варненското 
злато, ще бъде голямата 
атракция в пътуващата из-
ложба “Изгубеният свят на 
Стара Европа: Дунавската 
равнина 5000 – 3500 г. пр.н.е.”, 
която от 20 май до 15 август 
ще гастролира в един от най-
старите музеи във Велико-
британия - световноизвестния 
Ashmolean Museum в Оксфорд. 
За първи път британската 
публика ще може да се запо-
знае с изумителните археоло-
гически находки от устието 
на Дунав, обходили големите 
световни музеи. Изложбата 
представя експонати от над 20 
музея в България, Молдова и 
Румъния. 
Th e Lost World of Old Europe:
Th e Danube Valley, 5000–3500 BC
От 20 май до 15 август 2010
Ashmolean Museum
Beaumont Street
Oxford OX1 2PH
www.ashmolean.org

От 26 до 31 май
„Общество Паневритмия” 

за първи път ще участва в 
Международния Лондонски 
фестивал „Mind Body Spirit”, 
където ще представи инфор-
мационно Паневритмията 
пред една по-широка публика, 
като се даде възможност на 
повече хора да се докоснат до 
танца и да започнат неговото 
практикуване. Паневритмията 
е уникален български способ, 
който чрез движения, музика 
и поезия хармонизира цялост-
но човека. Създадена е през 
първата половина на 20 век 
от Учителя Беинса Дуно. Тя се 
изпълнява на открито, рано 
сутрин, от деня на пролетното 
равноденствие – 22 март, до 
деня на есенното равноден-
ствие – 22 септември. Дейност-
та на обществото на Острова 
започва през далечната 1983 
година (преди 27 години), кога-
то няколко англичани, вдъхно-
вени от магията на танца, 
започват да играят в Ричмънд 
парк. През последните някол-
ко години се присъединяват 
и много българи. Основният 
момент от българското участие 
във фестивала ще бъде 20-
минутната сценична презен-
тация на Паневритмията през 
първия ден, 26 май от 17,00 
часа. На фона на музиката и 
танците Ардела Натаниел, коя-
то е от първите практикуващи 
тук и дългогодишен разпро-
странител на Паневритмията 
по света, ще разказва за своя 
опит пред публиката. Освен 
това, на щанда ще бъдат из-
ложени информационни бро-
шури, книги, мултимедийни 
дискове, снимки и т.н. Освен 

предстоящото участие 
в „Mind Body Spirit”, „Обще-
ство Паневритмия” от дълги 
години по традиция танцува 
в Ричмънд парк всяка неделя 
сутрин от 22 март до 21 септем-
ври. От тази година започва да 

се играе на още две места 
в Лондон: Гринуич парк 
в събота сутрин и Хайд 
парк в някой от делнич-
ните дни. Повече инфор-
мация можете да намерите 

на уебстраницата: www.
paneurhythmysociety.co.uk

„Mind Body Spir it  “ 
Festival, Royal Horticultural 
Halls, Victoria, SW1P 2QD

***

24 май 2010
Тържествено честване на 

Деня на българската писме-
ност и култура 

и славянска-
та азбука 
в Българ-
с к о т о 
училище 
към По-

солството 
на Р. Бълга-

рия
18.00 часа, Българско по-

солство, 186-188 Queen's Gate, 
London SW7 5HL

26 май 2010
На тази дата е подготвен 

един сериозен тест за нашите 
сетива и стереотипи - излож-
бата “Tableaux Vivants, Mise 
en Scene and Photography”. 
Тя е първата самостоятелна 
проява на експерименталната 
българска фотографка Силвия 
Ангелова, която е завърши-
ла “Фотография и Медии” в 
Париж и отблизо 3 години 
живее в Лондон. “Всяка моя 
фотография разказва история 
от живота на библейски герой, 
поставена в съвременна рамка. 
Използвам класическите кодо-
ве на религиозната живопис: 
кръвта, която тече, обърнатите 
очи, бледите лица на светците 
и т.н., като ги пренасям от 
живописта във фотографията, 
където те изглеждат странни”. 
Това, което ще видите в сайта 
на Силвия Ангелова www.
silviaanguelova.com, ще ви оста-
ви с, меко казано, развълнуван 
душевен мир. Ще имате ли 
сили обаче да погледнете отвъд 
първоначалния шок?

Важна част от изложбата 
“Tableaux Vivants, Mise en Scene 
and Photography” ще бъдат и 
моделите - “живи картини”, 
чрез които авторката ще илю-
стрира част очарованието по 
наливането на плът и свят на 
артфикцията и превръщането 
й в творба. 

“Tableaux Vivants, Mise en 
Scene and Photography”

Showcase Café 1001, Bricklane, 
1 Dray Walk, 91 Brick Lane, 
London, E1 6QL, вход - сво-
боден

Изложбата може да бъде 
разгледана на една-единствена 
дата - 26.05 (сряда) от 18.00 
часа, вход свободен. Час и по-
ловина след откриването на из-
ложбата - от 19,30 часа модели 
ще представят и някои живи 
творби на Силвия Ангелова.

30 май 2010
Тържествено честване на 

Деня на българската писме-
ност и култура и славянската 
азбука на Българското школо 
“Васил Левски” в Баркинг

15,00 часа, Българско по-
солство, 186-188 Queen's Gate, 
London SW7 5HL

2 юни, 2010
Българското посолство в 

Календар май – юни

Какво мина
и какво предстои?

Лондон има удоволствието 
да ви покани на класически 
концерт на Лора Маринова 
– чело, и Димитър Наков - 
пиано. Програмата включва 
творби от Чайковски, Шуман, 
Сарасате и Прокофиев.

19.00 часа, Българско посол-
ство, 186-188 Queen's Gate, London 
SW7 5HL, вход - свободен

9 юни, 2010
Премиера на “Източни 

пиеси” - български филм, 2010 
г., цветен, 89 мин., реж. Камен 
Калев, в ролите – Христо Хри-
стов, Ованес Торосян, Саадет 
Исил Аксой. 

Двама братя, изгубили сле-
дите си отдавна, внезапно се 
намират в разгара на един 
расистки бой, в който се от-
зовават от двете страни на 
конфликта. Георги е замесен с 
неонацистка банда, докато Ицо 

се опитва да спаси заплашена 
турска фамилия. Георги се 
колебае дали да се включи в 
следващите още по-мащабни 
погроми, които бандата плани-
ра. А може би красивото тур-
ско момиче, което той спасява, 
ще се окаже билета му към друг 
един живот?

18,.15 часа, билети £9, Ciné 
Lumière, 17 Queensberry Place, 
London SW7 2DT

10.00 часа, Българско по-
солство, 186-188 Queen's Gate, 
London SW7 5HL

10 юни, 2010
Публична лекция и излож-

ба на тема – “Васил Левски, 
национален герой и гражда-
нин на света”

19.00 часа, Българско по-
солство, 186-188 Queen's Gate, 
London SW7 5HL
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Един текст, написан преди няколко години…
Ани Койчева
Седя и зяпам градината, 

изнемощялото циганско 
слънце, враните, които лю-
бопитно прехвърчат над 
градинската порта и хапват 
от огризките, които току-що 
им оставих... Чака ме работа, 
а въобще не ми се подхваща. 
Пиша и слушам «Джелем, 
джелем...». Ако преди 6 го-
дини някой ми беше казал, 
че не другаде, а в Англия 
ще заобичам така силно 
българския и циганския ни 
фолклор, щях да го обвиня 
в ерес. В ерес ме обвиняват 
и някои «българи» из еми-
грантските форуми, които 
никнат като гъби из нета. 
Чудна работа: всеки от тях 
до един слуша «техно, поп, 
рап и рок музика».

Всички до един пишат 
български по начин, по 
който единствено те могат 
да се разберат («кансели-
рай си селфемплоймента 
и се чарджи като елтеде, 
имаш повече бенефити от 
т’ва!», «мога ли да се логна 
в хоумофиса?», «колко те 
чарджи твоя имплойър за 
закъснението?», «пейстни 
ми тоз линк», «абе я го дел-
ни тоя бастард», «фъкинг 
енейчес», «къв джоб ти так-
снаха в инландревенюто», 
«търся свестен ландлорд», 
«опраили си иншурънса?»); 
всички до един са «супер» с 
компютрите и «браузерите», 
всички до един работят като 
самонаети, т.е. имат свой 
собствен бизнес, а всички 
до един денонощно седят в 
този форум срещу екраните 
си. Сигурно само така ми се 

струва, но не мога да се отъ-
рва от мисълта, че всички 
до един от тях вият от мъка 
и са изкукали от самота. Но 
да си го признаят?! Никога!!! 
Такава е културата на нови-
те български заселници на 
Острова. 

Аз също нямам с кого да 
си говоря. Но затова пък 
имам приятелите, родни-
ните... Говорим си в писма. 
По телефона - веднъж в 
седмицата. Много странно 
се чувства човек, когато не 
говори, а само пише на своя 
език. Устата му е в каторги, 
а умът - свободен. Няма с 
кого да размениш две думи. 
Езикът ми е изостанал, опо-
сталял и обеднял. Измъ-
ршавял като проскубана 
лисица, признавам си. Ала 
в стремежа си да оцелеят, 
сънародниците ми наоколо 
нямат време дори и за това. 
Защо им е да бъдат искрени, 
да «разводняват темата» и 
да изпадат в сантиментал-
ности? Англичаните НЕ ГО 
правят, българите да «не сме 
по-долу от тях». Повечето от 
новопристигналите българи 
са в най-хубавите си години 
- в своите 20-те или 30-те. 
Живеят по двойки, раждат 
деца. Децата растат, играят, 
почват да говорят. Прогова-
рят езици. Какви? Светлозар 
(Слънчо) - един от чита-

телите из форумите, дава 
част от отговора. Разказите, 
които пише под формата на 
постинги (а те са наистина 
впечатляващи по дълбочина 
и чувственост!), са написани 
на «български» език. Езикът 
няма нищо общо с грама-
тиката и морфологията, на 
която съм учена от моя-
та първоначална учителка 
«другарката Сандулова» в 
126-о училище на софийския 
квартал «Емил Марков» 
някъде през 60-те. Ала при 
всички случаи езикът на 
Слънчо е хиляда пъти по-
български от този, на кой-
то говорят «английските» 
българи на Острова. Слънчо 
спада към втората генерация 
българи, интегрирали се от 
десетилетия в англоезичния 
(в неговия случай - Канада) 
свят. Какъв обаче български 
език ще заговорят децата 
на българските емигранти, 
които сега се «интегрират» 
на Острова, в Белгия, във 
Франция, в Щатите или в 
Танзания? Само ако ня-
кой от форумците случайно 
«сбърка» и отвори тази тема, 
веднага други «българчета» 
се провикват: «Къш! Като 
не ти харесва т’ва, хващай си 
шапката и заминавай в БГ». 

Вълчата конкуренция 
диктува правилото - един 
българин по-малко, едно 

гърло - затворено. Културата 
на новите български засел-
ници определя и езика, на 
който те разговарят. Докато 
си «канселират селфемплой-
мента и се «чарджат като 
елтеде, защото имат повече 
бенефити от тва!», те не 
намират за нужно да четат 
или да си приказват на други 
теми и на друг език. Някой 

от тях зададе въпрос преди 
време - защо на Острова има 
ВСЯКАКВА преводна лите-
ратура, но не и българска, а 
в книжарниците няма дори 
карта на България? В начало-
то на учебната година двама 
от английските ми ученици 
в класа по български, който 
водя от две години, ми се 
оплакаха, че не могат да на-
мерят българо-английски 

речник. Ами няма търсене 
- няма предлагане, бил от-
говорът на продавача. Няма 
търсене, няма и предлагане 
на българска литература. 
И защо да го има, когато 
българите (за разлика от 
руснаци, германци, поляци, 
украинци и т. н.) на Острова 
НЕ ЧЕТАТ български книги, 
а наблягат «на западно», 

«рап, поп, рок и техно»? Това 
са техните интереси, това е и 
културата на съвременния 
български «англичанин», с 
която коренното население 
ни възприема. 

Българите, които се мяр-
ват в ежедневието ми, са 
или неграмотни строители, 
дошли тук да изкарват хляба 
си, или загазили шофьори. 
И двете категории по един 

или друг начин попаднали в 
полицията, или в данъчните 
служби, където превеждам 
на доброволни начала. Но 
има и изключения. Едно от 
тях е Николина, приятна 
млада жена от българските 
роми. Казвам «приятна», 
защото за разлика от по-
вечето като нея, които по 
един или друг повод попадат 
в тукашните затвори, тя има 
обноски и се държи на поло-
жение. Николина излежава 
краткосрочна присъда в 
един от английските женски 
затвори. От две седмици 
вечерно време ми се обажда 
по телефона. В затвора това 
е като награда за добро пове-
дение. Да си поговорим, каз-
ва. Отивам до касетофона и 
пускам «Джелем, джелем…». 
Тя мълчи. Не говори. Слуша. 
Знам, че е там. Знам защо 
не говори. Оставям теле-
фонната слушалка да виси, 
докато песента свърши, а тя 
си поплаче.

А днес на първа страница 
на един от българските вест-
ници е застинала новина с 
едри букви. Буквите са едри, 
а победата, за която пишат, е 
малка. Извоювана е вчера в 
Европейския парламент. Не е 
победа като на мач по ръгби 
между Англия и Франция, 
за която вестникарите ще 
луднат след броени часове. 
Но Е ПОБЕДА на БЪЛГАР-
СКИЯ ЕЗИК и БЪЛГАР-
СКАТА АЗБУКА, които са 
надвили в изписването на 
думата «евро». Тема, за която 
«българите» на Острова ги 
мързи да си отворят устата. 
Трябва ли им?

Новите „англичани“

Георги Н. Николов, журналист и 
литературен историк
Радостно е, че в нашите времена на 

родоотстъпничество – явно и вапцано 
с европейска баданарка, националната 
ни памет все още се крепи някак. Това 
основно правят няколко телевизион-
ни канала със седмични тематични 
предавания и броящи се на пръсти 
издателства, предлагащи българска 
литературна класика. Губещи, но 
продължаващи да предлагат. 

Без да омаловажавам темите на пре-
даванията и заглавията на издаваната 
българска литература, бих казал, че 
българската памет има още едно, 
непознато лице - творбите на наши 
писатели, създавани в чужбина до 
50-те и 60-те години на ХХ в., както и 
книгите им, писани у нас и посветени 
на техните митарства зад граница.

По разбираеми причини имената 
им бяха табу до1989 г. След тази дата 
пък вече не представляваха интерес за 
оторизираните литературни лаици в 
отприщения порой от книжни явле-
ния и антиявления.

Защото днес е лесно да се говори 
за съвременни български автори по 
света. И да се превеждат творбите им 
– похвално за освежаването на лите-
ратурната ни кръвоносна система. Но 
нима те нямат предци в диаспората? 

Нима нямат по-ранни примери, върху 
които да се корени творческата им 
същност? Времето и разстоянията не 
са изтрили от паметта ни тази галерия 
от творци, доскоро представяна, по-
ради незнание или от мързел, само 
от Борис Шивачев, Матвей Вълев и 
Страшимир Кринчев. 

Все по-любопитен за изследователя 
става Самуил Стрезов – романист, 
пътеписец, анализатор на испанските 
и латиноамериканските литературни 
процеси през 30-те и 40-
те години на миналото 
столетие. Нашумелият му 
роман “Анга” (1929 г., из-
дателство “Самет”, Буенос 
Айрес) още не е пристиг-
нал у нас. Пък и да дойде 
– какво от това? Пари за 
превода му няма да се на-
мерят – “не са заложени в 
бюджета”. Фактът, че се е 
самоопределял за бълга-
рин от Македония, както 
е вписан в посмъртните 
регистри на Аржентина 
(по сведение на посолството на Репу-
блика Аржентина в София – б.а.), не 
трогва чиновническите сърца. Ще се 
трогнат, ако заплатите им бъдат нама-
лени, но това са приказки за плашене 
на малките деца, та да слушкат.

Струващият един долар през 1938 
г. роман на Тодор Ценков “Великия 
океан” (Буенос Айрес, издателство 
“Народна трибуна”) е за литературна-

та ни история книга-уникат. Защото 
е единствената книга, отпечатана по 
това време на български език. Тя е 
актуална и днес, носеща в съдържа-
нието си сериозна познавателна 
стойност. Изчанчена по политически 
причини след “народната” победа в 
един 9-и септември, едва ли днес ще 
види преиздаване такава, каквато се 
е родила първица. Нито пък сбор-
никът разкази на Стоян Данев “Лос 
Абандонадос” от 30-те години ще каже 

на български “добър ден”. 
Причини много – следствие 
едно – загърбване на нацио-
налната литературна памет. 
Така, както пък въобще не 
видя бял свят “Странната 
идея на един момък” с ав-
тор бесарабският българин, 

бразилски поданик, Сте-
фан Кинчев. До последно 
в писмата си до мен той 
споделяше единственото 
си желание – да подари в 
превод на български кни-
гата именно на българския 
читател. И още - да види 
селото на прадедите си, 
Маломирово, Ямболско. 

Това не бе възможно поради 
напредналата му вече възраст, а пре-
водът – поради това, че не бе сигурно 
дали зад тези щения не се крият инте-
реси на бразилското разузнаване към 
цъфналата ни и вързала татковина. А 
съдържанието на двете части описва 
грозната картина на преселенията, 
войните, както и далечните надежди 
някога българският дух да намери по-
кой. И нова родина, разбира се... 

Да добавим и американският писа-
тел Стоян Христов, родом от днешна 
Македония, който се е спасил от 
турски кланета, бягайки в България, 
преди да емигрира окончателно. Ро-
манът му “Мара” е преведен у нас със 
заглавие “Една българка” в пореди-
цата на “Смрикаров” от 40-те години. 
Другият роман, също предизвикал 
фурор с отпечатването си на англий-
ски на Британските острови и в САЩ, 
е “Герои и палачи”. Пари за подобни 
преводни глезотии в нашите бюджети, 
естествено, не са заложени. Заложени 
бяха обаче в македонските комшии, 
които си го преведоха и пуснаха в 
продажба чрез скопското издателство 
“Макавей”. Най-вероятно е пак те да 
приютят под издателското си крило 
и другия роман на Христов – “Али 
паша Янински”. После да се усетят за 
Тръпчо Дорев. После – за нашенеца 
Любомир Весов. После – за Стрезов, 
после... И ще го направят. Както пък 
други културни техни активисти 
вече помакедончиха, по сведения на 

жълтата ни преса, бай Хитър Петър. 
Не говорим за възрожденските авто-
ри, по-слабо известни днес, но дали 
много за българщината в регион 
Македония. Те са обект на друга тема. 
Ще споменем само, че се появяват спо-
радично в университетска лекция, или 
в нечетивен сборник, адресиран само 
до съставителите си. И дотам.

Нищо ли не се прави по въпроса 
за възраждането на тези български 
писатели и на българските им книги 
в България днес? Всъщност има плахи 
опити. Благодарение на Агенцията за 
българите в чужбина бе възродено 
името и творчеството на Панайот 
Станчов-Черна и на други автори 
от други краища на диаспората. За 
възраждането им сериозни усилия 
полага Министерството за българите 
в чужбина. Но това възраждане и 
обособяването им в отделен дял на 
литературната ни история трябва да 
се превърне в държавна политика. 
Не начинание на безпарични ентусиа-
сти. Нито пък на безкрайно далечна 
перспектива от разни литературни 
институти с разни литературни бого-
подобия. Едва тогава, когато говорим 
за Таврия и Бесарабия, освен Бурлак-
Вълканов и Нико Стоянов ще се сетим 
за предходниците им: Никола Фуклев, 
Никола Шимов, Иван Гедиков, Иван 
Мавроди, Георгий Журжер, Алек-
сандър Власов, Александър Кетков и 
много още българи. В Румъния: Мария 
Радианов, Йоан Сулаков, Иван Ле-
банов, Куцаров-Алдеа, Яков Славов, 
Люба Димитриева, Теодор Ненчев, 
Йон Добри, Никифор Крайник и 
много още ... също българи. 

Това предполага и прочистване на 
речниците на българската литерату-
ра от много непотребни персони. В 
името на българската литературна 
памет от диаспората. Ако се чувстваме 
българи, разбира се.

Малко слово за една 
забравена българска памет

ббббббразбразбразилскилскилски пои пои поданиданидани ССССк Ск Ск, Стете-те-
фан Кинчев. До последно 

жълтжълтжълтатаатаата ни пни пни пресаресареса ббббббаба, бай Хй Хй Хй Хй Хий Хий Хитъртъртър ПППППетъПетъПетъррр. 
Не говорим за възрожденските авто-БГ БЕН поща:

Снимка: 
Ивайло 
Тончев
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Условията и 
техниката на 

безопасен труд 
на Вашето 

работно място са  
право на всеки 
един от Вас

Можете
да получите 

хиляди
лири стерлинги 
компенсация!

При всякакви видове 
трудови злополуки – 
наранявания при работа 
с машини, подхлъзвания, 
срутвания на участъци 
от постройки и 
сгради, контузии при 
повдигане на тежки 
предмети,  инциденти по 
невнимание
на ваш колега и т.н.

Екипът ни се 
състои от 60 опитни 

специалисти.
Нашата консултация 

е безплатна.
На вас вероятно
ви се полага значителна 
финансова компенсация.

Шукрие 020 8826 1361, 07886658810; Александрина 020 8826 1320, 07793918238
Ashley House 235-239   High Road, Wood Green, London N22 8HF

Не оставяйте съдбата си в ръцете 
на вашия работодател, обърнете 
се за защитата на Вашите права 
към специалиста. Отнесете Вашия 
случай към Шукрие Хабил.
С нас можете да разговаряте на 
български език.
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Какво значение имат английските 
избори за България? Милена Бордън, 

University of Reading, 
Великобритания

Великобритания е една от 
най-големите и важни страни 
в Европейския съюз с осо-
бена евроскептична позиция, 
солидни връзки и влияние в 
световната политика и ико-
номика. Какво правителство и 
политика ще има през следва-
щите години засяга България 
в три аспекта: какво ще бъде 
принципното й отношение 
към ЕС и как то ще се отрази 
на политиката на ЕС, включи-
телно и към България; каква 
ще бъде имиграционната й 
политика и ще има ли иконо-
мическа стабилност и условия 
за бизнес в България.

На сутринта след изборите 
първото, което обеща Дей-
вид Камерън - лидерът на 
консерваторите, спечелили 
най-много гласове, беше, че 
няма да позволи повече власт 
на ЕС във Великобритания. 
Историята на тази непре-
косима „червена линия” на 
консервативната политика, 
наречена „Европа”, е дълга и 
объркана, но тя има значение 
за България. ЕС няма да може 
да игнорира, че британските 
граждани масово искат да са 
по-малко обвързвани с об-
щата европейската политика 
и икономика. Което значи, че 

не искат да пла-
щат за другите, 
както и да дават 
на Брюксел да 
решава въпроси 
от национален 
характер.

В контраст българският 
външен министър Николай 
Младенов заяви наскоро във 
Вашингтон, че за България на 
първо място стоят отноше-
нията с ЕС. Това е нормално. 
България не е Англия. Но на 
фона на кризата в Гърция, 
която допълнително нажежи 
общата финансова криза, се 
вижда, че еврозоната не е 
безопасна и всички в ЕС ще 
плащат за грешките на други-
те. В този смисъл за българите 
е важно да знаят, че европей-
ското членство не носи лесни 
печалби. А може и да доведе 
до загуби. И изобщо, че ЕС 
не е непременно и само свет-
лото бъдеще. Това не значи, 
че трябва да се настройваме 
срещу Европа. Но е добре да 
се познава действителното 
положение. Не става въпрос 
само за икономически неща, 
а и за по-широко разбиране. 
От 13 години британската 
лейбъристка партия, макар и 
предпазливо, пропагандира 
европейска интеграция. Сега 
вече няма да е така модерно 
да си проевропейски.

Както се пошегува един 
приятел в деня след изборите: 

„Отдъхнах си. Пак мога да 
си купувам английски тестен 
хляб, а не да се правя на фран-
цузин с хрупкава франзела, да 
си пия бира и гледам англий-
ски мачове, без да се притесня-
вам, че ще ми викат, че не съм 
мултикултурен.”

Втората „червена линия” в 
бъдещата британска полити-
ка, която е още по-важна за 
България, е икономическата 
имиграция. Поради приемане-
то на България в ЕС с големи 
съмнения заради корупция и 
нефункционално правосъдие 
Великобритания избра да 
има преходен период, преди 
да даде безвизова свобода за 
работа на българите. И зара-
ди големия приток на полски 
работници в страната това по-
ложение се утвърди. Консерва-
торите настояват за контрол 
на имиграцията, което значи 
на практика – ограничаване. 
Въпреки че процесът е необра-
тим, скоро няма да има истин-
ско „заповядайте” за българи и 
румънци на английския пазар. 
Това не е много приятно. 

Третият аспект, който за-
сяга България, е най-важният. 
Стабилност в консервативна 

Великобритания е добре и 
за България. Защото англий-
ският бизнес и инвестиции 
имат добра репутация и са 
търсени. В предизборната 
кампания икономическата 
програма на консервативната 
партия спечели доверието 
и на най-предпазливите ме-
дии, сп. „Економист” и в-к 
„Файнаншъл Таймс”. Консер-
ваторите искат да съкратят 
държавния сектор и дадат 
данъчни отстъпки на малкия и 
среден бизнес, за да се съживи 
икономиката. Подобна идея 
имат и сините в България.

Но да кажа накрая, няма 
нищо по-смешно от англий-
ския хумор, когато е насочен 
към самата Англия. Сега той 
заля всичко. От бясната жълта 
преса, която казва, че ан-
глийската система е световно 
„идиотска” и не може да каже 
кой всъщност печели при ясен 
резултат, до истерични призи-
ви Камерън да спре да се прави 
на „зелен” и да държи здраво 
ножа забит в противниците, 
през „черни” списъци на пока-
нени и непоканени партийци 
на политическия пир, който не 
се знае кой ще го дава.

След изборите
Прилики и разлики с 

българската действителност
Dnevnik.bg
Новото британско правителство започна одит на разходите, извъ-

ршени от лейбъристите в последните месеци на тяхното управление, 
заради подозрения, че «оставили след себе си минно поле». Премиерът 
консерватор Дейвид Камерън нарече лудост изплащането на премии в 
размер на 75% от заплатите на висшите държавни служители, покупка-
та на самолет-цистерна за 13 млрд. паунда, договорите за построяване 
на нови училища за 240 млн. лири, сключени седмици преди изборите, 
отделянето на 600 млн. за компютри за нова пенсионна схема и 1.5 
млрд. за консултантски услуги. 

Това, че всяко ново правителство намира гафове на предишното, е 
сигурно повсеместна традиция. Приликите с българската действител-
ност обаче свършват дотук.

Защото по-скоро е сигурно, че в срок само от обещаните 50 дни бри-
танското правителство ще състави бюджет и наистина ще вземе мерки 
за намаляване на дефицита, като акцентът ще бъде поставен върху 
съкращаване на разходите, а не върху увеличаването на данъците. За 
сравнение - българското правителство вече 10 месеца не може да израбо-
ти пакет антикризисни мерки, а парите на данъкоплатците продължават 
да потъват в бездънната яма на нереформирания публичен сектор или 
да стоят депозирани в явна полза на две-три банки, но най-вече на една. 
Вместо по-осезаемо свиване на администрацията и разходите по нея, 
намеренията са на мястото на съкратените бройки да изникнат нови 
безсмислени структури, като например новопредлаганата комисия по 
закона за конфликт на интереси - с интересната функция да определя 
кой сигнал е свързан с такъв конфликт и кой не е.
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Неделчо Мутафчийски 
(Mortgage Adviser)
Тел. 0208 292 6556
Моб. 0781 806 0534
ned@crystallife.co.uk

Crystal Life ltd.
14 Park Road
London N8 8TD
www.crystallife.co.uk

• Връщане на застраховки по заеми, кредитни карти и 
автомобилни лизинги (Payment Protection Insurance)

• Без значение дали сте employed или self-employed
• Без значение дали сте изплатили или още изплащате 

кредита
• Без значение кога сте взели този заем
• Ако сте ИМАЛИ/ИМАТЕ кредитни карти, тегли-

ли сте заем или сте ползвали/ползвате някакъв вид 
финансиране, вероятно ви дължат пари, за които 
не подозирате – безплатна консултация

Връщане
на застраховки 
по заеми
100% гаранция
Легално 
изтриване
на заеми, 
ако дължите 
над £15 000

Адвокат Михаил Екимджиев е шампионът по спечелени срещу 
България дела в Европейския съд по правата на човека в Страсбург. 
Той е един от най-известните български правозащитници, 
специализирали в Международно право, наказателно право, 
защита на правата на човека пред Международни правни 
институции и процесуално представителство пред Европейския 
съд по правата на човека в Страсбург. Делата, спечелени от 
адвокат Екимджиев, са прецеденти за българските условия и 
провокират радикални реформи в наказателния процес в България 
за последните няколко години.

(Първа част)
Адвокат 
Михаил Екимджиев
България ратифицира 

Европейската конвенция 
за правата на човека и 
основните свободи (ЕК-
ПЧОС) на 7 септември 
1992 г. Съгласно чл. 5 ал. 4 
от Конституцията, Конвен-
цията е част от вътрешното 
право, а нейните норми 
имат пряко действие и 
юридически приоритет 
спрямо противоречащите 
им национални разпоред-
би. Така държавата добро-
волно ограничи сувере-
нитета си, признавайки за 

задължителна юрисдик-
цията на Европейския съд 
и правото на индивидуал-
на жалба. Декларирайки 
своята съпричастност към 
общоевропейските демо-
кратични и правозащитни 
ценности, България пое 
международен публич-
ноправен ангажимент да 
съблюдава и гарантира 
основните права и свобо-
ди, прогласени от Конвен-
цията.

За съжаление близо 18 
години след ратифици-
рането на Конвенцията 
нито българското законо-

дателство, нито начинът, 
по който функционират 
националните институции, 
отговарят на правозащит-
ните стандарти на съда в 
Страсбург. Това, в генера-
лен план, е основната при-
чина за лавинообразното 
увеличаване на жалбите 
срещу България през по-
следните години. Не слу-
чайно, съотнесен към броя 
на населението, броят на 
“българските” жалби е из-
ключително голям.

* Първите български 
дела

Многообразни са слу-

чаите и различни са хората, 
които търсят помощ от 
Европейския съд. Показа-
телен в това отношение е 
фактът, че първият бълга-
рин, спечелил дело пред 
Европейския съд, е бивши-
ят министър-председател 
Андрей Луканов. Делото се 
помни като куриоз в Страс-
бург с парадоксалната по-
зиция на правителството, 
което твърди, че не носи 
отговорност за действията 
“на органите от независи-
мата съдебна власт”. 

Емблематична беше и 
реакцията на един такъв 

“независим орган” по по-
вод на решението по дело-
то Луканов. Тогавашният 
главен прокурор г-н Татар-
чев в прав текст заяви, че 
държавата няма да плати 
на наследниците на по-
койния премиер, тъй като 
решенията на Европейския 
съд не били задължителни 
за България. Държавата, 
разбира се, плати, а поради 
юридическата му абсурд-
ност изявлението на Глав-
ния прокурор не бе прието 
сериозно в Съвета на Евро-
па и не предизвика дипло-
матически проблеми.

Публичната известност 
на г-н Луканов вероятно 
създаде впечатление, че 
само личности от неговия 
“калибър” и с неговите 
възможности могат да се 
преборят с държавата, и то 
в сърцето на Европа. Тази 
заблуда беше разсеяна от 
никому неизвестния Ан-
тон Асенов – 16-годишно 
момче от ромски произ-
ход, което стана вторият 
български гражданин, по-
лучил обезщетение от съда 
в Страсбург, за упражнено-
то срещу него полицейско 
насилие.

* Кой може и кой търси 
защита от съда в Страс-
бург? 

Сравнителният преглед 
на спечелените дела и на 
решенията по допустимост 
в полза на жалбоподате-
лите позволява известна, 
макар и твърде условна, 
категоризация на хората, 
търсещи защита от Евро-
пейския съд.

Най-общо това са хора, 
к о и т о  в  п р о ц е д у р е н 
аспект не са разполагали с 
вътрешноправни средства 
за защита или са изчерпили 

тези средства, премина-
вайки през “Голготата” на 
българското правосъдие. 
В морален план те са загу-
били надеждата да получат 
защита и справедливост 
от българската държава. 
Използвам думата “спра-
ведливост”, защото не-
рядко, макар и спазвани 
стриктно, нашите закони 
произвеждат несправед-
ливост. Една от причи-
ните за незащитимостта 
на държавата пред Евро-
пейския съд са законови 
норми, които юридически 
се конфронтират с Кон-
венцията и с практиката на 
съда в Страсбург. Тъй като 
българинът няма право 
на индивидуална жалба 
до Конституционния съд, 
в тези случаи той не раз-
полага с вътрешноправни 
средства за защита и може 
директно да търси защита 
от Европейския съд срещу 
последиците от действието 
на “лошите” закони.

Лошите закони 
Показателен пример в 

тази насока е чл. 7 от За-
кона за възстановяване 
на собствеността върху 
одържавени недвижими 
имоти (ЗВСВОНИ). Обще-
ствената потребност от 
справедливост и идеята 
за обезщетяване на соб-
ствениците, чиито имоти 
са одържавени от комуни-
стическия режим, не по-
лучиха адекватен отговор 
от българския законодател. 
Той сътвори неясен, деба-
лансиран и несправедлив 
реституционен регламент, 
чиито последици не коре-
спондират с понятието “со-
циална справедливост”.

(продължава в брой 
11/190)

Защо и как българинът съди държавата си
чрез Европейския съд в Страсбург?

www.moneysavingexpert.com
Най-добрите схеми за действие са тези, калени от практиката. 

Предлагаме Ви наръчник от стъпки, чрез който можете драстич-
но да занижите застраховката за вашия автомобил. В основата 
му е комбинирането на резултатите от сайтовете за сравнително 
търсене и скритите cashback оферти, които те предлагат.

Стъпка 1 - уверете се, че получавате 
правилната застраховка

Размерът на застраховката, която плащате, зависи от вашия 
застраховател, нивото на застраховката и преценката доколко 
висок рисков фактор носите като шофьор. Често пъти логиката 
тук е противоречива, защото понякога пълната застраховка 
може да излезе по-евтина от частичната (third party). Пълната 
информация относно вашата политика за занижаване на 
“рисковия фактор” и избиране на подходящо за вас ниво на 
застраховка можете да видите на www.moneysavingexpert.com/
insurance/cheap-car-insurance-tricks

И едно наум при договарянето на плащане чрез месечни 
вноски! В този случай застрахователят обикновено ви “от-
пуска” като заем годишната сума по застраховката, след което 
ви обременява със свирепи лихви по нея. Определено за пред-
почитане е да се плати накуп или в случай че не разполагате с 
тези пари – да се ползва кредитна карта с нисък APR (лихвен) 
процент. Разбира се, най-доброто решение е ползването за 
тази цел на кредитна карта с 0% APR. Тя обикновено е зареде-
на с достатъчно голяма сума, за да ви стигне за разплащането 
(повече за тези карти – на: www.moneysavingexpert.com/cards/
best-0-credit-cards) 

Не избързвайте с попълването на графата за вашата профе-
сия/работа. Застрахователите оценяват рисковия фактор чрез 
справка с историята на регистрирани инциденти на шофьорите 
с професия като вашата и после я отнасят към сравнителната 
таблица на рисковия рейт на професиите. За да ви помогнем 
при ориентирането, сме изготвили сайт, който ви дава пред-
става за рисковете на всяка професия (www.moneysavingexpert.
com/insurance/car-insurance-job-picker/).

Стъпка 2 – комбинирайте правилно 
сайтовете за сравнително търсене на 

оферти в интернет
Не забравяйте – сайтовете за сравнително търсене на офер-

ти препращат детайлите на вашето търсене до сайтовете на 
застрахователни агенти и директните застрахователи, като 
същевременно взимат най-новите им и евтини оферти, за да ги 
пратят в другата посока – към вас. Но тъй като всяка подобна 
търсачка ползва различна база данни на сайтове, за да опти-
мизирате ефекта на вашето търсене трябва да ги комбинирате 

по подходящ начин. Ние анализирахме последователността 
на търсене, която ви извежда до топоферти за минималното 
време, и се спряхме на следните две системи за търсене, които, 
комбинирани, ви дават представа за 72% от общото количество 
на оферираните в интернет автозастраховки:

GoCompare -  63% от общите резултати 
www.gocompare.com/car-insurance/
default.aspx?Media=SC0012
Moneysupermarket -  56% от резултатите
www.moneysupermarket.com/
car-insurance/?Source=MSE 
При направената от нас проверка GoCompare ни предостави 

резултатите от сравнението на офертите на 81 застрахователни 
агента и 35 директни застрахователи, а Moneysupermarket – на 
70 застрахователни агента и 33 застрахователи.

Двата големи пропуска на двата сайта – там липсват офертите 
на застрахователите:

Продължава на стр. 10

4 стъпки за евтина 
застраховка на вашата кола
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Брой 10 (189), Година VIIАЛБИОН

UK петифурки
Искат по 1450 лири от 

400 приятели на шефа 
на НПО Георги Милков

“Ограбиха ме на ле-
тището във Великобри-
тания, взеха ми всичко, 
моля изпрати ми 1450 
британски лири, за да 
се прибера и ще ти ги 
върна веднага». 

Мейл с такова съдържа-
ние са получили преди дни над 400 приятели на 
председателя на Центъра на неправителствените 
организации в Разград Георги Милков. От мейла 
gmilkoff@yahoo.com хората получили и точен 
адрес на Острова, където да пратят парите. В 
електронната си поща Милков има над 500 адреса 
от целия свят, сред които куп институции и ор-
ганизации. Ден след мейлите дори в социалната 
мрежа Facebook бе създадена група за подкрепа на 
Милков. Веднага след като получили съобщенията, 
стотици приятели се обадили на Милков, за да го 
попитат дали е добре. Тогава те разбрали, че той е 
в България, а не във Великобритания и изобщо не 
е бил ограбван. За щастие повечето хора първо го 
потърсили, за да се уверят дали адресът е точен, 
и така успели да спасят парите си. 

От МВР обясниха, че това е един от най-новите 
трикове на бандитите за кражба на пари. Унифор-
мените съветват при инцидент веднага да се подава 
сигнал в полицията, за да може максимално много 
хора да бъдат предупредени за евентуалната из-
мама. Освен това на официалния сайт на ГДБОП 
(http://www.cybercrime.bg/bg) има съвети за това 
как всеки може да се опази от хакерите.

Лондон отказва да спасява еврото
     Великобритания отказва да участва в европей-

ския спасителен фонд за подпомагане на страните 
от еврозоната, заяви британски дипломатически 
източник, цитиран от АФП. Министрите на финан-
сите на 27-те членки се събраха спешно вчера в 
Брюксел, за да обсъдят проект за създаване на 
Стабилизационен фонд на еврозоната, който да 
отпуска заеми от ЕС на изпаднали в трудности 
страни, използващи европейската валута. Според 
дипломатически източници първоначалната идея 
е Еврокомисията да може да заеме до 60 милиарда 
евро, ползвайки се с гаранцията на всички страни 
от Евросъюза, включително и онези като Велико-
британия, които не са въвели еврото, тъй като това 
ще е механизъм на ЕС. За да се узакони подобен 
механизъм на равнището на целия ЕС, ще трябва 
одобрението на достатъчно квалифицирано мно-
зинство от 27-те европейски министри, които са 
в Брюксел. Отказът на Лондон да участва може да 
принуди еврозоната да се ограничи с механизъм 
на гарантирани заеми единствено за страните, из-
ползващи единната валута - вариант, който също 
се обсъжда. Драстичният спад на еврото през по-
следните седмици беше причинен от «глобално ор-
ганизирани атаки» и еврозоната трябва да се бори, 
за да запази стабилността си, заяви премиерът на 
Люксембург Жан-Клод Юнкер, който е и президент 
на еврогрупата, цитиран от ДПА.

Британците прекарват шест месеца от живота 
си в разговори за времето

     Обсебените от времето британци прекарват 
шест месеца от живота си, обсъждайки дъжда, 
слънцето и всичко останало, свързано с климата. 
Това сочи проучване, цитирано от агенция Рой-
терс. Времето е любимата тема за разговор на 
британците, изпреварвайки спорта, работата и 
дори любовния живот. Темата е толкова популяр-
на, че 58 на сто от жителите на острова използват 
времето за «разчупване на леда», когато запо-
чват разговор с непознат или в работата си, сочи 
проучването на «Лойдс Ти Ес Би иншуърънс».

При това положение няма съмнение, че гореща 
тема за британците този уикенд ще бъде прогно-
зата за топло време следващата седмица след 
отминалия студен период. Вероятно ще има и 
по-задълбочено обсъждане за това дали пък не 
е прекалено слънчево.

Продължение от стр. 9
- DirectLine (http://www.

directline.com/motor/welcome.
htm?cmpid=/000/car/aff ) - 
Aviva (http://www.aviva.co.uk/
aff/car-insurance/?source=M
SE1&entry=99012&CMP=BA
L-NUD_AFF) 

Понастоящем DirectLine 
предлага застраховка с 53-
дневен free период, а Aviva 
предлага 2 месеца free период 
за тези с шофьорска практи-
ка от 4+ години, които не са 
предявявали искове за ком-
пенсация до момента. 

И двата застрахователя от-
казват да бъдат включвани в 
сайтове за сравнително търсе-
не, така че техните оферти си 
струва да се разгледат поот-
делно.

Съкратена процедура за 
намиране на оферти със скрит 
cashback (паричен бонус) – 
просто следвайте описаните 
в материала 3 стъпки, като 
ползвате посочените по-горе 
2 уебсайта и следите за скри-
тите в тях cashback оферти 
(описани в Стъпка 3), които 
могат да ви спестят понякога 
стотици паунди.

И все пак, ето ви съвет в 
движение – два сайта за срав-
нително търсене ви дават ав-
томатично 25 паунда cashback, 
ако организирате вашето 
търсене чрез тях и вследствие 
направите застраховка. Пред-
лаганите от тях застрахова-
телни оферти са по-малко на 
брой, но се компенсират до-
някъде от този бонус. Въпрос-
ните сайтове са Beatthatquote 
– линкът към нейната офер-
та не е достъпен при нор-
малното търсене в интернет 
(www2.beatthatquote.com/
insurance/cheap-car-insurance.
html) и MoneyExpert (www.
moneyexpert.com/insurance/
motor/car-insurance/home.asp
x?affiliateid=77&theme=1&ca
mpaign=MSE)

Ако все още не сте наме-
рили оферта, която напълно 
да ви задоволява, ето ви още 
сравнителни сайтове, които 
ще направят почти 100%-ов 
коефициента ви на търсене 
в наличния онлайн пазар 
на автозастраховки във Ве-
ликобритания : QuoteZone, 
Confused, CompareTM, Tesco 
Compare, Uswitch.

След като попаднете на най-
подходящата и евтина за вас 
оферта:

- Засечете дали офертата се 
припокрива с тази в собствения 
сайт на автозастрахователната 
компания. Това важи особено 
за тези от вас, които търсят 
по-различна от стандартната 
застраховка.

- Проверете покритието на 
вашата застраховка – ако колата 
ви е била наскоро поправяна, 
например, това как се отчита 
при сключването на застрахов-
ката. Пробвайте задължителния 
вариант с номиниране на допъ-
лнителни шофьори доколко ще 
се отрази на размера на общата 
сума.

- Ето ви един особено полезен 

сайт, който ви дава възможност 
за директно сравнение на плюсо-
вете и минусите на произволни 
две застрахователни оферти, 
между които се колебаете: http://
mse70.fi nd.co.uk/insurance/motor/
compare-car

Ако търсите специфична за-
страховка (за млад шофьор, за 
повече от една кола и т.н.), която 
излиза от стандартните, сай-
товете за сравнително търсене 
могат и да не дадат възможно 
най-точните решения.

Когато сте млад шофьор, не ка-
рате автомобил често или имате 
временна (provisional) шофьор-
ска книжка. Ако стандартните 
методи, описани до момента, 
не са довели до намирането на 
достатъчно евтина застрахова-
телна оферта, предлагаме ви още 
няколко съвета:

1. Pay-As-You-Go застраховка 
– някои застрахователни по-
лици са базирани на GPS-и и на 
ползването на проследяващи 
устройства за часовете и местата, 
в които шофирате. Ако наистина 
шофирате рядко, този вариант 
наистина ще ви спести пари. 
Pay-As-You-Go застраховката на 
Coverbox – променя цената на 1 
миля в зависимост от времето на 
деня или нощта, когато шофи-
рате. Понастоящем компанията 
предлага на млади шофьори до 
30 г. и cashback в размер от 50 
паунда. На колата ви се монтира 
безплатно GPS устройство, което 
наред с всичко друго позволява 
проследяването на колата ви, ако 
бъде открадната. В този случай 
имате и възможността да на-
блюдавате чрез специален сайт 
от компютърния екран кога и 
къде шофирате. (www.coverbox.
co.uk/?cb_referrer=MSEA) 

2. За млади шофьори – добре 
е да проверите сайта на застра-
хователите от Swinton Young 
Driver (www.swinton.co.uk/car/
youngdrivers/ ), който предлага 
максимално гъвкава политика за 
млади шофьори. Което, разбира 
се, не означава автоматически, 
че това са най-евтините решения 
във вашия случай.

3. По-радикална алтернатива 
е сайтът на YoungMarmalade. Тук 
наред със застраховката можете 
да сключите сделка за получава-
нето на нискорискова или почти 
нова кола, като договорите от 2 
до 5-годишна схема за нейното 
изплащане. Това драстично ще 
смъкне общата сума на застра-
ховката ви, но пък, от друга 
страна, ви ангажира с покупката 
на кола, така че – правете си арит-
метиката внимателно.

4. Не ползвайте трика “front” 
при сключване на застраховката 
ви – вписването на името на ро-
дителите като основни шофьори 
на автомобила, известно иначе 
като “fronting”, е нелегално и 
може да завърши със съдебно 
разследване и процедури. Далеч 
по-лесен и безопасен начин за 
намаляване на застраховката 
е да се постави там и името на 
ваш приятел, който е добър 
шофьор. 

Ако в домакинството ви има 
повече от един автомобил (вклю-
чително малки бусове, но не и 
велосипеди), някои застрахова-
тели предлагат отстъпки, ако ги 
застраховате групово. Тук сай-
товете за сравнително търсене 
обаче не са от особена полза и 
затова проверката за подходяща 
оферта трябва да бъде извърше-
на собственоръчно.

1. Най-напред направете 
търсене на оферта за всяка кола 
поотделно – отстъпките тук са 
около 10% и често пъти се полу-
чава така, че този застраховател, 
който предлага най-евтината 
цена за единична застраховка, 
печели и крайния “търг” за оста-
налите ви превозни средства. 
Следователно минете през този 
етап, преди да пробвате и след-
ващите по-долу съвети.

2. Съберете всичките си коли 
в една обща застрахователна 
полица – ако застраховате поне 
2 коли, компанията Admiral ви 
дава 10% отстъпка, която при 
4 или 5 коли нараства до 23% 
(www.admiral.com/)

3. Разделете застрахователните 
полици, без да губите отстъпката 
– други застрахователи пък ви 
предлагат отделни застраховки, 
като запазват отстъпката, при 
условие, че превозните средства 
се съхраняват на територията 
на едно и също домакинство. 
Такава са офертите на Privilege 
(www.privilege.com) и на Direct 
Line, които предлагат по 10% 
отстъпка, а компанията Aviva 
дава 5%.

И още трикове за орязването 
на цената...

- Гаранция за 10% по-евтина 
от офертата на вашия досегашен 
застраховател при подновяване 
на застраховката – това заявява 
компанията First Direct (www2.
fi rstdirect.com/1/2/insurance/car.
shtml) в уебсайта си. Условието 
за тази оферта е, че минималната 
годишна сума на вашата пълна 
застраховка е 200 паунда, а на 
частичната – поне 120 паунда.

- Временна застраховка – 
съществува и възможност за 
сключването на подобна застра-
ховка, чийто срок на действие 
е от 1 до 28 дена, в случаите 
когато се налага да шофирате 
временно колата на ваш приятел. 
С подобна насоченост са някои 
оферти на компаниите Budget’s 
Temporary Insurance (www.
budgetinsurance.com/Temporary-
Insurance/), Insure Daily (www.
insuredaily.co.uk/), RAC (www.rac.
co.uk/day-insurance/)

Стъпка 3 – грабнете 
скрития cashback 

бонус и спазарете най-
добрите за вас условия

Да допуснем, че вече сте на-
правили своя избор на най-
подходящия за вас застрахова-
тел. Ако положите още малко 
усилия, тази цена може дори още 
повече да бъде свалена.

Топ cashback сделките могат 
да наклонят везните в последния 
момент.

Ако сте се спрели на дадена 
оферта, проверете следващите 
оферти, класирани на 2-ра и 3-та 
позиция (в случай, че са немного 
по-скъпи) дали не предлагат 
скрити парични бонуси и едва 
тогава определете крайния по-
бедител.

Стъпка 1: Проверете още 
веднъж cashback уебсайтовете 
– в тези сайтове обикновено 
са сложени платени линкове 

към сайтовете на застрахова-
телния бизнес, така че всяко 
ваше кликване през техния сайт, 
което доведе до закупуването на 
даден продукт, носи печалба и 
на самите тях – посредниците. 
След това те ви връщат обратно 
част от тази тяхна печалба под 
формата на cashback, продавайки 
ви застрахователния продукт на 
неговата реална цена. 

И все пак, не забравяйте, че 
обещаната бонусна сума не е на 
100% гарантирана, до момента в 
който тя не се отзове във вашата 
банкова сметка. Следователно 
избирането на оптималната за 
вас застрахователна полица ви-
наги трябва бъде с приоритет.

Ако нямате предишен опит с 
такъв вид сделки, отделете малко 
време и прочетете систематизи-
рана информация за плюсовете 
и минусите им от линка:

http://www.moneysavingexpert.
com/shopping/cashback-websites . 
Ако знаете как да подходите, из-
ползвайте търсачката Cashback 
Sites Maximiser, за да намерите 
най-добрите cashback оферти за 
избрания от вас застраховател 
(http://www.moneysavingexpert.
com/shopping/cashback-sites-
comparison/) Ако сте ползвали 
сайтове за сравнително търсене 
преди това, посочената по-горе 
услуга Cashback Sites Maximiser 
може и да съумее да даде добри 
резултати до момента, до който 
не бъдат отстранени вашите 
cookies. Указания за контроли-
рането и триенето им може-
те да получите от сайта www.
aboutcookies.org/

Стъпка 2: Получете 25 паунда 
cashback, ползвайки сайтовете 
за сравнително търсене – Ако 
cashback сайтовете не поместват 
името на вашия застраховател, 
то сайтовете на Beatthatquote, 
който е достъпен само чрез 
линка (www2.beatthatquote.com/
insurance/cheap-car-insurance.
html) и MoneyExpert (www.
moneyexpert.com/insurance/
motor/car-insurance/home.aspx?
affi  liateid=77&theme=1&campaig
n=MSE) предлагат по 25 паунда 
cashback, ако сключите застрахо-
вателна полица чрез тях.

Стъпка 4 – да не 
забравяме за 

следващата година
Ако кандидатствате за нова 

полица от вашия досегашен 
застраховател, направете го в 
качеството си на нов клиент, 
за да получите по-евтина цена. 
Обяснението е просто – и ва-
шите застрахователи, както 
и всъщност всяка една друга 
компания с готовност биха 
се възползвали от апатията и 
инертността на клиентите им 
с напредването на годината. 
Не случайно уведомителните 
писма за изтичането/подновя-
ването на договора се пращат 
колкото се може по-късно, 
когато датата за подновяване 
е толкова близо и натискът от 
недостига на време толкова 
голям, че хората най-вероятно 
не биха пробвали да потъ-
рсят по-евтина оферта. За да 
избегнете отзоваването си в 
ситуация, в която се налага да 
се вземат прибързани решения, 
определете дата от 6 седмици 
преди изтичането на договора 
ви, която системата Tart Alert 
да ви напомни чрез смс или 
имейл (www.lcplc.co.uk/card_
reminder_1.aspx?source=ML)
Превод: Евгений Кайдъмов

4 стъпки за евтина застраховка на вашата кола

Коледата си отиде, нека бъдем пак добри 
Дарете използваните дрехи и детски играчки на 
хора, които имат нужда от тях. Инициативата е 
целогодишна и събраните неща се изпращат за 
български домове всеки месец.

Пункто ве за събиране:

      Unit 7                                                        11 À Garman Road
      Abbey Park Industrial Estate            Tottenham 
      Abbey Rd                                                 London

Barking, Essex IG11 7BT                 N17 0UR
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Между Бай Ганьо в Европа 
и Оксфордската запетайка

Да бъдеш или да не бъдеш себе си? В 
голямото приключенско изпитание 
на емигрантското битие малките 
случки от живота дават най-
верните отговори. В тях, уважаеми 
читателю, можеш да откриеш 
своята истина и сам да решиш да 
бъдеш или да не бъдеш главният 
герой в сериала на своето ежедневие. 
Приятно четене.

ОЧИ В ОЧИ

АЛБИОН

БАЛКАНСКИ СУБЕКТ

Това определено не бе 
шаблонна сутрин за 
моя съсед, бай Миньо

Пътепис в седем части

Здравка Владова-Момчева, 
http://zdravkam.blogspot.com 
Пета част

Австрия
Пътища, пътища... Любопитството 

ми се изгърбва от възхищение, когато 
наближаваме мощните силуети на ав-
стрийските Алпи. Очаквам недокос-
нати, непроходими препятствия, из-
губени в мъглите върхове, заблудени 
елфи, притичващи по аутострадата, 
стиснали в шепички кюлчета само-
родно злато и призрачни звънчета в 
усойния сумрак на невидими пещери. 
Препускащите ми фантазии са само 
наполовина верни. В 21 век Австрия 
е опитомила своите планини. Наисти-
на, скалните масиви са величествени! 
Изтънените им гребени фризират 
небесата с магическите си зъби и към 
земята се спускат накъсани воали 
от облаци като тънки бели коси на 
проскубани вещици. Но огромните 
релефи са проходими. В недрата 
им, на мястото на някогашните при-
казни скривалища на джуджета, 
преминават километражни тунели, 
обгазени от тенекиените червеи на 
коли и каравани, автобуси и джипо-
ве. Скоростта е заместила тайнстве-
ността. Съвременникът преминава 
като мигновение в еднодневката на 
този конвейер, където надежди и от-
чаяния, любопитство и очакване са 
се стопили в изгорелите изпарения 
на транзита. Където единствената цел 
е да продължиш напред към точката 
на осъществения егоизъм. Всякакви 
алекоконстантиновски отклонения 
от правата на пътя са неуместни. 
Всякакви дядовазовски възклицания 
на преклонение пред природата са 
старомодни. Индивиди с кървящи 
отломки от душевност, като мен са-
мата, са недоразумения, случайно 
допуснати дефекти в поточната линия 
на новото хуманоидно производство. 
А то е устремено, практично, добре 
програмирано. Сантимент е мъртва 
дума в речниците на езиковедите. 
Мисля, че дори на мен вече ми е 
трудно да я дефинирам.

И все пак неутолимата ми българска 
любознателност открадва по някой 
кадър от препускащия пейзаж. По-
здравявам се за това! В главата ми 
на бясна скорост визуалната инфор-
мация се намества в сътресения от 
светкавични крайпътни картини. Ето 
как би описал Алпите някой майстор 
на словото от старата школа: 

„Душата на тази вълшебна планина 
е скрита в могъщото й дихание, което 
като въздишка на дракон се спуска 
в кълбета от пара по костеливите й 
склонове. Потоци от стопени сне-
гове прорязват пътеки в зелените й 

пазви и напояват жадните й ливади 
с чиста, кристална вода. Алпийско 
зелено! Има ли на света други пре-
красни думи, които да опишат това 
съчетание от бистри води, смесени 
с най-нежните багри на земята? Този 
аромат на окосени треви, поръсени 
от пръстите на планински самодиви 
по суровите стръмнини на божестве-
ното величие! И тези стройни мури 
като свещи в храма на сътворение-
то, като хор от души в молитвата на 
Вселената, в безкрайната прослава 
на Бога!

Алпите са снагата на Европа, която 
ние, хората, сме недостойни да до-
косваме!”

А ето как описвам Алпите аз, обе-
зумялата от скорост пътничка за 
никъде, отделената от свое и чуждо 
правнучка на Алеко: „Скали и ливади. 
Малки трактори по подстриганите 
склонове на планината. Хотелчета 
в размазания крайпътен пейзаж. 
Пещери, които изчезват от хоризон-
та в мрака на безкрайните тунели. 
Неони в тунелите, видео в автобуса. 
Претъпкан трафик на коли и в двете 
посоки. Мирис на вчерашни сандви-
чи. Изтръпнали крайници. Жестока 
нужда от кафе и цигара. Зелена, 
безкрайна мацаница от четката на 
Създателя в светлината навън. Кафе, 
кафе, кафеееееееееее!”

Спираме за малко на една бензи-
ностанция и префучаващият свят 
идва на мястото си. Мирише на треви, 
далечен вятър си играе с върховете 
на елхите нагоре, на безопасно раз-
стояние от пътя и хората. Сякаш Бог се 
е оттеглил, ужасен от чедата си.

Една от спътничките ми, постоянно 
усмихната, явно англичанка, ми прави 
знаци с ръце да я снимам пред бензи-
новата муцуна на автобуса. Заговарям 
я от учтивост. Пак с жестове тя ми 
обяснява, че е глухоняма. Щастлив-
ка, която може да оцени видяното с 
благодарност.

Германия
Като деветчасов наниз от запетайки 

пред отегчения ми поглед се занизва 
Германия. Такава, скучна, еднообраз-
на страна! В нея всичко е някак сиво, 
отложено от Господ за по-късно раз-
красяване. И така си останало. При-
рода, разположена в полезрението 
на пътника с широта, но без хоризонт, 
градове, скрити в далечината, непри-
мамливи да ги посетиш. Скоростта 
е изведена в култ. Събота е. Немци, 
повлекли каравани като консервени 
кутии, пълни с ограничено доволство, 
се стрелкат по магистралите с хищно 
жужене. Охранени търговци на про-
сперитет, надлъгващи се в безсмис-
лена надпревара. Къде отиват? Кога 
ще спрат? Пътищата трябва да бъдат 
максимално използвани. Повредите 
по тях създават работни места за 
гастербайтерите. Някой трябва да 
храни тази огромна, лишена от въо-
бражение страна, някой трябва да 
поддържа скучноватия й порядък.

(Продължава в брой 11/190

си коз, който бе крил в мазе-
то до момента. По стълбите 
с него се изкачи прослову-
тото му овчарско куче Пар-
тизан, с което той вардеше 
строителен обект наблизо 
за двеста лева на месец, без 
осигуровки. За него те бяха 
чували много истории - как 
било взело страха и на шефа 
на строителната фирма, дори 
и ако веднъж бай Миньо не 
бил наоколо, щяло да го изяде 
направо. Партизан не изглеж-
даше прекалено агресивен, 
даже даваше да го галят, а 
от време на време издаваше 
странен, кашлящ лай, сякаш 
аха да се изкаже, но от само-
тата в тъмното мазе си бе 
забравило репликите. Демо-
крацията във входа вече има-

Ивайло Тончев, 
lavrentiiberia@dir.bg
Няма как и до днес да надникнем в ду-

шата му, уви. Нека просто да приемем, че 
от 15 април 2010 животът му се промени. 
Бе заспал традиционно пред телевизора в 
кухнята, загледан в неизвестна футболна 
среща някъде по италианските канали. 
Обезболил пенсионерския си ден с два 
литра бира, към края на мача започна да 
ръкомаха позитивно и на двата отбора. 
Вече не различаваше кой кой е. Сутринта 
се събуди леко схванат. Съвсем в стила на 
pay per view каналите, нему му се бе пад-
нал сън, който щеше да промени завинаги 
по-новата история на входа на блока ни. 
В този сън той тичаше по дълга писта, от-
страни му пляскаха звезди, манекенки и 
политици, а в дъното й седеше сам Бойко 
и държеше купа. 

Тук е мястото да спомена, че бай Миньо 
имаше една мечта. Малка, но важна – да 
стане домоуправител на входа.

Захранен с двойно кафе, избръснат и в 
нов анцунг, слезе долу, за да възвести на-
чалото на своята предизборна кампания. 
Тя започна с един принтиран лист, в който 
се приканваха всички на общо събрание за 
избор на нов домоуправител. В следващите 
няколко дни бай Миньо говори с всичките 
си набори от входа. Те бяха влезли заедно 
в блока преди 30 години и си знаеха един 
на друг всичките кътни зъби. Едни убеди 
лесно срещу цигара и бира. Други - малко 
по-трудно, на две бири и обещание, че 
пак ще възстанови беседката, за да играят 
белот пред блока. Трети се оказаха доста 
жилав електорат. Той им припомни на 
ухо всичко, което бе правил за тях - как 
бе прикрил един да не го хване жена му, 
как гръб до гръб бе изхвърлял вода с друг 
при наводнението на общото мазе през 
92-ра и т.н.

Денят дойде. Белите глави се бяха скупчи-
ли пред входа и чакаха да започне събра-
нието. Бай Миньо изкара лампа на дълъг 
разклонител и пусна музика от тонколони, 
монтирани в ушите на един Мики Маус, кой-
то бе реквизирал директно от по-малката си 
внучка, за да развесели народните маси. А 
от веселие имаше нужда, защото старият 
домоуправител не беше лесен. Средна 
възраст, мощна кола, бръсната глава - три 
елемента, които плашеха леко дядовците.

За да изпревари всяко съмнение и страх, 
към 19.00 часа бай Минко извади главния 

ше своя нов гарант. След попълването на 
протокола бай Миньо успя да извади две 
шишета вино и бира и да нареже сирене 
и каквото намери в хладилника.

Превратът мина неочаквано лесно, а 
старият домоуправител даже се зарадва, 
че някой има интерес да се занимава с до-
садната материя да управляваш един вход 
от 24 апартамента и над 80 живеещи.

От другия ден започна Новата епоха, 
както биха я нарекли историците, ако се 
занимаваха с микроистории, събрана в 
няколко десетки тона бетон, арматура 
и човешки души. Първата следизборна 
стъпка на новия домоуправител бе да 
вдигне плавно таксата за почистване. 
Всяко семейство имаше ден в седмицата, 
в който почистваше площадката си. Пред 
входа се построи обещаната беседка от 
ламарина, в която се редуваха пенсионери 
и млади майки. Бай Миньо пое грижата за 
всички текущи ремонти по общите части, 
като даде солена сметка за тях, която сам 
си заплати от общите пари. Нае една срав-
нително млада жена за чистачка, с която 
много често започнаха да го виждат из 
квартала. По някое време дори изнамери 
една папка и взе да се разкарва с нея под 
мишница, наперено, като паун. Един път 
покани кмета на квартала у дома си и до 
късно се чуваха песни и миришеше на ска-
ра. Равните се събират с равни, нали?

Вероятно този славен път щеше да го 
отведе чак до София, до парламента, до 
правителството или въобще – на място, 
където ще можеше да се развихри в пълен 
мащаб. Стига да не беше Партизан. Един 
ден бай Минко се върна някак си плахо 
от работа, движеше се едва-едва. Панта-
лоните му отзад бяха скъсани. Кучето бе 
скочило срещу него в синдикален пристъп. 
Не бе издържало на ритниците му. Една 
инжекция и малко бинт – това бе останало 
от конфликта. Но коалиционните парт-
ньори – дядовци, не разбраха на какъв 
кръстопът се намираше самочувствието му 
и го посрещнаха с бурен смях. А вечерта 
се върна същият сън. Само дето точно 
преди финиша бай Миньо там се спъна 
и падна. Манекенките се смееха, а Бойко 
насмешливо му подаде бонбонче. Още 
на сутринта си подаде оставката и върна 
домовата книга. Умееше да чете свишите 
знаци на съдбата. След това се закле ни-
кога повече да не се занимава с политика. 
После отвори поредната бира от два литра 
и пусна телевизора на канал на език, който 
не разбираше. Нищо, че беше още ранна 
сутрин и нямаше мачове.
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Средностатистическият 
британец прекарва по 14 часа 
и 39 минути в седнало по-
ложение всеки ден, показва 
проучване. То установи, че 
пътуването до работа, след 
това цял ден в офиса и на-
края вечер пред телевизора 
фактически не позволяват на 
британците да стоят прави. 
Възрастните прекарват средно 
по 4 часа и 17 минути на бю-
рото в офиса и още 2 часа и 27 
минути всяка вечер пред теле-
визора. Повечето от британ-
ците, когато се приберат, сядат 
пред лаптопа или компютъра 
и прекарват там още 2 часа и 
25 минути. Статистиката по-
казва, че средният британец 

прави физически упражнения 
само два пъти седмично за 25 
минути въпреки препоръка-
та на правителството от 30 
минутни упражнения всеки 
ден. Повече от половината от 
хората знаят, че е добре да се 
движат повече, но не намират 
достатъчно време за това. 

52% от анкетираните при-

знават, че обичайната им 
разходка е между къщата и 
колата и обратно. Плуването 
и колоезденето са любимите 
спортове за един на всеки 
петима британци, като за 
мъжете е важно поддържа-
нето на добро здраве, а за 
жените - свалянето на из-
лишните килограми. 

ЗАБАВЕН АЛБИОН

0207 51147370208 558 1731

 ДЖАГЪР с усмивка: 

Бяхме красавци...
сега сме само говеда! 

Мик Джагър разсмя журналистите 
с констатации за сегашното 
състояние на “Ролинг стоунс”

В Кан се показва В Кан се показва 
документалният филм за документалният филм за 
записването на митичния записването на митичния 

аблум на Стоунс – Exile on аблум на Стоунс – Exile on 
Man Street Man Street 

Вокалистът на легендарната рок бан-
да “Ролинг стоунс” Мик Джагър събра 
очите на журналисти, приятели и 
гости в Кан. Изпълнителят пристигна 
в изключително добро настроение за 
прожекцията на документален филм 
за записването на митичния албум на 
Стоунс - «Exile on Main Street».

Джагър разсмя всички присъстващи 
с констатациите си за сегашното състоя-
ние на членовете от групата. «Ние бяхме 
млади, красавци и говеда. Сега 
вече сме само говеда», заяви 

рок динозавърът на пресконференция 
преди прожектирането на филма на 
Стивън Киджак «Stones in Exile». Доку-
менталната лента разказва за записва-
нето на албума в една вила на Лазурния 
бряг през 1971 година. «Никсън беше 
в Белия дом, във Виетнам бушуваше 
войната, а Еди Меркс спечели Тур дьо 
Франс. Ние не знаехме нищо от това, 
бяхме затворени в една вила, правехме 
албум», сподели Мик Джагър.

Катрин Зита Джоунс, роде-
ната в Уелс холивудска звезда, 
твърди, че не е “естетически 
красива”. Четиридесет годиш-
ната актриса, спечелила Оскар 
за “Чикаго”, признава, че не се 
прехласва по външния си вид, 
въпреки че различни анкети 
редовно я сочат за една от най-
красивите жени в света.

“Аз не съм естетически кра-
сива”, споделя тя в интервю, 
което публикува през измина-
лия уикенд британският “Дейли 
телеграф”. “Имам счупен нос, 
правили са ми трахеотомия, 
когато бях дете, имам спука-
ни капиляри и винаги питам 

съпруга си дали не изглеждам 
дебела в рокля”.

Катрин признава, че е била 
л уд о  в л ю б е н а  в  д о с т а  по -
възрастния си съпруг Майкъл 
Дъглас,  познат на цял свят 
от ролите си в “Уолстрийт”, 
“Трафик” и “Президентът на 
САЩ”.

Премиерата на неговия нов филм 
“Уолстрийт 2: парите никога не 
спят” е на тазгодишния филмов 
фестивал в Кан. В много интервю-
та актрисата е казвала, че нито тя, 
нито съпругът й, се интересуват 
от това, че той е вече на 65, защото 
“разликата в годините има свое 
очарование”.

Катрин Зита Джоунс:Катрин Зита Джоунс:

БРИТАНЦИТЕ 
прекарват дневно 
над 14 часа седнали

Не съм Не съм 
естетически естетически 

красивакрасива

Красивите жени са опасни 
за мъжкото здраве

в. «Дейли мейл» 
Компанията на красива непозната жена 

може да увеличи нивата на стресовите 
хормони при мъжа до степен, че да е 
вредна за здравето на сърцето му, сочат 
резултати от изследване на испански 
специалисти, обхванало 84 студенти. Осо-
бено опасна е ситуацията за мъжете, които 
смятат, че не са от класата на хубавата 
дама. Тревожността им в този случай става 
толкова силна, че е сравнима с тази преди 
скок от самолет.

Нивата на хормона кортизол се увели-
чават значително и се повишава рискът от 
инфаркт или инсулт, обясняват авторите на 
проучването от университета на Валенсия. 
Специалистите са установили, че дори пет 
минути в компанията на млада привлекател-
на жена са достатъчни, за да се увеличи ни-
вото на стресовите хормони при мъжете.

Изследователите допълват, че продъ-
лжителното излагане на физически и 
психологически стрес може да причини 
хронично повишаване на нивата на хор-
мона кортизол. Това е вредно за здравето, 
тъй като може да доведе до влошаване на 
различни проблеми като късогледство, 
високо кръвно налягане и др. 

Ронан Кийтинг съобщи, че се развежда с 
жена си. Певецът от бившата момчешка банда 
«Бойзоун», който има три деца от съпругата си, 
моделката Ивон, съобщи, че двамата се разделят 
«приятелски» след 12 години брак. Ето какво е 
разкрил за медиите говорител на Кийтинг: «С 
огромно съжаление ви съобщаваме, че днес 
Ронан и Ивон се разделиха. Двамата обаче ще 
останат приятели и ще продължат да работят 
заедно заради децата си.»

Повече детайли около решението на двамата 

съпрузи не били обявени. По-рано тази седмица 
Рон споделил, че не може да повярва, че Ивон 
търпи вече 12 години неговата способност да 
бъде доста ревнив: «Не мога да проумея как още 
сме заедно. Просто съм 
ужасно ревнив, а когато 
съм такъв, в мен сякаш 
живее чудовище», при-
знава изпълнителят.

Ронън КийтънРонън Кийтън
се разделя с жена си се разделя с жена си 
след 12 години бракслед 12 години брак

От брака си с Ивон 
Ронан има три деца. 

Източник: Getty Im-
ages/Galiver

Британският писател Джеймс 
Фаръл посмъртно бе награден 
с т. нар. «изгубен Букър» (Lost 
Man Booker Prize) за романа си 
от 1970г. «Проблеми» (Troubles), 
съобщиха организаторите на 
наградата «Букър». 

Тази година организатори-
те решиха да поправят една 
историческа несправедливост 
и да учредят еднократно допъ-
лнителен приз за 1970 г. Тогава 
бяха променени правилата и 
връчването на наградите бе из-
местено от април през ноември 
1971г. Така много романи от 
предишната година, които има-
ха одобрението на критиката, 
всъщност не можаха да участват. 
«Проблеми» е част от трило-
гията на Фаръл «Империя», 
която е посветена на съдбата 
на постколониална Велико-

британия в политиче-
ски и чисто човешки 
аспект. Втората книга 
от цикъла «Обсадата 
на Кришнапура» доне-
се на Фаръл наградата 
«Букър» през 1973 г. 

Фаръл е британски 
писател от ирландски 
произход, който по-
чина през 1979 г. За 

победителя на «Lost Man Booker 
Prize» гласуваха читатели от 
целия свят на сайта на «Букър». 
Книгата събра 38% от гласовете, 
което бе два пъти повече откол-
кото който и да е било от фина-
листите. Романът «Troubles» се 
преиздава последните 40 годи-
ни непрекъснато. Ако бе удо-
стоен с наградата през 1970 г., 
Фаръл щеше да е първият автор 
с два «Букър»-а, според литера-
турния директор на наградата 
Йон Тревин. «Букър» е съкра-
теното и по-известно название 
на наградата „Мен Букър“ («Man 
Booker Prize»), която от 1969 г. 
насам се присъжда ежегодно 
за роман, написан на английски 
от гражданин от която и да е от 
страните в Общността на нации-
те или Ирландия.

Книга на Джеймс Фаръл с 
наградата „Изгубен Букър“
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Модерен интериор, уникален дизайн, усмихнати български барманки, 
перфектно обслужване, комфортен салон за 350 гости, с кожени 
ВИП сепарета, бар от български алкохол, цени, изцяло 
съобразени с вашия джоб и разбира се - чаровни 
танцьорки, които ще се погрижат за 
вашето добро настроение. 

Следваща 
програма за 

Събота,
29 май:  
Българска 
музика, 
най-новите 
хитове от 
световния 
dancefl oor, 
парти 
фолкмикс 
За дамите 
до 22.00 - 
вход свободен 
и безплатен 
Changa 
коктейл.
Томбола 
за всички!

CHANGA BARCHANGA BAR – –
новата българскановата българска
парти зона в Лондон!парти зона в Лондон!

139-141 Tottenham Lane139-141 Tottenham Lane
Crouch End/Turnpike Lane/Finsbury Crouch End/Turnpike Lane/Finsbury 
ParkPark
N8 9BJ N8 9BJ 
(на 4 спирки с(на 4 спирки с
автобус No41 от Turnpike Lane автобус No41 от Turnpike Lane 
Station по посока на Crouch End)Station по посока на Crouch End)

Резервации и информация:Резервации и информация:
тел. 07809469532 (Даниела)тел. 07809469532 (Даниела)

От 21.00 до 3.00 часа.,  От 21.00 до 3.00 часа.,  
вход - £5вход - £5

Читателскапоща „БГ БЕН“
inbox@bgben.co.uk

Най-краткият път до страниците на   БГ БЕН

TSDI предлага работа за професионални 
куриери в Лондон, срещу добро заплащане.
Изискавания: Public Liability Insurance, Courier 
Insurance, UK driving license, личен ван.
Интервю на английски език.
Контакти: (mob)07880611250
Документи изпращайте на:
tsvetomir.abramovich@gmail.com

Майстори кулинари 
изобретиха револю-
ционен вдишващ се 
шоколад, който засища 
глада и топи килогра-
мите. Отговорът на мо-
литвите ни може би се 
крие в новото откритие 
– вдишващ се шоколад, 
с който ще се насладите 
на сладкия вкус, без 
да трупате килограми. 
Шоколадовият спрей 
ви доставя цялото удо-
волствие, което из-
питвате, докато ядете 
истински шоколад, но 
без да е необходимо да 
се чувствате виновни. 

Вдишайте 
шоколад, 
заситете 
глада

Дейвид Едуардс, 
професор в Хар-
вард и изобретател 
на спрея, наречен 
«Le Whif», твърди, 
че само с едно 
вдишване ще за-
доволим всичкия 
глад, който изпит-
ваме към сладкото 
и ще намалим апе-
тита си. «Le Whif» е 
нов подход за хра-
нене, вдишвайки», 
каза още той. Шо-
коладовият спрей 
ще излезе на паза-
ра в три различни 
вкуса- обикновен 
шоколад, малина 
и мента.

Не съм 
естетически 

красива
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(Четвърта част)
Големите банки и корпо-

рации извличат огромни 

печалби от различни стра-
ни по света, след което те се 
усвояват от същите висши 
международни играчи. Така 
те привличат богатството на 
света към себе си и с част 
от него финансират гиган-
та САЩ, защото неговата 

гибел ще повлече и самите 
тях. Освен това голяма част 
от огромните пари, при-
тежавани от същите соб-
ственици, се насочва към 
фондации, освободени от 
данъци, откъдето  после се 
реинвестират в американ-
ски и чужди корпорации и 
се използват за поддържа-
нето на „гиганта“ САЩ. 

Ч а с т н и те  ф о н д а ц и и , 
създадени със „съдей-
ствието“ на този елит, са 
предназначени да служат 
за прикриване на данъ-
ци върху изключителното 
богатство, създавано от 
този всемогъщ междуна-
роден банков картел. Тези 
фондации също така са 
удобни за създаването на 
интелектуален елит, който 
работи упорито за устано-
вяването на НСР (Новия 
Световен Ред) и за оказване 
на влияние върху всеки по-
важен аспект от живота на 
човечеството. Отчитането 
в явен вид на тази първа 
особеност в нашата про-
гноза е една от причините 
за удължаването на живо-
та на хартиено-паричния 
стандарт и раздуването на 

финансовия “балон” с ня-
колко десетилетия.

Втората важна особеност 
това е тенденцията към 
създаването на световни 
хартиени пари, които да 
заместят всички съществу-
ващи днес световни валу-
ти. Такава система стои на 
дневен ред и ако тя бъде 
въведена, основният фо-
кус на международните 
финанси ще се измести към 
въвеждането на дебитните 
карти, които са популярни 
поради своето удобство и 
широкото приложение на 
електронните комуника-
ции. При въвеждането на 
единната световна валута 
очевидно ще се възприе-
ме и системата на една-
единствена карта за употре-
ба в цял свят. Гигантът AT&T 
вече рекламира по медиите 
такава единна дебитна кар-
та. В тази реклама се казва: 
„Един свят ... една карта.” 

“Щом веднъж дебитната 
карта бъде широко възпри-
ета, ще бъдат изпълнени 
всички условия за след-
ващата и последна стъпка 
– прикачването на личен 
идентификационен код към 

всеки индивид, без който 
той не би бил в състояние 
нито да продава, нито да 
купува. Технологията за 
такава световна електронна 
система е налице, вече са 
проведени и експеримен-
ти с белязване на хората в 
няколко страни. 

Напредват и други тех-
нически разработки. В не 
толкова далечното бъдеще 
стоките по рафтовете на 
нашите бакалии може да 
бъдат маркирани с невидим 
код от ивици. Универсални-
ят стоков код (UPC) върху 
опаковката на стоката, от 
който много хора се оплак-
ват, понеже е неприятен 
за окото, пак ще си бъде 
там, но само скенерът ще 
може да го чете. Започне 
ли масовото преминаване 
към невидим стоков код, 
времето, когато човешките 
същества ще бъдат татуи-
рани с подобен знак, вече 
не е далече“. По този начин 
ще се сбъдне пророче-
ството, което откриваме в 
Откровението на Йоан гл. 
13:16-17: „И принуждаваше 
всички, малки и големи, бо-
гати и сиромаси, свободни 
и роби, да им се тури белег 
на десницата или на челата 
им; за да не може никой 
да купува или да продава, 

освен оня, който носи за 
белег името на звяра, или 
числото на неговото име.“ 
Възможно е също така, при 
въвеждането на новата 
световна валута въпросът 
за огромния американски 
дълг да отпадне, и по този 
начин дългът на САЩ към 
света ще се отмени. Също 
така, възможно е тогава 
златният стандарт да бъде 
въведен отново.

Въпросът е кой ще съхра-
нява златото на света и 
как то ще бъде събрано на 
едно място? Очевидно тези 
въпроси може би имат отно-
шение към тайнственото из-
чезване на някои световни 
държавни съкровища (да си 
припомним допускането за 
съдбата на немското златно 
съкровище и подозренията, 
че то се съхранява в САЩ 
и т.н.).

Фазата за единната све-
товна валута също може 
да отложи краха на светов-
ната финансова система и 
спукването на финансовия 
“балон”. Затова и нашите 
предсказания, които на-
правихме преди малко, 
имат твърде приблизителен 
характер.

bozhidar@myway.com
(продължава в брой 

11/190)

Месианският смисъл на икономическите 
кризи през XXI век

Ти си ценен!

Божидар Палюшев, 
д-р на физико-
математическите науки, 
живее във
Великобритания
от 12 години

ХРИСТИЯНСТВО

Нещо ново?
(Продължение от 

бр. 9/188)
Пастор Едуард 
Кешишян
И така, как да различа-

ваме полезната от вред-
ната промяна?

Промяната дели хората 
на три групи в зависимост 
от типа на техните реакции 
спрямо нея. Първата група 
се състои от инертни лич-
ности – страхуват се от 
промяната, борят се срещу 
нея, независимо дали носи 
положителни или отрица-
телни резултати, готови са 
на всяко усилие и жертва, 
за да запазят старото ста-
тукво. На другия полюс са 
застанали търсачите на 
силни усещания – хора, 
които се стремят към про-
мяната заради самата нея, 
пристрастяват се към ней-
ната магия, аплодират я 
дори когато не са сигур-
ни в качествата й, защото 
не могат да приемат, че 
съществуват константни 
ценности в живота. Пред-
ставителите на златната 
среда са умерени и адек-
ватни личности, приятели 
на разумната промяна, 
способни да разграничат 

доброто от злото и да схва-
нат връзката между при-
чина и следствие. Всичко 
това ни дава основание да 
се съгласим с популярната 
молитва: “Господи, дай ми 
търпение да понеса това, 
което не мога да променя; 
дай ми смелост да проме-
ням нещата, които мога да 
променя; и дай ми мъдрост, 
за да мога да различавам 
едното от другото.”

Става ясно, че главната 
ни необходимост в слож-
ните дилеми на живота 
си остава онова важно 
интелектуално качество, 
което Библията нарича 
„мъдрост”. Можем да сме 
много информирани, но 
да не сме мъдри. За да ре-
шим коя промяна е добра 
за нас, ние трябва да при-
ложим сериозен анализ 
първо на своите мотиви 
(защо искаме тази промя-
на), второ на вероятната 
цена, която ще заплатим за 
провеждането на промяна-
та (понякога „разходите” са 
по-високи от „приходите” 
– не си заслужава) и трето – 
какви биха били крайните 
резултати.

За да се „огледаме” по-

добре, ще използвам чу-
десните думи на американ-
ския комик от 70-те и 80-те 
години на миналия век 
Джордж Карлин. Известен 
с грубия си и саркастичен 
език, който обикновено 
ползвал, той оставя не-
вероятен шедьовър, на-
писан по повод смъртта 
на съпругата му. Тази из-
ключително изразителна 
статия е толкова актуална 
днес, колкото и тогава. 
По-долу следва пълният 
й текст, който предизвик-
ва истински размисъл за 
смисъла на живота.

„Парадоксът на нашето 
време е, че имаме високи 
сгради, но ниска търпи-
мост, широки магистрали, 
но тесни възгледи. Хар-
чим повече, но имаме по-
малко, купуваме повече, 
но се радваме на по-малко. 
Имаме по-големи къщи и 
по-малки семейства, по-
вече удобства, но по-малко 
време. Имаме повече об-
разование, но по-малко 
разум, повече знания, но 
по-лоша преценка, имаме 
повече експерти, но и по-
вече проблеми, повече 
медицина, но по-малко 
здраве. Пием твърде мно-
го, пушим твърде много, 
харчим твърде безотговор-

но, смеем се твърде малко, 
шофираме твърде бързо, 
ядосваме се твърде лесно, 
лягаме си твърде късно, 
събуждаме се твърде умо-
рени, четем твърде малко, 
гледаме твърде много те-
левизия и се молим твърде 
рядко. Увеличихме прите-
жанията си, но намалихме 
ценностите си. Говорим 
твърде много, обичаме 
твърде рядко и мразим 
твърде често.

Знаем как да преживя-
ваме, но не знаем как да 
живеем. Добавихме годи-
ни към човешкия живот, 
но не добавихме живот 
към годините. Отидохме 
на Луната и се върнахме, 
но ни е трудно да пре-
косим улицата и да се 
запознаем с новия съсед. 
Покорихме космическите 
ширини, но не и душев-
ните. Правим по-големи 
неща, но не и по-добри. 
Пречистихме въздуха, 
но замърсихме душата. 
Подчинихме атома, но не 
и предразсъдъците си. 
Пишем повече, но науча-
ваме по-малко. Планира-
ме повече, но постигаме 
по-малко. Научихме се 
да бързаме, но не и да 
чакаме. Правим нови ком-
пютри, които складират 

повече информация от 
когато и да било, но общу-
ваме все по-малко.

Това е времето на бързо-
то хранене и лошото хра-
носмилане, големите мъже 
и дребните души, лесните 
печалби и трудните връзки. 
Времето на по-големи се-
мейни доходи и повече 
разводи, по-красиви къщи 
и разбити домове. Време-
то на кратките пътувания, 
еднократните пампер-
си и еднократния морал, 
връзките за една нощ и 
наднорменото тегло, и на 
хапчетата, които правят 
всичко – възбуждат ни, 
успокояват ни, убиват ни. 
Време, в което има много 
на витрината, но малко в 
склада. Време, когато тех-
нологията позволява това 
писмо да стигне до вас, 
но също ви позволява да 
го споделите или просто 
да натиснете копчето “из-
триване”. 

Запомнете, отделете по-
вече време на тези, които 
обичате, защото те не са с 
вас завинаги. Запомнете, 
кажете блага дума на този, 

който ви гледа от долу на 
горе с възхищение, защото 
това малко същество ско-
ро ще порасне и няма да е 
вече до вас. Запомнете и 
горещо прегърнете човека 
до себе си, защото това е 
единственото съкровище, 
което можете да дадете 
от сърцето си и не струва 
нито стотинка. Запомнете 
и казвайте “обичам те” на 
любимите си, но най-вече 
наистина го мислете. Це-
лувка и прегръдка могат 
да поправят всяка злина, 
когато идват от сърцето. 
Запомнете и се дръжте за 
ръце и ценете моментите, 
когато сте заедно, защото 
един ден този човек няма 
да е до вас. Отделете вре-
ме да се обичате, намерете 
време да си говорите и на-
мерете време да споделя-
те всичко, което имате да 
си кажете. Защото животът 
не се мери с броя вдиш-
вания, които правим, а с 
моментите, които спират 
дъха ни.”

Драги читателю, има 
ли промени, които тряб-
ва да направиш?

17.45  ч.

Уважаеми читатели, в следващите си броеве 
в-к БГ БЕН ще има удоволствието да ви запознае 
с избрани откъси от книгата на нашия добър 
приятел и сътрудник Божидар Палюшев - „Све-
товната конспирация в глобалната икономика 
и духовната култура на човечеството”, изда-
дена от и-во “Дилок” 2008 г. За повече информа-
ция и връзка с г-н Палюшев, тел. 07906585856 

Приятно четене!
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Г-жо Костадинова, вие 

сте една от “жертвите” 
на първото изригване на 
вулкана Ейяфятлайокудл, 
който блокира въздушния 
трафик из цяла Европа. 
Наистина ли положението 
беше толкова драматично, 
или както често се случва 
медиите малко преувели-
чават?

Новината ни свари в 
Брюксел, където бях с при-
ятелка на служебно пъту-
ване. Интересното е, че 
бяхме там цял ден, а ми се 
обадиха от България да ми 
кажат какво става. Никой 

там не говореше за това и 
не знаеше, че има някакъв 
проблем.

Повярвахте ли, като чух-
те, че е изригнал вулкан?

Не, разбира се. Прияте-
лят, който ни се обади от 
България, да ни пита какво 
ще правим, често си прави 
шеги, така че въобще не до-
пуснахме, че е истина. Като 
чуя изригнал вулкан, си 
представям лава. Не можех 
да допусна, че това ни касае 
по някакъв начин.

Кога осъзнахте, че про-
блемът всъщност е доста 
сериозен?

Никой там не си пред-
ставяше, че ситуацията ще 
продължи дълго. Отново от 
България разбрах, че про-
блемът може да продължи 
седмици, дори месеци.

Вече бяха ли затворени 
летищата в Брюксел?

Да, но ние трябваше да 
пътуваме с влак до Лондон 
и от там да се приберем със 
самолет до София, това не 
ни касаеше на този етап. 
Така или иначе нямаше как 
да се върнем в България и 
решихме да продължим 
до Лондон. Мислехме си, 
че дори да не излетим от 
Англия точно навреме, 
авиокомпанията ще ни 
компенсира по някакъв 
начин.

Какво се оказа, когато 
стигнахте в Лондон?

Паниката започна още 
на гарата на Юростар – т.е. 
влаковете, които свързват 
континента с Великобри-
тания. Пътниците от лети-
щата се бяха изсипали там. 
Беше пълно с доста добре 
облечени хора, доста из-
нервени, които си говореха, 
че никога не са пътували с 
влак. Оказа се, че е доста 

трудно да се сдобиеш с би-
лет и ние сме имали голям 
късмет, че сме си купили 
нашите по-рано.

И какви бяха цените?
Цените на билетите бяха 

почнали да се качват мно-
го бързо. Билет за бизнес 
класата, например, стру-
ваше повече от самолетен 
билет. Това беше наистина 
втрещяващо, защото сме 
свикнали да чуваме, че са 
солидарни на Запад и как 
никой няма да остави ня-
кого на пътя. Далеч не беше 
така. Всичко поскъпваше с 
всеки изминал час. Буквал-
но можеше да видиш хора, 

които стояха по земята, 
мизерстваха. По новините 
показваха бременна жена, 
която стои шест дни на га-
рата в Лондон и плаче.

Европейците бяха ре-
шили да припечелят от 
нещастието на хората?

Беше ден година храни 
във всяко отношение. Като 
се почне от влаковете, фе-
риботите, колите под наем, 
самолетните билети...

А как се държаха тези, 
които работеха по гарите 
и летищата?

Бяха полудели. В един 
момент изпитвах истинско 
неудобство да ги заговарям, 
защото виждах, че са по-
лудели от това, че безброй 
пъти са повторили едно и 
също нещо.

След като се оказа, че 
очевидно няма мърдане 
от Лондон, какво напра-
вихте?

Това беше един от мал-
кото пъти, когато не бях 
направила предварително 
резервация в хотел. Спо-
ред предварителния план 
трябваше да останем само 
една вечер в Лондон и бях-
ме решили, че не е толкова 
важно къде ще отседнем, 
стига да е близо до място-
то, където имахме работа. 
Оказа се, че въпросният 
хотел е безкрайно скъп 
и ужасно пълен. Цареше 
пълен хаос. Въобще не 
можеха да смогнат. Първо 
ни настаниха в стая, която 
не бяха успели да почистят. 
После ни преместиха в стая 
за инвалиди, което беше 
доста потискащо.

Имаше ли достатъчно 
информация какво се 
случва и колко време ще 
продължи проблемът с 
транспорта?

Не, никой не 
з н а е ш е  н и щ о . 
Авиокомпанията 
ни изпрати мейл, 
в който се казваше 
да не я безпокоим 
и че те ще ни потъ-
рсят, когато има 
някакви новини. 
Ако искаме, мо-
жем да чакаме друг 
полет, но всичко е 
резервирано мно-
го напред.

Върнаха ли ви 
парите за биле-
тите?

Ами подадохме 
р ек ламация з а 

връщане на сумата, но все 
още чакаме.

Какво решихте да пра-
вите, като стана ясно, че 
не може да се приберете 
със самолет?

Големият проблем беше, 
че всъщност сме на остров. 
Ако си в Европа, все по 
някакъв начин можеш да 
се придвижиш с някакъв 
вид обществен транспорт. 
Но във Великобритания 
няма как да го направиш. 
Има само ферибот или 
Юростар. Решихме, че ако 
така ли иначе ще даваме 
тези ненормално много 
пари – за билети или за хо-
тел, по-добре е да намерим 
начин да се прехвърлим 
на континента и бавно да 
почнем да се придвижва-
ме. Започнаха безкрайни 
преговори с консиержа, 
който вече беше минал на 
успокоителни, но явно се 
смили над нас, тъй като 
бяхме две сами момичета, 
и реши, че трябва да ни 
помогне. Междувременно 
ми се счупи и кредитната 
карта, така че положението 
вече беше сериозно. От до-
садно неудобство се беше 
превърнало в истински 
сървайвър за нас. Нямаше 
вариант да чакаме много 
дълго време, нямаше как 
да ни пратят пари. Той ни 
предложи да стигнем до 
Амстердам с ферибот и от-
там да търсим друг транс-
порт, но въобще не беше 
ясно дали има места във 
въпросния ферибот.

Каква беше другата оп-
ция?

Решихме да  ча каме 
първия възможен влак на 
Юростар, за който можем 
да си купим билети. След 
много опити да направим 

резервация – си-
стемата ни изхвърляше 
50-60 пъти – успяхме да 
се сдобием с билети. Ден 
по-късно се качихме на 
влака и стигнахме до Па-
риж. Представяхме си, че 
в такъв голям град все ще 
успеем да направим връзка 
до София.

Така ли се оказа?
Планът ни беше да пъту-

ваме или до Мюнхен, или 
до Виена с нощен влак. 
Този вариант ни се стори 
по-безопасен. Но изпуснах-
ме влака за десет минути. 
Освен това имаше стачка. 
Поне 300 души чакаха за 
такси на гарата. В един 
момент се появиха някакви 
мотористи, които предла-
гаха таксиметрови услуги 
срещу 40 евро на човек. 
Някак си се добрахме до 
хотела и там решихме, че 
ще чакаме да се появят сво-
бодни места за някой влак. 
Междувременно в едно 
кафене в Париж някакво 
момче, което продаваше 
вестници, ни открадна те-

лефоните.
Какво беше положение-

то с транспорта?
Един от служителите в 

хотела ни помогна да си 
направим резервация за 
Мюнхен, но трябваше да 
отидем да си приберем 
билетите от гарата. Там 
обаче се оказа, че не е до-
статъчен само номерът 
на кредитната ми карта, 
която се беше счупила, 
а тя трябва да се вкара в 
някакво устройство, за да 
се задейства принтерът. 
Казаха ни, че трябва да си 
купим нови билети с пари 
в кеш, но не се знае за кой 
влак ще бъдат те. Това беше 
моментът, в който казах, че 
се предавам и очевидно ще 
умираме на тази гара. Цял 
куп служители се събраха и 
някак успяха да ни издадат 
билетите.

Все пак краят е бил 
добър…

Не точно, защото се оказа, 
че билетите ни са за някакви 
общи купета, които при-
личаха на казармени поме-

щения. Страховити кушети, 
които даже не са разделе-
ни на мъже и жени. Няма 
вагон-ресторант, така че 
нямаш друг вариант, освен 
да стоиш в тях. Оказахме се 
с едно възрастно семейство 
и едно италианче. Но и там 
имахме премеждие. Обраха 
ни за втори път. Възрастната 
двойка задигна последните 
ни пари и още един теле-
фон. Слязохме на гарата в 
Мюнхен напълно разбити, 
мръсни и кисели.

Как се прибрахте от-
там?

Със самолет. Вече бяха 
отворили летищата. Биле-
тите бяха ужасно скъпи и 
се наложи да молим някой 
от България да ги купи 
през агенция. Но това беше 
единственият вариант да 
сме си в София след два 
часа.

Нещо положи телно 
остана ли от това безкрай-
но пътуване?

Ами историята. С тази 
история мога да забавлявам 
поколения...

ЕйяфятлайокудлЕйяфятлайокудл ме вкара 
в истински сървайвър

Природният катаклизъм – изригването на вулкана Ейяфятлайокудл, превърна 
пътуването на хиляди хора из Стария континент в истински кошмар.

Галина Костадинова е един от 150-те хиляди пътници, 
които бяха “заклещени” във Великобритания при 
първото изригване на исландския вулкан преди 
месец. Природният катаклизъм стана причина 
четиридневното й бизнес пътуване София-Брюксел-
Лондон-София да се превърне в кошмарно обикаляне на 
цяла Европа в търсене на път към България.

Жените войници в британската армия 
бяха подканени да носят презервативи 
на фронтовата линия, след като се оказа, 
че над 100 военни са забременели за 6 
години в Ирак и Афганистан. Реклами, 
публикувани в официалното списание 
“Soldier“, призовават дамите да използват 
защитни средства, или рискуват «да се 

изправят пред нещо, за което наистина 
не искат да чуват». Те са предупредени, че 
«на мястото на разполагането им ще има 
50 момчета срещу всяка жена». Мини-
стерството на отбраната подчерта, че «не 
окуражава» сексуалните отношения на 
фона на военните действия. Проблемът 
е, че бременните нямат право да служат 

според армейските правила, 
затова се изпращат обратно 
вкъщи, припомня Daily Star.

От януари 2003 до фев-
руари 2009 г. 102 британски 
военни са били изпратени 
обратно у дома, защото са 
очаквали дете. В Афганистан 
те са били само 31 за същия 
период. В британската база 
в Афганистан има около 
8500 войници, включително 
700 жени. 

Бременните Бременните 
войницивойници
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Няма да доставя удоволствие 
на някои. Оставам тук

Говорим евтино по GSM с чужбинаГоворим евтино по GSM с чужбина

Ставаме шопинг център

България
с най-ниска 

данъчна 
тежест в 

Европа,
но през 2013

Обаждането от чужбина по 
мобилен телефон ще струва 
колкото национален разговор. 
До 5 г. цените за роуминг в Евро-
па трябва да се изравнят с тези, 
на които мобилните оператори 
продават вътрешните разговори, 
обяви комисарят за дигиталното 
общество Нели Крус. Мярката е 

част от приета в сряда Програма 
за цифровизация на ЕС до 2020 
г. В момента средната цена на 
международния разговор в ЕС е 
0,38 евроцента на минута. Про-
грамата предвижда създаването 
на общ пазар на дигиталните 
услуги, бум в компютърното об-
разование и бърз интернет във 

всеки дом. Крус обяви война на 
«компютърните девственици», 
като заяви, че до 2010 г. броят на 
хората, които никога не са полз-
вали интернет, трябва да падне 
наполовина. ЕС си поставя за 
цел да увеличи от 60 на 75% броя 
на хората, които често работят 
или се забавляват в мрежата. За 

целта Европейският социален 
фонд ще отпуска средства за 
повишаване на компютърната 
грамотност на по-възрастните, 
по-необразованите и по-бедните 
хора. По данни от 2008 г. в Бълга-
рия 57% от хората никога не са 
използвали интернет, а компютър 
има едно от пет домакинства.Такива са прогнозите 

на финансовия 
министър

Симеон Дянков 

За 2013 г. заложените 
параметри в дългосроч-
ния бюджетен план на 
България ще осигурят 
най-ниската данъчна 
тежест от всички евро-
пейски страни, обяви 
министърът на финан-
сите Симеон Дянков. 
Той посочи това по вре-
ме на парламентарния 
контрол в отговор на 
въпроси на депутата от 
левицата Георги Пирин-
ски за данъчната тежест 
на гражданите. Дянков 
поясни, че по отноше-
ние на данъчната тежест 
към 2008 г. България 
е била на шесто мя-
сто сред страните в ЕС. 
Преди нас са Словакия, 
Латвия, Литва, Ирлан-
дия и Естония. В края на 
2009 г. данъчната тежест 
е намаляла с 2,7% и е до-
стигнала 30,2 процента 
от БВП, с което страната 
ни се е придвижила до 
пето място, след Лат-
вия, Литва, Словакия и 
Ирландия.

Според заложените 
параметри в конвер-
гентната програма на 
правителството през 
2012 г. страната ни ще 
бъде на четвърто място 
по данъчна тежест.

„Слава Богу, че не съм в политиката и ми 
остава време да си свърша повече работа. 
Имам страшно много кореспонденции, 
връзки, какво ли не, и денят ми е напълно 
запълнен», заяви бившият премиер Си-
меон Сакскобургготски. «Издържам се с 
това, което съм постигнал през 50 години 
работа в чужбина, но кризата се усеща от 
всички, има неща, които затрудняват», по-
ясни той. «Тук съм си добре след 50 години 
изгнание и няма да доставя удоволствие 
на хората, които говорят глупости по мой 
адрес, и да отида в Мадрид. Просто ми 
става жал за тях, но оставам в България», 
отсече той.

Сакскобурготтски добави, че наскоро 

се е видял и с Бойко Борисов, но отказа 
да уточни кога и къде са се срещнали, 
нито пък какво са обсъждали, защо-
то «не обичам да говоря за другите 
хора». Според експремиера сегашният 
министър-председател никога не му е 
бил бодигард в лично качество. «Ко-
гато ме охраняваше, той имаше една 
компания ИПОН и има желанието, 
интереса и професионалната съвест да 
ме придружава навсякъде, но като соб-
ственик на фирмата. А да го наричаме 
бодигард, не е коректно, защото това 
е обобщение, трябва да сме малко по 
личности в тая държава», коментира 
Сакскобургготски.

София и България се превръщат в 
шопинг дестинация, заяви регионал-

ният министър Росен Плевнелиев 
на имотното изложение «Балрек». 
В България цените на много стоки 
все още са по-ниски, отколкото в по-
вечето страни от Европа. Например 
алкохолът и цигарите, както и много 
дрехи са значително по-евтини, от-
колкото в страните-членки на ЕС. 
През следващите години правител-
ството има готовността да налее 
300 млн. лв. за подобряване на ин-

фраструктурата 
и устройството 
на по-големите 
гр а дов е ,  ка з а 
П л е в н е л и е в . 
Така градовете 
ни ще станат още 

по-привлекателни за чужденците. 
Ще стартира и мащабна кампания за 

представяне на България пред чуж-
дите инвеститори. До две седмици 
ще стартират първите обществени 
поръчки за изготвяне на маркетин-
говата кампания, заяви шефът на 
Българска агенция за инвестиции 
Борислав Стефанов. По думите му 
направленията, по които може да се 
рекламира страната, са аутсорсинг, 
IТ секторът и инфраструктурните 
проекти. В следващите 6 месеца 

ще бъдат лансирани и предложе-
ния за законодателни и финансови 
стимули за бизнеса. Работна група, 
съставена от членове на Съвета за 
устойчиво развитие и регионал-
ното министерство, вече обсъжда 
какви мерки да се приложат. Едно 
от предложенията е да се намалят 
корпоративният и местните данъ-

ци, каза Кирил Величков от Съвета 
за устойчиво развитие. Предстои в 
България да бъде открит първият 
магазин на ИКЕА. На 3 юни ще бъде 
направена първа копка на ИКЕА в 
подножието на Витоша, каза Росен 
Плевнелиев. Българите могат да 
работят на световно ниво, подчерта 
министър Плевнелиев и даде за при-
мер сгради на български архитекти в 
големи европейски столици.

Графити 
срещу 

цигарите
Национален ученически 

конкурс на тема «Моят 
графит - за живот без тю-
тюн» стартира здравното 
министерство с подкре-
пата на МОМН, Столична 
община и представители 
на Европейската кампа-
ния «HELP - за живот 
без тютюн». Желаещите 
да участват с нестандар-
тната инициатива могат 
да изпратят графит в ин-
тернет с електронни бои 
до 20 юни включително. 
Темите са: предотвратя-
ване на тютюнопушенето, 
отказване на цигарите, 
пасивно тютюнопушене. 
На победителите ще бъде 
предоставена възмож-
ността да нарисуват своя 
графит «на живо». Това ще 
стане на 1 юли 2010 г., на 
специално събитие, край 
паметника на Национал-
ния дворец на културата. 
Условията за участие в 
конкурса могат да бъдат 
открити на адрес: http://
www.graffitikonkurs.eu. 

Фестивалът в Габрово смени остарялата котка с по-
млад и снажен мъжкар. По случай 150-годишнината от 
обявяването на Габрово за град за пореден път тук се 
събраха всички, за да се веселят, а не да скандират имена 
на политици и да искат увеличение на пенсиите. Топовен 
изстрел от черешовото топче разплака със своя тътен 
майки и деца, но събуди старата карнавална котка, която 
вече излезе в пенсия. Писаната отива на топло в музея, а 
вместо нея патрон на зевзеците ще е мъжкият котарак. 

СакСа скос обурбуруру гото тскс и ддобаобави,, чее нааскос оро рор СакСа скос обурбуруру ггоотскс и..
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България България 

Учениците от 9 “г” клас 
на Първа езикова гимна-
зия от Варна станаха най-
добрият клас на България 
след оспорвана надпре-
вара, която продължи 
почти 4 месеца. Кампа-
нията на Pepsi „Един за 
всички - всички до САЩ! 
Най-добрият клас отива 
в САЩ” приключи тази 

нощ в 23.59 ч. 
Деветокласниците от 

Варна спечелиха с 22 017 
гласа, следвани от 11 “б” 
клас на ПМГ „Св. Климент 
Охридски“ от Монтана с 
18 775 гласа и 11 “д” клас 
на ГПЧЕ „Христо Ботев“ 
от Кърджали с 16 182 
гласа. И трите класа са 
сред най-активните, с най-
много изяви през цялата 
кампания и повечето от 
тях са на челните места 
в няколкото конкурса, 
които се проведоха като 

допълнителни инициати-
ви в кампанията. 

По повод първото си 
място развълнуваните по-
бедители споделиха: „Ре-
гистрирахме класа си в 
играта, постепенно всички 
повярвахме, че можем да 
успеем и в крайна сметка го 
направихме! Излишно е да 
казваме колко сме изумени 
от получената подкрепа. 
Благодарим сърдечно на 
всички, които ни подкре-
пиха!”

фффраструктурата
и устройството

ще бббъдат лансирани и предложе-
ния за законодателни и финансови
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Как е възможно да се 
преминава в горен клас със 
слаба оценка? Този въпрос 
сигурно си задават много 
хора, запознати с предло-
женията в проектозакона 
за училищното образова-
ние. Повечето възприемат 
предоставяната в държав-
ните и общински учили-
ща образователна услуга 
(дори в тези, които нарича-
ме елитни) като още един 
проблем за семейството. 
За знания всеки сам търси 
алтернативи извън тях в 
школи, частни уроци или 
други форми на извънучи-
лищна дейност.

Проблемите са много, 
но започват с учителя. С 
какво помага на учителя 
преминаването в горен 
клас с една двойка? Каква 
оценка е това за неговата 
работа? Кой ще напише 
слаба оценка на свой уче-

ник, ако предложената 
промяна бъде приета?

Занижаването на кри-
териите при оценяване и 
сега е практика в някои 
училища и двойката в 
«елитно училище» си е 
почти шестица в друго. 
Това показват и резулта-
тите от задължителните 
мат у ри,  къде то у ж се 
прави опит да се уеднак-
вят критериите. Допуска-
нето, че може да се мине 
в горен клас с двойка, е 
по-скоро признание, че 
образованието е на ниско 
ниво.

Видно е, че то запада с 
всяка изминала година, но 
вместо да се търси причи-
ната, се лекува следствие-
то. Няма как да се оздравее 
с такива лекарства и не 
може да се вземат насе-
риозно обясненията на 
експерти от образовател-

ното министерство, че за-
ради конфликти с учители 
и сега някои ученици се 
налага да се явяват на по-
правителен изпит или да 
повтарят класа.

Като бонус едва ли не 
е условието, че двойката 
трябва да е само една и 
общият успех на ученика, 
за да се ползва от това 
право, трябва да е поне 
добър 4. Да не говорим, 
че не се дава отговор на 
въпроса как ще се навакса 
изоставането по предмета 
през следващата година и 
кои са причините за това 
изоставане.

Другото предложение за 
възможността до 20 на сто 
от учебното съдържание 
да не се изучава през го-
дината за сметка на затвъ-
рждаване на материала е 
поредното ограничение. 
За едни групи ученици 

това е положително, но за 
други не... Това зависи от 
темповете на усвояване 
на учебния материал и 
крайната цел на процеса - 
особено за гимназиалното 
образование.

След като от министер-
ството признават, че може 
да се мине без една пета от 
уроците, защо учебниците 
не бъдат преработени така, 
че да са в полза на ученика, 
и да се обърне внимание на 
практичността и създава-
нето на умения. При реа-
лизация на тези екзотични 
намерения крайният ре-
зултат ще бъде ясен - вме-
сто икономика на знанието 
- на затъпяването. 

Младото поколение не 
са учениците със спече-
лени медали на световни 
олимпиади - те продъ-
лжават образованието си 
в чужбина и не се връщат 

в България. Важно е какъв 
интелектуален потенциал 
ще има в страната през 
следващите десетиле-
тия.

Разбира се, 
има и до-
бри пред-
ложения 
з а  пр о-
мени - като 
това частните 
училища и детски 
градини да получават 
същата държавна субсидия 
като държавните. Най-
малкото защото децата 
имат равни права, а може 
да се разреши и проблемът 
с недостига на детски гра-
дини и училища.

Да, такъв недостиг съще-
ствува, защото в огромна 
част от училищата се учи 
на две смени. А данните 
от проучване показват, че 
в училищата на две смени 
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първи до 
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една учебна година.
Решението не е само в 

промяна на законите, а в ре-
алната конкуренция между 
всички училища. Вместо 
със закон да се регламен-
тира броят на двойките, 
важното е в центъра на 
реформата да бъдат поста-
вени учителят и ученикът 
и да им се даде избор. 

Горчивата истина
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Думите са езиково огледало на 
живота и отношенията в обще-
ството, както и на манталитета 
на отделния човек. От тази гледна 
точка животът, мисленето и отно-
шението на съвременния българин 
към окръжаващия го свят може да 
бъдат изследвани от гледна точка 
на над 3500 нови думи и 600-700 
нови устойчиви словосъчетания, 
които са се появили в речта ни в 
последните 20 години - употребя-
вани главно от политици и други 
публични личности и от медиите. 
В тези думи се отразяват нови яв-
ления, характерни за битието ни в 
годините на прехода, отбелязва чл.-
кор. Емилия Пернишка в своя ста-
тия в сп. «Наука» за новата лексика 
в съвременния български език. 

Вече е завършен и предстои отпе-
чатването на Речник на най-новите 
думи и значения в българския 
език, дело на автори от Института 
за български език при БАН. До-
бре известно от древността е, че 
«времената се менят и ние - заедно 
с тях», а по-радикалните промени в 
живота и мисленето на обществото 
се съпровождат и от по-радикални 
промени в изразните средства. За 
последните 60 години българинът 
за втори път преживява рязък 
преход в годините на постсоциа-
лизма, въвеждането на пазарната 
икономика и на многопартийната 
политическа система. 

Как се отразява това върху езика 
на по-широкодостъпната обще-
ствена комуникация?

Разбира се, най-натрапчиво в об-
ществото се усвоява онази лексика, 
която е характерна за политическия, 
парламентарния и обществения жи-
вот. Не сме се замисляли колко нови 
думи, родени от тези сфери, днес се 
употребяват всекидневно, а преди 
20 години те просто не съществу-
ваха - седесар, тъмносин, царист, 
жълт, бесепар, депесар, живковист, 
неформал, палаткаджия, лустра-
тор, декомунизатор, клиентелизъм, 
лобизъм, вот, рейтинг, компромат, 
дуплика, антикризисен, антикоруп-
ционен и т.н. 

Новите външнополитически 
връзки на страната ни също на-
мират изражение чрез нови думи, 
които вече имат широка употреба 
- Европарламент, евродепутат, 
евроскептик, евроляв, еврофондове 
натовец, кейфоровец и пр. Към 
тях трябва да прибавим думи, 
отразяващи нови идеологически 
виждания - глобализъм, антигло-
бализъм, умиротворител, алтер-
мондиализъм и пр.

Втора голяма група нови думи 
в езика ни са се появили във 
връзка с нови административни 
явления или професионални дей-
ности, отбелязва проф. Пернишка 
- мониторинг, брокер, бодигард, 
дилър, супервайзер, дистрибутор, 
одитор, имиджмейкър, омбудсман, 
маршруткаджия, бингаджия, кли-
нична пътека, клонинг, хоспис, 
джипи, юпи и др.

В трета група са подредени 
думи, които са свързани с иконо-

миката, можем 
да ги наречем и 
чуждици или 
производни от 
чуждици (на-
влезли основ-
но от англий-
ския език), но 
в е ч е  т р а й н о 
н а в л е з л и  в 
б ъ л г а р с к и я 
език  -  субси-
диар, туининг, 
офшорка, хед-
жа, кеш, син-
дик, франчай-
зинг, смърфинг, 
стенбай кре-
д и т ,  м о л а д -
жия,  фючъринг,  мултибранд, 
банкомат, смарткарта, пиар, 
билборд и др.

Има и думи и словосъчетания, 
които носят силно изразен елемент 
на отношение към назовавания 
предмет или явление - абсурди-
стан, чалгизация, бананизиране, 
ченгесар, агиткаджия, мравки, 
люспи, клиентелист, обръч от 
фирми и пр. Интересно, но съвсем 
обяснимо е, че дълъг списък от нови 
думи е свързан с икономически и 
други престъпления: автоапаш, 
аудиопират, рекетьор, сив канал, 
мутра, мутреса, перачница (на 
пари), фишинг, килър, взломаджия, 
поръчкаджия и пр. 

Сред останалите групи в новата 
ни лексика новотворчеството в 
областта на компютризацията 

и интерне т 
в е ч е  н я м а 
как да бъде 
избегнато в 

българския език, защото за стоти-
ци думи, които се използват масо-
во, просто няма български аналог 
- софтуер, хардуер, слот, файл, 
сейввам, онлайн, спам, ъпдейтвам, 
ъпгрейдвам, делийтвам, блог, фейс-
бук, дивиди плейър, есемес, джипиес 
и прочее. 

Всъщност Емилия Пернишка 
разграничава 13 групи нови думи в 
езика ни (не се включва жаргонът). 
Да споменем само любимите на 
тийнейджърите храни - хамбурге-
ри, чийзбургери, снакс, чийзкейкове, 
или пък в музиката - айдъл, хепъ-
нинг, кастинг, мис и миска, шоумен, 
диджей, гърла.

В статията си Пернишка от-
белязва какъв всъщност е новият 
българин: «Нашият съвременник, 
характеризиран чрез неологизмите, 

които въвежда, е доста различен 
от човека в миналото. У новия тип 
човек напълно липсват качества, 
които някога са наричани възрож-
денски, като чувства за ценност 
на националния език, стремеж 
към неговото запазване или поне 
- на опазването на негови важни 
категории, които го отличават и 
обогатяват като национална ези-
кова система. Широко отворил 
очи към външния свят, гладен да 
възприеме и внесе в живота ни 
всичко ново, и то във всички сфери, 
той, разбира се, във висока степен 
осъвременява и модернизира бита. 
Но заедно с това се пренебрегва и 
отстъпва важна страна на нацио-
налната самобитност, нарушава се 
достъпността на общуването, стига 
се дори до затруднен изговор и 
сериозни проблеми пред право-
писа, до снижаване на писмената 
култура».

В речника ни 
са записани над 
3500 нови думи

Днешният българин е отворен
за всичко «отвън», но губи ценността

на националния език

Език мой, 
враг мой...
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Биографичните факти 
за братята Кирил и Ме-
тодий са възстановени от 
историци и филолози от 
цял свят въз основа на 
източници, създадени в 
различни епохи, от автори 
с различна народностна 
принадлежност и на раз-
лични езици. Всичко това 
ги прави несигурни и фраг-
ментарни, защото епохата 
на Средновековието не е 
оставила точни записи за 
историческите събития. 
Противоречията са толкова 
големи, че според различ-
ните източници Кирил е 
представен ту като млад, 
ту като старец, а дейността 
на двамата просветители 
протича през цели два века. 
Тези различия са плод на 

средновековните легенди, 
които свързват различни 
исторически личности. В 
опитите за възстановяване 
на историческата истина 
за най-крупните фигури 
на средновековната кул-
тура -Кирил и Методий, 
изследователите анализи-
рат епохата и сравняват 
свидетелствата, получени 
от легендите и от типично 
историческите източници.

Най-често изворите се 
разделят по езиков прин-
цип в следните групи: сла-
вянски, латински и гръцки. 
За най-важни като инфор-
мация се смятат откритите 
през 1843 г. от руския учен 
Горски Пространни жития 
на св. Кирил и св. Методий, 
наречени Панонски леген-
ди. Те принадлежат към 
славянските източници 
и са единствените, които 
представят цялостно жи-
вота на двамата просве-
тители. Двете жития се 
отличават с висока степен 
на достоверност, защо-
то са писани скоро след 
смъртта на двамата братя 
от техни сподвижници. 
По своя характер обаче 
те са литературни произ-
ведения, отнасящи се към 
средновековния култов 
жанр, който следва строго 
установени канони и има 
религиозни цели - да раз-
каже за делата на светеца 
и да представи чудесата, 
извършени приживе или 
след смъртта на героя. В 
този смисъл Пространните 
жития на Кирил и Мето-
дий са легендарен разказ 
за живота на двамата братя 
и изследователите подхож-
дат към съдържащите се в 
тях факти само чрез съпо-
ставителния метод.

Най-ценни за съпостав-
ка и изясняване на фактите 

от Панонски легенди се 
оказват източниците на 
латински език. Кореспон-
денциите на папа Йоан 
VIII и на папа Стефан I са 
свидетелство за дейност-
та на светите братя сред 
славяните в Моравия и 
Панония. Надежден из-
точник на информация са 
и писмата на висшия рим-
ски духовник Анастасий 
Библиотекар до епископ 
Гаудерик Велетрийски и до 
крал Карл Плешиви.

Многогодишните науч-
ни изследвания не рекон-
струират напълно био-
графиите на славянските 
просветители. От съче-
таването на точни данни, 
разкази за легендарни 
събития и жанрови кли-

шета днес ние разполага-
ме с техните биографични 
образи. Някои от фактите 
са напълно потвърдени, 
други се приемат с из-
вестна условност, а трети 
все още очакват своето 
категорично доказател-
ство. Най-популярните 
и общоприети образи на 
двете крупни фигури на 
средновековната култура 
изглеждат по следния 
начин:

МЕТОДИЙ
Неговото светско име не 

е познато на историците. 
Методий е монашеското 
име на по-стария от два-
мата братя. За първи път 
името се среща в Поменика 
на манастира Райхенау 
- списък с имена за споме-
наване при богослужение. 
Предполага се, че името е 
собственоръчно написано 
в този най-древен истори-
чески документ.

Методий е роден в Солун 
и е едно от седемте деца в 
семейството, принадлежа-
що към аристократичните 
кръгове на Византийската 
империя. От познатите на 
изследователите източни-
ци за живота на св. Мето-
дий не може да се определи 
точната година на неговото 
раждане. Предположения-
та на учените са свързани 
с периода от 810 г. до 820 г. 
Най-обоснована е хипоте-
зата за 815 година.

Знатният произход на 
Методий, неговите уме-
ния и образованост не 
остават незабелязани от 
императора. В стремежа 
си да укрепи властта си 
сред славянските племена 
той назначава Методий за 
административен управи-
тел на област, намираща 
се на север от Солун .В 

продължение на 
десет години той изпълня-
ва важни държавни задачи 
и се проявява като мъдър, 
начетен и храбър предво-
дител на славянското кня-
жество. Дългият престой 
сред компактна славян-
ска среда го подготвят за 
бъдещата просветителска 
дейност.

По неизвестни причини 
той се оттегля от админи-
стративната длъжност и 
се установява в манастира 
«Полихрон», които се на-
мира на планината Олимп, 
Мала Азия (в околностите 
на днешния град Бурса, 
Турция). В този манастир 
Методий е монах, а по-
късно и игумен.Истори-
ците предполагат, че мана-

стирът «Полихрон» е най-
вероятното място, където 
двамата братя създават 
славянската азбука.

От 860 до 867 година св. 
Методий участва в раз-
лични мисии заедно с брат 
си Кирил - при хазарите, в 
Моравия, в Рим и Венеция. 
По време на тези мисии те 
утвърждават християн-
ството като религия и сла-
вянското богослужение.

След смъртта на Ки-
рил през 869 г. Методий 
се установява в Панония 
(днешна Хърватия) като 
папски пратеник. Той води 
богослужението на сла-
вянски език, с което си 
навлича недоволството 
на немското духовенство. 
През 870 г. е обвинен, че 
проповядва незаконно в 
техния религиозен район, 
изправен е пред църковен 
съд и прекарва три години 
в заточение. Със специална 
була на папа Йоан VIII той 
е освободен от затвора 
през 873 година и заминава 
за Панония, а по-късно и за 
Моравия, където отново е 
ръкоположен за епископ.  

През 880 година про-
тиворечивото отношение 
на Рим към дейността на 
Св. Методий отново се 
проявява и той е изправен 
пред папския съд в Рим. 
Забранено му е да извъ-
ршва църковна служба на 
славянски език и е при-

нуден да отстъпи от 
верността си към Кон-
стантинополската църква. 
Той защитава правото на 
използване на славянския 
език в богослужението и 
се завръща във Велико-
моравия., където полага 
изключителни усилия за 
умножаване на славянска-
та книжнина и превежда от 
гръцки на славянски език 
почти всички библейски 
книги, сборник с църковни 
закони и др.

Свети Методий умира на 
6 април 885 г. и е погребан 
във Велехрад, столицата на 
Великоморавия. Въпреки 
че е подложен на непрекъ-
снати преследвания от 
немското духовенство, той 
оставя завидно наследство 

от преводни и оригинални 
трудове и подготвя около 
200 ученици - свещеници, 
проповядващи християн-
ската вяра на славянски 
език.

Скоро след смъртта му 
Методий е канонизиран 
за светец на християнската 
църква, за големия му при-
нос към утвърждаване на 
религиозните и културни 
традиции на Европа папа 
Йоан Павел II го провъ-
згласява през 1980 година 
за покровител на Европа.

КОНСТАНТИН 
КИРИЛ - ФИЛОСОФ

Константин е светското 
име на голямата истори-
ческа личност, а Кирил е 
името, което приема 50 дни 
преди смъртта си заедно 
с монашеския сан. Пряк 
източник за годината на 
неговото раждане не съще-
ствува, но учените защи-
тават хипотезата, че това 
се е случило най-вероятно 
в края на 826 година или 
в началото на 827 г. До-
казателствата за това са 
косвени - в Пространно 
житие на Кирил е посочена 
точната дата на неговата 
смърт - 14 февруари 869 
година. Житиеписецът 
уточнява, че тогава Кирил 
е бил на 42 години.

Аристократичният про-
изход на Константин Ки-
рил е безспорен. Неговото 

семейство принадлежи 
към влиятелните кръгове 
на тогавашното визан-
тийско общество. Бащата 
Лъв е друнгарий - високо-
поставена военна и адми-
нистративна длъжност в 
държавната йерархия. Ран-
ните извори не споменават 
нищо за майката, а по-
късните посочват нейното 
име - Мария, което говори 
за славянобългарския й 
произход.

Константин е седмото 
дете в семейството и по ба-
щина, и по майчина линия 
произхожда от почтен из-
вестен аристократичен род, 
«известен преди всичко на 
Бога, а след това на царя и 
на цяла Солунска област». 
Това му дава възможност 

да получи добро образова-
ние в родния град. От дете 
проявява изключителни 
интелектуални умения и 
неговите знатни родители 
го определят за научното 
поприще. След смъртта 
на баща си Лъв той при-
стига в Константинопол, 
в центъра на империята, в 
която е засилен интересът 
към светските знания, към 
науката и литературата. 
Тогава Константин е на 14 
години. Младежът попада 
в прочутата Магнаурска 
школа, в която се обра-
зова голяма част от елита 
на византийското обще-
ство. Негови учители са 
изтъкнатите учени Лъв 
Математик и амбициоз-
ният патриарх Фотий. При 
тях той за кратко време 
усвоява т.нар. septem artes 
liberals (седемте свободни 
изкуства), които включват 
почти цялото тогавашно 
познание. Титлата «Фило-
соф» получава именно в 
Магнаурската школа за 
изключителните си инте-
лектуални умения. Фило-
софските и филологически 
дарби му спечелват слава и 
всеобщо уважение в самата 
столица на империята.

Славата не съблазня-
ва младия Константин 
Философ. Той отказва да 
сключи брак с девойка от 
знатен произход и приема 
да стане библиотекар на 
патриарха. Известно време 
оглавява катедра в Магна-
урската школа и преподава 
философия. От този пери-
од е първата му публична 
изява - спорът с патриарх 
Йоан VII Граматик, изве-
стен на историците като 
Иконобореца. В този дис-
пут Константин защитава 
позицията на император-
ските кръгове, които са 
привърженици на иконо-
почитанието. Философът 
излиза победител в този 
спор и се проявява като 

начетен богослов и изкусен 
полемист. През 855 г. св. 
Константин-Кирил Фило-
соф е изпратен на първата 
си дипломатическа мисия 
в Багдад при халифа Му-
тавакил (847 - 867). След 
завръщането си той се 
оттегля в манастира «Св. 
Полихрон» в малоазийски 
Олимп, чийто игумен е 
брат му св. Методий.

От 860 до 867 година 
изпълнява различни ди-
пломатически и религи-
озни мисии - при хаза-
рите, в Моравия, в Рим 
и Венеция. За целите на 
третата си мисия - тази в 
Моравия, където отива да 
помогне на княз Ростис-
лав за утвърждаване на 
християнството, Констан-

тин създава славянската 
азбука. По време на тези 
мисии заедно с по-големия 
си брат създават книжовни 
духовни средища, чрез 
които се утвърждава хри-
стиянството като религия 
и славянското богослу-
жение.

През декември 867 го-
дина Константин, брат му 
Методий и техните учени-
ци пристигат в Рим, където 
са приети тържествено 
от папа Адриан II, който 
тържествено освещава 
славянските книги.

В същата година е една 
от най-значимите му пу-
блични изяви - диспутът 
във Венеция с привърже-
ниците на «триезичество-
то», според които словото 
Божие може да се пропо-
вядва само на еврейски, 
гръцки и латински. На 
обвиненията в ерес св. 
Константин-Кирил Фило-
соф отговаря с прочутата 
си защита на славянски 
език: «Бог не праща ли 
дъжд еднакво на всички? 
Също тъй и слънцето не 
грее ли за всички? И не 
дишаме ли еднакво всички 
въздух? И как вие не се 
срамувате, като призна-
вате само три езика и като 
повелявате щото всички 
други народи да бъдат 
глухи и слепи?»

Изтощен от напрегнатата 
работа и продължителните 
пътувания Константин-
Кирил Философ умира на 
14 февруари 869 г. в Рим.

Признание за великото 
му дело е тържественото 
му погребение в римската 
църква «Сан Клементе» 
и канонизирането му за 
светец на християнска-
та църква веднага след 
смъртта му. За заслугите 
към културата на Стария 
континент през 1980 годи-
на папа Йоан Павел II го 
обявява за покровител на 
Европа.

Светите братя Кирил и Методий –
покровители на ЕвропаСолунските братя 

имат изключителен 
принос за утвърждаване 

на религиозните и 
културни традиции на 

средновековна Европа
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Страстните ласки на диван

И „щабът“ ни иска вода

ИНТИМНО

Страстните ласки мо-
гат да доставят не само 
върховно удоволствие, 
но и страшна болка. Това 
установили британски со-
циолози, които съставили 
рейтинг на най-често случ-
ващите се при секс травми. 
Всеки трети признал при 
допитването, че в пика на 
ласките му се е случвало 
да се нарани, пише бри-
танският в. «Дейли теле-
граф». И най-странното е, 
че най-опасното място за 
любовниците се оказало 
не стръмна скала на някой 
плаж, а диванът в хола. 
40% от запитаните при-
знали, че едва на сутринта 
са обърнали внимание на 
раните, които са получили 
по време на бурната нощ. В 
60% от случаите ранените 
страстолюбци признават, 

че в пика на страстта не им 
е било до болки в кръста 
или лактите. Около 5% 
от запитаните заявяват, 
че травмите в любовното 
ложе били така сериозни, 
че ги накарали по-късно да 
се обърнат и към лекар.

Анкетата развенча и 
мита, че холът е удобно 
място за секс. Оказва се, 
че диванът е изключително 
коварно място. Заплахата 
на тази изглеждаща напъ-
лно безопасна мебел, която 
краси всеки хол, се крие в 
това, че любовниците се 
хвърлят страстно в обя-
тията си, още преди да са 
завършили романтична-
та вечеря. Това се оказва 
фатално, защото наоколо 
обикновено все още има 
чаши и чинии, на които 
се натъкват забравилите 

всичко наоколо любов-
ници.

Други особено опасни 
за горещи ласки места са 
стълбищата, входовете, се-
мейните автомобили, душ 
кабините, масите, столо-
вете, вградените шкафове 
в офиса. Всеки десети раз-
казва за това, че самият той 
или неговата партньорка 
са падали от кревата по 
време на секс, а всеки 50-и 
британец - от пералнята.

Най-разпространените 
травми по време на лю-
бовните игри се оказват 
разтягане на мускули и 
сухожилия, нараняване 
на гръбнака, ожулвания, 
възникващи от силното 
триене на телата с подови 
покрития, спазми на му-
скулите на шията, травми 
на лактите и колената, 

на китките и глезените. 
Енергичните любовни-
ци правили дори дупки в 
стената, издънвали врати 
и скринове. Изследването 
поставя и британците сред 
доста изобретателните 
нации по въпросите на 

сексуалния травматизъм. 
Подобни допитвания в 
други страни на света по-
казали, че най-често сре-
щаната травма след бурна 
нощ е «претъркването» на 
половите органи.

По мнение на лекарите 

три са основните причини 
за сексуалните травми 
- малък опит, необузда-
ност и прекомерна изо-
бретателност. Последната 
е свързана със стремежа на 
партньорите да го правят 
като на кино. 

пращат в болница

Без любовни 
дръжки 
и летни 
задръжки

С идването на лятото 
наближава и мигът, в кой-
то изведнъж се замисляме 
за формата си. Нали с нея 
ще атакуваме летните ме-
сеци, изпълнени с енергия, 
здраве и не на последно 
място сексапил. А първото 
място, към което ще по-
гледнем, са “любовните 
дръжки”, или с други думи 
- паласките. В битката с 
тях се използват какви 
ли не “мощни” и скъпи 
оръжия като специални 
кремове и фет бърнери (за 
изгаряне на мазнини). Но 
само тренировката може 
да се справи с тях. С нея 
ще горим още по-бързо 
излишните калории, а от-
там и тлъстинките, като 
крайният резултат ще 
бъде сексапилна талия и 
по-релефни мускули.

И тъй като до лятото 
остават броени седмици, 
упражненията трябва да се 
правят през два дни. Като в 
тези, в които почивате (или 
поне в единия), да добавите 
и по около 3-5 км крос.

Естествено, не трябва да 
забравяте и за храненето 
- наблягайте най-вече на 
високобелтъчни филета, 
обезмаслени млека, сала-
ти, витамини и минерали, 
омега-3 мастни киселини 
и 3 л вода на ден. Ако спаз-
вате тези леки условия, 

след седмица време ще 
бъдете без “любов-

ни дръжки” и без 
никави летни 

задръжки!

Човешкият мозък използ-
ва 25% от цялата енергия, 
която употребява тялото 
ни. За щаба на човешкия 
организъм - мозъка, е важен 
йодът. Също както и щито-
видната жлеза се нуждае от 
елемент, за да функциони-
ра правилно. Ако майките 
по време на бременността 
приемат по-малко от не-
обходимото количество 
йод с храната, детето може 
да има с до 10% по-нисък 
коефициент на интелигент-
ност, казва пред Дойче веле 
проф. Адам, специалист по 
хранене от Университета 
в Мюнхен. Възрастните 
поемат с храната средно 
по 140 микрограма йод. 
Бременните жени обаче би 
следвало да приемат поне по 
250 микрограма на ден и да 
готвят само с йодирана сол.

При недостатъчен 
прием на течности 

мозъчните
клетки стачкуват 
Водата и движението са 

други елементи, важни за 
мозъка и паметта. Нали-
чието на достатъчно течно-
сти подобрява мисловната 
дейност, а движението ак-

тивизира растежните фак-
тори в мозъка. Човешкият 
организъм се състои от 
близо 70% вода. Допълни-
телно той си складира като 
свободен резерв около 3,5 
л. Абсолютният минимум е 
0.5 л. Много възрастни хора 
страдат от обезводняване, 
поради което и по-често 
стават жертва на топлинен 
удар през лятото.

Консумацията на опреде-
лени храни изисква вода, 
за да бъдат те преработени 
- картофи, макаронени из-
делия, хляб и др. тестени 
храни. От друга страна, 
плодовете и зелечуците са 
добър източник на вода за 
тялото. Доматите са богати 
на ликопен, мощен анти-
оксидант, който може да 
предпази мозъчните клетки 
от свободните радикали, 
които са основен фактор 
за проявата на болести като 
деменция и алцхаймер.

Доказано е, че движе-
нието поддържа и мозъка 
в «добра спортна форма». 
Редовното ходене пеш и 
спортуване подобряват 

пространственото ни мис-
лене, ориентировката, кон-
центрацията и настрое-
нието.

Малцина обаче 
знаят как храната 

влияе на мозъчната 
дейност

Гроздовата захар и шо-
коладът помагат при пис-
мени изпити. Сутрешно-
то кафе ободрява. Около 
20 г дневно орехи и ядки 
влияят благоприятно върху 
оросяването на мозъка. 
Истински допинг за него 
са пълнозърнестите про-
дукти, необелените пло-
дове, зърната на бобови-
те растения, мюслито. Те 
съдържат бавно разгражда-
щи се въглехидрати, които 
осигуряват за продължи-
телен период постоянно 
висока енергия, за разлика 
от бързо разграждащите 
се въглехидрати, които се 
съдържат в тестените хра-
ни и шоколада. Следовател-
но, ако се нуждаем от бърз 
приток на енергия, трябва 
да търсим помощ от шоко-

лада и хлебните изделия. 
Да не забравяме и рибата. 
Тя е богата на витамини 
от група В (В1, B2, B12), 
също така и на витамини 
А, D и Е. Цинкът, който се 
съдържа в тиквените се-
мена, играе важна роля за 
подобряване на паметта и 
способностите за мислене. 
Спанакът предпазва мозъ-
ка от оксидативен стрес и 
намалява функционалните 
му нарушения.

За доброто функционира-
не на нашия “щаб” особена 
роля играят витамините от 
групите А и B. Витамин А е 
считан за витамин на расте-
жа, а B1 играе роля за разви-
тието на нервната система. 
Недостигът на витамин B1 
предизвиква умора и липса 
на инициативност.

Недостатъчният прием 
на витамин B12 може да 
предизвика заболявания 
на нервната система. Факт 
е, че мозъкът се нуждае от 
огромно количество енер-
гия, която си набавя под 
формата на въглехидрати. 
Затова закуската е от осо-

бено значение. Междувре-
менно американски учени 
съобщиха неотдавна добра 
новина за всички, които 
се тревожат за лошата си 
памет или бавното мислене. 
Лекарство може да подмла-
ди с 10 до 15 години мозъ-
ка. Изследвания показват, 
че към 40-ата си година 
вече сме изгубили около 
30% от мозъчната сила, на 
55 сме останали без 50% 
от мозъчните си способ-
ности. Революционното 
средство съдържа трите 
главни хранителни веще-
ства за мозъка, а главният 
му ефект е рязко увелича-
ване на нивото на кисло-
род в клетките на мозъка, 
твърдят създателите на 
препарата. Според единия 
от тях - Джошуа Рейнолдс, 
застаряващият мозък се 
задъхва. До клетките му не 
достига достатъчно кис-
лород, те страдат от недо-
хранване, а капацитетът 
на невротрансмитерите е 
силно намален. Резултатът 
е бавно мислене, лоша па-
мет и концентрация, не-
способност за вземане на 
решения. «Таблетката за 
памет» все още не е пусната 
на пазара. Дотогава не ни 
остава друго, освен да раз-
читаме на старомодните 
средства за поддържане на 
мозъка.

Ако хапваме по едно малко 
пакетче ядки дневно, ще 
можем да намалим нивата 
на холестерола си и ри-
ска от сърдечносъдови 
заболявания, твърдят 
учени от университета 
«Лома Линда» в Кали-
форния. Те препоръ-
чват ядките да станат 
част от всекидневното 
ни меню, за да държим 
холестерола си в здра-
вословни граници. Както 
е известно, т.нар. лош хо-
лестерол, или LDL, запушва 

артериите и увеличава риска от 
получаване на инфаркт и инсулт. 

Най-новото изследване устано-
ви, че при консумиращите средно 
67 грама ядки на ден равнището на 
лошия холестерол спада със 7%. 
«Диетичните начини за намаляване 
на концентрацията на холестерол 
в кръвта са най-важната мярка за 
предотвратяване и лечение на 

сърдечносъдовите заболявания», 
посочва д-р Джоан Сабате от 
екипа, извършил изследването. 
Както е известно, ядките са бо-
гати на т.нар. полезни мазнини, 
на фибри и витамин Е. 

Съветът на американските 
учени бе подкрепен и от Бри-
танската фондация за сърдеч-

носъдови заболявания. Само че 
не става дума за осолените ядки, 

нито за подсладените, които под-
насяме на Коледа. 

Ядките контролират 
холестеролахолестерола 
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Стартира Шестият фестивал на изкустватаСтартира Шестият фестивал на изкуствата
Шестият фестивал на 

изкуствата «Борис Хри-
стов» беше открит в дома 
на големия оперен артист 
на ул. «Цар Самуил» 43 в 
столицата. Организиран 
от Музикалния център 
«Борис Христов», праз-
никът обединява различ-
ни изкуства и жанрове и 
се разпростира до 30 юни 
с 30 изяви, с участието на 
десетки артисти от раз-
лични поколения. 

Първото събитие в 
програмата на фестивала 
изненада посетителите, 
които се насладиха на 
видеозаписи с изпълне-

ния на великия артист. 
Входът, по традиция, бе 
живо цвете за Градината 
на Борис Христов. 

Изобразителното изку-
ство присъства с изложба, 
наречена «Вдъхновения». 
Жанета Иванова и Дин-
ко Ненов ще представят 
керамика и живопис от 
7 юни. 

Концерт «Клавирна па-
литра» изнесе на 20 май 
Христо Попов, възпитаник 
на Виенския музикален 
университет. Дебютно е и 
представянето на млади 
оперни певци, възпита-
ници на Наталия Афеян, 

на 10 юни. Петя Плугчиева 
заедно със своите партньо-
ри певци ще осъществи 
разходка из вокалните 
жанрове (16 юни). Необа-
рок за гласове, ударни и 
пиано ще прозвучи в кон-
церта на 7 юни. В «Операта 
върху клавиатурата» на 21 
юни Светослав Лазаров ще 
представи фрагменти от 
произведения на Вагнер 
и Парашкев Хаджиев, а 
младото сопрано Таня Ла-
зарова ще изнесе рецитал 
на 31 май с романсите на 
Рахманинов. 

Един от последните уче-
ници на Борис Христов 

- басът Пламен Бейков, 
ще представи на 1 юни 
«Вселената Мусоргски». 
Почит към Панчо Вла-
дигеров ще покаже Иван 
Жеков с клавирния си 
концерт на 4 юни, а 
проф. Милена Моллова 
ще свири в програмата 
«Владигеров 110+1» (23 
юни). 

На 19 май в арт гале-
рията «Шекспировата 
епоха» актьорите от 
Театралния колеж «Лю-
бен Гройс» пресъздадо-
ха епохата на великия 
драматург. В рецитала 
си на 8 юни тенорът 

Йосиф Герджиков ще ни 
върне в същата епоха с 
музика и поезия на Джон 
Дауланд, Томас Кампиан, 
Хенри Пърсел и отново 

Шекспир. Като символ 
на вечната носталгия по 
родната сцена е заключи-
телният концерт «Завръ-
щане» на 30 юни. 

“Мисия Лондон» заслужи титлата най-
касов български филм за последните 20 
години. Лентата на Димитър Митовски 
събра невероятните 2 млн. лв. само за 
първия месец от пускането в родината. 
Комедията е гледана от близо 290 000 
зрители в 29-те киносалона, където се 
прожектира.

В момента обаче родната боксофис 
класация се оглавява от «Робин Худ» 
на Ридли Скот с Ръсел и Кейт Бланшет. 
В България само за три дни е бил гледан 
от 16 300 зрители и е събрал 141 хиляди 
лева. «Железният човек 2» е трети, след-
ван от «Скатавки» с Брус Уилис, Трейси 
Морган и Шон Уилям Скот. «Сблъсъкът 
на титаните» си извоюва петото място. 
Веднага след него е анимацията «Как 
да дресираш дракон». Романтичната 
драма «Последната песен» се нарежда 
на седма позиция, а на осмо място е 
документалният 3D филм «Светът на 
океаните». Веднага след това е екшънът 
с исторически елементи «Центурион». 
«Аватар» на Джеймс Камерън е после-
ден. Триизмерният фентъзи екшън е 
спечелил 5 344 989 лева от 16 декември 
миналата година до сега.

Андреа стреля в Лондон Андреа стреля в Лондон 
(комедията е гледана от близо (комедията е гледана от близо 

290 000 зрители)290 000 зрители)

Холивудският спец по оцеляването 
Брус Уилис ще затвори софийските 
улици през август заради новия си 
филм «Кейн и Линч», съобщиха проду-
центите на «Ню Имидж» Ави Лернър и 
Дейвид Варод в Кан. Това ще е една от 
най-скъпите ленти, правени у нас - за 
17 млн. долара. «Конан Варварина», 
която се снима в момента в София, 
струва 18 млн. евро. «Ще използваме 
времето през август, когато софиянци 
са на море, да затворим улиците в 
София за снимките», добавиха про-
дуцентите. 

За филма ще дойде и друга актуална 

в момента холивудска звезда - Джей-
ми Фокс. Героите - осъдени на смърт 
затворници, бягат, като Кейн (Брус 
Уилис) е наемник, а Линч (Джейми 
Фокс) - шизофреник. 

Страниците на специалните издания 
в Кан преливали от реклами за новия 
филм, който ще затапи движението в 
София. Според Варод в края на година-
та Силвестър Сталоун все пак ще дойде 
в София, за да заснеме «Рамбо 5». 

Брус умира Брус умира 
трудно в Софиятрудно в София

Елизабет Костова отново пристигна в Бълга-
рия, но не само за да се види с роднините на 
съпруга си Георги Костов. Американската 
писателка представи на 21 май на българските 
си почитатели новия си роман «Крадците на 
лебеди». България е единствената държава, 
в която томчето излезе едновременно с из-
данието му в САЩ. Близо 5 години след като 
дебютният роман на Елизабет Костова «Исто-
рикът» бе обявен за бестселър на в. «Ню Йорк 
таймс», писателката обиколи Щатите, за да 
представи втората си книга. «Когато завърших 
«Историкът», си обещах да напиша малко по-
кратък роман за съвременния американски 
живот, който да изисква много по-малко пред-
варителна работа. Писането на «Крадци на 
лебеди» обаче беше много по-трудно, защото 
експериментирах и всъщност научих много 
повече за писането», сподели авторката. 
«Крадци на лебеди» е роман за художници от 
две различни епохи - импресионизма на ХIХ 
в. и Америка днес. 

В края на май Елизабет Костова ще направи 
поредната си творческа работилница в Со-
зопол с наши и чужди писатели.

Слово

Елизабет Елизабет 
КостоваКостова 

пристигна за 
премиера

Лилавият цвят 
- Ирина Флорин, 
се изповяда за 
мъжете в живота 
си пред сп. «Ел». 
Но за първи път 
призна, че с Ке-
ворк Кеворкян 
се чувства най-
спокойна и оду-
хотворена. Певи-
цата и корифеят 
от «Всяка неде-
ля» се срещнали 
на премиерата на 
книгата му «Ке-
ворк проговаря» 
и тогава тя останала очарована от неговата 
ерудираност, постигната с изчитането на «два 
вагона книги». Флорин опроверга слуховете, 
че са разделени, и допълни, че за нея той е 
вселена. Нейният син и неговата дъщеря оба-
че засега не се познават. Пред «Ел» певицата 
разкри, че все още двамата живеят отделно. 
Най-голямото й желание обаче е да отгледа 
добре сина си Георги и да го предпази от 
нейния лицемерен свят.

„Цвят лилав” си призна

за Кеворк
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Новото парче на Ъпсурт и Лора Караджова «Мрън, мрън» вече завладя 
интернет пространството. Песента, която има и видеоклип, бе официално 
представена тези дни и вече се върти в ефира. Групата и продуцентите й 
от Free Agents работиха по проекта няколко месеца.

«Избрахме тази водка, защото споделяме свободния дух и имаме сходни 
ценности. В клипа има кадри, посветени на всички, които знаят как да се 
забавляват с умерени количества твърд алкохол по време на криза. Ние ги 
наричаме парти-животни и новият ни проект е именно в тяхна възхвала”, 
коментира Ицо Хазарта. Сред танцьорките в клипа се забелязва и бившата 
адреналинка Яна. 

Ъпсурт и „Мрън, 
мрън“ вече са в ефир

«Слейър» е в перфектна 
форма. Идваме!!!», потвъ-
рдиха лично фронтменът на 
бандата Том Арая и бараба-
нистът Дейв Ломбардо в теле-
фонно интервю. Легендар-
ната метъл банда се готви за 

зверския лайв, част от първия 
«София рокс» фестивал, на 22 
и 23 юни на стадион «Васил 
Левски». «Правиха ми опера-
ция на врата. Имах увредени 
дискове и се наложи да ги 
отстранят. В момента имам 

пластина. Но нямам повече 
болка и спазми. Благодаря, че 
имахте търпение. Благодаря 
на феновете, които знаеха 
за всичко това и се молиха 
зa мен. Бог да ви благослови 
за добрите пожелания. Този 
път няма да има никакви 
отлагания повече. Всички в 
бандата сме окей, репетираме 
трескаво... Нямаме търпение 
да ви видим. Ще дам най-
доброто от себе си за всички 
вас, защото знам, че обичате 
метъла», казва Арая.

«Слейър» е от групите, на-
ричани от медиите и фенове-
те Голямата четворка на траш 
метъла заедно с «Металика», 
«Антракс» и «Мегадет». За 
първи път в историята ще се 
качат на една сцена в София. 
«Рамщайн», «Меноуър», «Ме-
гадет», «Алис ин чейн», «Ан-
тракс», «Мастодон» и «Стоун 
Соуър» са останалите участ-
ниците в маратона, органи-
зиран от българска страна от 
«Болкан ентъртеймънт».

Том Арая: 
София, идваме! 

Траш маратонът 
с „Металика“ и 
„Рамщайн“ ще 

разтърсва 
„Васил Левски“ 
на 22 и 23 юни 

Може ли да има отво-
рена брачна двойка? Как 
функционира тя? Това са 
въпросите, които си за-
дават Дарио Фо и Франка 
Раме във великолепната 
и скандална за времето 
си комедия «Отворена 
брачна двойка». Няма 
отворени брачни двойки. 
Има само двама, твърди 
Мариус Куркински, който 
поставя пиесата за първи 
път в България на сцената 
на Театър 199. Авторите 
надскачат проблема с теа-
трални способи. Темата е 

само средство за театър. 
Едно поредно уродливо 
явление като отворената 
брачна двойка е  само 
причина за театър, за из-
висяване. Колкото и да се 
опитват да се вълнуват от 
любовната трагедия, Да-
рио Фо и Франка Раме не 
могат да скрият, че я из-
ползват най-вече за нова 
пиеса, нова игра, за ново 
създаване на театър. Това 
е утеха за братството на 
актьорите и живата пу-
блика, продължава режи-
сьорът. Световноизвест-

ният италиански 
драматург, носи-
тел на Нобелова 
награда за лите-
ратура, и съпру-
гата му написват 
и изиграват «От-
ворена брачна двойка» 
през 1983-а и оттогава тя 
се играе с огромен успех 
по целия свят. В момента 
се представя в Лондон, 
Единбург, Валета, Мум-
бай, Макао, Канбера. 

В изпълнения с бляска-
ва театралност, жесток 
и все пак ведър хумор и 

динамика спектакъл Рени 
Врангова и Веселин Анчев 
ни въвеждат в абсурдните 
проявления на любовта 
в едно необикновено се-
мейство, решило да съще-
ствува във формата на 
«отворена брачна двойка». 
Чрез характерните за ре-
жисьорския подход на Ма-
риус Куркински похвати 

като шаржово поведение, 
скечово разиграване на 
реплики, плътно сливане 
на лиричното и драма-
тичното, Рени Врангова и 
Веселин Анчев изиграват 
една спираща дъха от смях 
история за любовта, за 
ревността, за изневярата 
и още нещо... 

За любовта, за ревността,
за изневярата и още нещо

Мариус Куркински поставя 
жестоката комедия 

„Отворена брачна двойка“

В Министерството 
на културата старти-
раха чествания по 
повод рождението на 
големия български 
изпълнител и ком-
позитор Емил Дими-
тров, когото Бълга-
рия загуби преди 5 
години. Проектът е 
под наслов „70 годи-
ни музика” и включ-
ва записи на негови 
песни, изпълнени от 
младите певци Ма-
риана Попова, Орлин 
Павлов и Любо.

За изключителен 
принос в българската 
култура на Емил Ди-
митров беше връче-
на посмъртно на-
градата „Златен век”. 
Отличието прие Емил 
Димитров – син.

Удостоиха 
Емил Димитров 
посмъртно със 
„Златен век” 

Ако си припомним стиховете на Ди-
митър Бояджиев, посветени на жената, 
тогава може би ще разберем какво е 
вдъхновило Евгени Босяцки да посвети 
част от богатото си творчество, което ни 
остави, именно на нея.

С дълбока нежност стискам ти 
ръцете,

целувам устните ти и не знам
дали е вдиган на земята храм,
където тъй да любят боговете,
тъй както аз те любя, о, жена,
сияние в моята тъмнина.

(Д. Бояджиев) 
«Любовта е благотворното слънце, 

под което разцъфтяваха моето изкуство 
и моят живот», сподели на своята осем-
десетгодишнина роденият в бедния со-
фийски квартал Коньовица художник. 
Той е син на руския дворянин Дмитрий 
Николаевич Босяцки, който е при-
тежавал имение край Екатеринослав, 

дом на Арбат и наследствена ложа в 
Болшой театър. 

Две жени играят голяма роля в 
живота на Босяцки - Гинка, с която 
живее до последния й ден (26 години), 
и Милка, наричана заради хубостта си 
Клеопатра, в Севлиево. 
«На тази млада жена 
- споделя художникът 
- дължа обновлението 
в творчеството си, по-
светено на жената и лю-
бовта.» Така се ражда 
и книгата му с двеста 
рисунки «Любовта през 
вековете», посветена на 
любовта на великите 
мъже като Леонардо да 
Винчи, Рубенс, Гоген, 
Ван Гог, Пушкин, Дебе-
лянов, Яворов и др.

Евгени Босяцки, пре-

живял шестдесет години от живота 
си със съветски паспорт и двадесет 
години - с български, остава трайни 
следи в българското изкуство. Той е 
художникът, който с една тънка линия 
и с категоричен замах на ръката очертава 

меките силуети на не-
говите жени, уловени по 
време на работа - в полето 
и в дома; по време на от-
дих - почиващи и ласкави; 
в състояние на нежност и 
всеотдайна любов.

Галерия «Българи» из-
лага тридесет от негови-
те най-емблематични ри-
сунки с перо и графики, 
с които отдава почит в 
края на неговата осем-
десетгодишнина, почит 
към майстора на тънката 
линия у нас.

Палитра
Изложба на Евгени Босяцки в столичната галерия „Българи“

Виртуозният български 
китарист Николо Коцев 
и легендарният глас на 
«Дийп Пърпъл» и «Рейн-
боу» Джо Лин Търнър ще 
обиколят България през 
есента. Двамата присти-
гат с групата си «Брейзън 
Абът», която включва още 
Дейв Найт (барабани), 
Уейн Банкс (бас) и Нелко 
Коларов (клавишни).

Турнето им ще започ-
не на 15 септември в 
Летния театър във Варна, 

Джо Лин Търнър 
обикаля България

след което ще премине 
през Античния театър в 
Пловдив на 16-и, а на 18-и 
софиянци ще могат да 
гледат звездния тандем. 
«На това турне ще изпъ-
лним няколко парчета, 

които не сме 
свирили досе-
га, както и хи-
тове на «Рейн-
боу» и «Дийп 

Пърпъл». Подгответе се 
за 2 часа здрав рок!», обе-
щава Николо Коцев. 
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Цар БОРИС III се е страхувал 
еднакво от Сталин и от Хитлер

Акад. Георги Марков:

Проф. Марков, какво 
всъщност отбелязахме на 9 
май - победата над фашиз-
ма или Деня на Европа?

- Двете неща са свързани. 
Девети май е първият ден 
на мира, ден на поуките от 
двете световни войни, това, 
което ни обединява. Евро-
пейците разбраха, че през 
тези две войни те се изтре-
биха взаимно и резултатът 
е, че Европа се обезсили 
и загуби своето място в 
центъра на света, остана на 
заден план. Появиха се дру-
ги центрове - Северна Аме-
рика, Япония, сега и Китай. 
Това са изстраданите поуки 
от Втората световна война. 
Затова Денят на победата 
стана Ден на Европа.

- Младите поколения у 
нас знаят много малко за 
тази война, някои смятат 
дори, че САЩ са воювали 
с Русия. На какво се дължи 
това?

- Доскоро поколенията 
бяха съвременници на во-
йната и за тях историята се 
смесваше със спомените. 
Аз съм от следвоенното 
поколение, но баща ми е 
участник във войната и при 
мен всичко беше свързано 
с нея. Но тя вече се отда-
лечи - това са 65 години! 
- а в обучението в училище 
Втората световна война не 
намира достатъчно отра-
жение. Преди две години на 
кандидатстудентски изпит 
дадоха две теми - възрож-
денска и за Втората световна 
война. От 10 кандидати само 
един избра темата за нея. 
Освен това дълги години 
темата беше и политизирана 
с делението на победители 
и победени. България има 
сложна историческа участ 
в тази война, тъй като за 
три години и половина уча-
ства в двете противнико-
ви световни коалиции. На 
първия етап от март 1941 г. 
България се присъединява 
към Тристранния пакт на 
Германия-Италия-Япония, 
а на 10 септември 1944 г. 
обявява война на хитлерист-
ка Германия. А става дума 
за едно и също общество, 
за една и съща армия. За 
България Втората световна 
война е кръстопът, тя първо 
навлиза в една политическа 
и стопанска система, по-
сле преминава към друга 
система. 

- Защо само у нас има 
такъв нихилизъм спрямо 
ветераните, участвали в 
борбите срещу фашизма? 
В другите страни на Европа 
им се отдава почит.

- У нас вече са останали 
едва 16 000 ветерани от 
войната и около 2000 са 
антифашистите. Ние ре-
шихме да ги обединим, за-
щото нещата са свързани. 
До 1989 г. се наблягаше на 
съпротивата като част от ев-
ропейската съпротива. След 

това махалото се люшна и 
се каза, че партизаните са 
си жертвали живота, но не 
за националните интереси, 
а за Коминтерна, за чужда 
идея, за чужда държава и 

общество.
- Е, имало ли е фашизъм 

в България?
- Има фашизъм, естестве-

но. Има организации, които 
изповядват фашистки идеи, 
има действия. Но тази тема, 
която беше лансирана - 
за монархо-фашистката 
диктатура, според мен не 
е състоятелна от гледна 
точка на науката. Защото 
след 1934 г. управлението 
без партии, което Борис III 
упражнява в резултат на 19-
майския режим, е свързано 
не толкова с фашистките 
идеи, колкото с авторитар-
ната власт. Царят взима 
в ръцете си цялата власт. 
Борис III се е страхувал 
еднакво и от Сталин, и от 
Хитлер. За него Англия е 
била майката на монархии-
те и затова той е свързвал 
съдбата си с Англия.

- Защо тогава той вкар-
ва България в Тристран-
ния пакт, а два дни след 
това Англия скъсва ди-
пломатически отношения 
с България? Обявява й 
война, което обяснява и 
бомбардировките над Со-
фия след това.

- Защото, за разлика от 
баща си, от Фердинанд, 
Борис III не е желаел Бълга-
рия да участва във войната. 
Казвал е: по-добре черен 
хляб, отколкото черни за-
брадки. Той е нямал тази 
мечта на баща си за Велика 
България, искал е да запази 
това, което е. Голямата му 
надежда е Мюнхенската 
спогодба от 29 септември 
1938 г., когато той посред-
ничи заедно с Мусолини 
между Чембърлейн и Хит-
лер. Царят се е надявал, че 
Германия и Англия няма 
да воюват. Затова е потре-
сен през септември 1939 г., 
когато те влизат във война. 
След това той има надежда 
в германо-съветския пакт 
от 29 август 1939 г. Борис 
III смята, че ако Германия и 
Русия са в мир, ние ще оце-
леем. Има една телеграма от 
Драганов на 22 юни 1941 г., 
която казва: в двореца цари 
погребално настроение. От 
22 юни царят не вярва в 
победата на Германия. На-
против, той се страхува и 

казва: Германия пак ще за-
губи и ние пак ще се озовем 
в катастрофа и няма да мога 
да си спася царството.

Някои генерали също не 
са вярвали в победата на 

Германия още от 1941 г., 
когато още е болезнен исто-
рическият опит от Първата 
световна война.

Но всъщност съдбата на 
България се решава от аван-
тюрата на Мусолини, който, 
завиждайки на фюрера, на 
28 октомври 1940 г. напада 
Гърция, но търпи пораже-
ние. Тогава Хитлер дори 
забавя плана «Барбароса» 
с един месец, за да помогне 
на съюзника си с две елитни 
армии, и напада Русия на 22 
юни вместо на 20 май. Но 
фаталната стъпка за нас не 
е при влизането в Тристран-
ния пакт, защото България 
не е воюващ съюзник. Тя 
отказва да воюва с Гърция 
и Югославия. Фаталната 
стъпка е 12 декември 1941 
г., когато под натиска на 
тристранния пакт, без да 
сме задължени, България 
обявява война на Велико-
британия и САЩ. Тогава 
вече Чърчил държи една 
реч срещу царя предател 
и казва: България не ме 
интерсува, тя трябва да 
бъде наказана, ще я дам на 
Русия.

- През март 1941 г. в 
България влизат 680 000 
немски войници, за да 
преминат към Гърция. Но 
те остават и това не е ли 
фактическа окупация на 
страната ни?

- Отначало целта е само 
Гърция. Югославия след нас 
влиза в Тристранния пакт, 
но с помощта на Англия 
там става военен преврат 
и тогава вече войната се 
разширява и срещу Югос-
лавия. Германските войски 
след разгрома на Гърция и 
Югославия се изтеглят, тук 
остават само тилови части, 
летища и пристанища, които 
обслужват Вермахта, снаб-
дяването на армията, някои 
санаториуми. Цар Борис III 
единствен не скъса дипло-
матически отношения със 
СССР. България защитава 
интересите на Германия и 
когато трябва да си сменят 
персонала, германското 
и съветското посолство, 
това става с българско по-
средничество. България не 
изпраща не само редовни 
войски, но и легион, макар 

че е имало 
1500 до-
броволци 
ратници. 
Царят 

не се съгласява. В едно 
интервю за американското 
сп. «Тайм» през януари 1941 
г. той казва: Моите мини-
стри са англофили, моите 
генерали са германофили, 
народът ми е русофил, жена 
ми е италианка и само аз 
тук съм българин, който 
иска неутралитет. 

- Направи ми впечатле-
ние в стенограмата от 25-о 
народно събрание, че на 2 
март 1941 г. мнозинството 
с «ура» и овации одобрява 
присъединяването ни към 
Хитлер. Няма да е преце-
дент, ако в някой близък 
ден с «ура» се разположат 
американски противора-
кетни бази в България...

- През 1941 г. неколцина 
от опозицията се опитват да 
се противопоставят, но не 
им дават думата. Наистина 
има голям ентусиазъм, аз 
го отдавам на «сателитния 
синдром», който от 130 
години го има в нашата 
външна политика - да има 
«голям брат». За разлика от 
царя мнозинството от депу-
татите са вярвали в победа-
та на Германия, включител-
но министър-председателят 
Богдан Филов. Вярвали са, 
че Германия ще успее във 
войната и ние най-сетне ще 
си решим българския наци-
онален въпрос с връщането 
на Македония и Беломорска 
Тракия, след като са ни 
върнали Южна Добруджа. 
Този ентусиазъм се крепи 
на чувства от предишните 
войни, в които сме били 
победени. Но полк. Доно-
ван, който тогава ръководи 
американската стратегиче-
ска служба за разузнаване 
(ЦРУ след войната), през 
януари 1941 г. посещава 
Борис III и му казва, че 
САЩ ще се намесят във 
войната срещу Германия. 
На царя това му е ясно и 
затова има голяма разлика 
между монарха и някои 
негови близки съветници, 
министри и депутати. Най-
уверени са били депутатите, 
не генералите. 

- Кой определя следво-
енното бъдеще на Бълга-
рия от тройката Сталин-
Чърчил-Рузвелт? 

- Тогава САЩ са нямали 

преки интереси на Бал-
каните. При Чърчил има 
развитие. По време на бал-
канските войни той много е 
симпатизирал на българите. 
Обаче когато при Дарданел-
ската операция България е 
поканена да се намеси на 
страната на Съглашение-
то, а Фердинанд отказва, 
Чърчил намразва българи-
те. Ако тогава българската 
армия се бе намесила откъм 
Цариград и руската откъм 
Кавказ, войната щеше да 
завърши по-рано. А след 
това, когато в края на 1941 г. 
България обявява война на 
Великобритания, Чърчил 
нарича Борис III предател 
и царят разбира, че съдбата 
му е вече решена. Още през 
януари 1942 г. и след това 
през май, когато се прегова-
ря за съюзен договор между 
Великобритания и СССР, 
още тогава България е раз-
пределена към съветската 
сфера. Чърчил е харизал 
България на Съветския 
съюз. Великобритания е 
изиграла главната роля за 
това. То обаче не се е знаело 
от депутатите. Царят го е 
подозирал. 

- Като говорим за поуки-
те, май имаме традиция 
- и след Освобождението 
от Османската империя, 
и след Втората световна 
война, да се оказваме са-
телит на велика сила. Като 
имаме предвид, че сега 
американският посланик 
безпрепятствено се про-
изнася по вътрешните ни 
дела като у дома си, Бълга-
рия винаги ли е обречена 
да бъде нечий сателит?

- За съжаление цената 
на България се е вдигала 
само по време на световни 
конфликти - по време на 
Първата световна война, 
когато можеше да избере 
страната на Съглашението, 
по време на Втората све-
товна война, когато стана 
сателит на Германия. После 
попаднахме в съветската 
сфера на влияние. Може 
би затова се насади едно 
чувство на поражение у 
нас. Печелехме битките, но 
губехме войните. Тогава 
решихме, че други решават, 
че великите се разпореждат. 
Този сателитен синдром 
го има и днес. Пак имаме 
«голям брат», този път в ли-
цето на САЩ. Не слушаме 
толкова Брюксел, колкото 
Вашингтон. Защото управ-
ляващите смятат, че така е 
по-лесно - избираме един 
голям брат, той поема отго-
ворностите и пред истори-
ята. Досега изборът ни все 
е бил неправилен. А всъщ-
ност нашите управляващи 
носят цялата оговорност. 
Защото ние избираме тях, 
не президента Обама. 

- Според вас достойно 
ли отбелязахме Деня на 
победата?

- Още през есента м.г. 
Съюзът на ветераните за-
едно с просветното ми-
нистерство организира 
сред учениците конкурс за 
най-добро есе. Идеята бе 
наградените да бъдат раз-
ходени с автобус да видят 
гробовете на загинали-
те наши бойци в Сърбия, 
Македония, Хърватска и 
Унгария, да разберат какво 
означава Втората световна 
война и какво е българско-
то участие срещу Хитлер. 
Но поради липса на пари 
това не се осъществи. По 
отношение на ветераните 
- от 460 000 са останали 16 
000 участници във войната 
и 2000 антифашисти, но 
и за тях няма средства. 
Министър Дянков не само 
отказа пари, но дори не из-
прати представител на Ми-
нистерството на финансите 
в Националния комитет. А 
при всички чествания чо-
век от МФ винаги е имало. 
Съкратихме разходите до 
минимум. Проведохме две 
научни конференции. На 
самия 9 май положихме 
венци на гроба на Незнай-
ния войн, а след това на 
естрада при храма «Алек-
сандър Невски» участие взе 
Ансамбълът на армията. На 
тържеството пред памет-
ника на Съветската армия 
дойдоха посланиците на 
страните от антихитлерист-
ката коалиция. Целта ни 
бе да се поклоним пред па-
метта на загиналите наши 
воини, воювали в състава 
на Трети украински фронт, 
и пред ветераните, младото 
поколение да разбере, че 
не случайно живее тук и че 
хора са загивали, за да я има 
България. Съпротивата в 
България е била част от ев-
ропейската съпротива сре-
щу хитлеристка Германия. 
Посланието ни бе да не се 
делим и да не се противопо-
ставяме, защото ветераните 
от войната и антифаши-
стите останаха малко. В 
съпротивата са жертвали 
живота си предимно млади 
хора, по онова време какво 
е било да хванеш гората и 
да бъдеш гонен като дивеч! 
Не бива всичко да се по-
литизира заради по-късни 
идеологически и партийни 
наслоения. При чества-
нето на годишнината от 
победата през 1990 г. пре-
зидентът Вайцзекер - син 
на държавния секретар на 
Третия райх Рихард Вайц-
зекер, каза: «Националната 
катастрофа на германския 
народ не бе на 9 май 1945 
г., тя бе на 30 януари 1933 
г., когато Хитлер бе до-
пуснат с мнозинство на 
власт в Германия». Трябва 
да имаме историческо мис-
лене напред и назад във 
времето. Не бива всичко да 
се свежда само до една дата 
в историята.

ЧЪРЧИЛ хариза 
БЪЛГАРИЯ

на Съветския 
съюз, обяснява 

видният историк

Георги Марков е роден в Пловдив през 1946 г., завъ-
ршва история в Софийския университет. Професор, 
д-р. ист.н., академик. Специализирал е в Института 
по европейска история в ГФР, от 1993 г. е директор 
на Института по история при БАН. Автор на около 
15 книги. Изследва международните отношения и 
войните в ХХ век, насилието и политическите по-
кушения в българската история ХIХ-ХХ в. и др. Проф. 
Марков е председател на Националния комитет за 
честването на 65-ата годишнина от победата над 
фашизма. 

че е имало
1500 до-
броволци
ратници. 
Царят 

-
,

а
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Кризата оряза семейния бюд-

жет за ваканция на много от 
българите и попари желанието 
им за почивка зад граница. Но 
тя разкри прекрасна възмож-
ност на нашенеца да преоткрие 
красотите на собствената си 
родина. По данни на национал-
ната статистика пътуванията на 
български граждани в чужбина 
през март 2010 г. са намалели с 
близо 30% спрямо същия месец 
на миналата година. Тази тенден-
ция се очаква да се запази и през 
летния сезон.

Изправен пред тези реално-
сти и притиснат от намаления 
приток на чуждестранни гости, 
браншът залюби българския 

турист. До скоро последният 
оставаше на втори план след 
по-платежоспособния чужденец. 
Кризата стимулира хотелите да 
вдигнат нивото на обслужване 
и много от тях вече прозряха, 
че българинът е най-добрият 
турист.

Готов ли е обаче нашенецът, 
избрал да почива в родината си 
от финансови съображения, да 
отвори сетивата си за неосъзна-
тите красоти на България? Не 
приемайте почивката в родината 
като евтин компромис на вакан-
цията зад граница. Нашата стра-
на предлага неподозирани красо-
ти, които с лекота я превръщат в 
незабравимо и скъпо (в другия 

смисъл на думата) 
преживяване.

Магията на на-
шата родина е пред 
очите ни, но ние че-
сто оставаме слепи 
за нея. България е 
пълна с прекрасни 
кътчета и добра-
та страна на криза 
ни даде невероятна 
възможност да ги 
(пре)открием.

Но нима това е 

достатъчно?
Тук ще си позволя да цитирам 

Малкия принц, който твърди, 
че същественото е невидимо за 
очите. Така е. Затова стегнете 
куфара и щурмувайте България, 
за да я почувствате.

И за начало защо да не започ-
нем с аудио-визуалното “Звук и 
светлина” във Велико Търново. 
Вълшебна феерия от звук и 
светлина преразказва славната 
и трагична история на Второто 
българско царство (1185 – 1393 
г.). Неусетно магията на шоуто 

ни пренася в битките срещу 
османските орди, годините на 
турското иго, революционното 
движение и Освобождението.

Колко от нас са наясно, че 
България предлага уникалната 
възможност да гледаме спек-
такъл, аналог на който може да 
бъде видян само на три места в 
света? Много страни могат да се 
похвалят със секващи дъха ту-
ристически атракции, но колко 
от тях са способни да нахлуят в 
чувствата ни, да ни накарат да се 
гордеем, че сме рожби на Бълга-

рия, да ни телепортират в ге-
роичното минало на нашите 
деди, да ни разплачат, погъ-

деличкат сетивата ни и разпалят 
любовта към родината.

Това преживяване трудно 
може да бъде описано с думи, то 
трябва да бъде почувствано със 
сърцето.

Да преоткрием България, ни 
призовават амбициозни тури-
стически представители. Аз бих 
добавила нещо съвсем простич-
ко: “Почувствайте България!»

ЕДНО НА УМ ЗА ВАКАНЦИЯТА

Тези дни едно българско 
издателство ни зарадва с 
много ценно и великолеп-
но издание – Пътен атлас 
на Европа. В него любите-
лите пътешественици ще 
открият актуализирана 
картографска информа-
ция на основните тури-
стически обекти и важни 
исторически забележител-
ности във всички кътчета 
на Европа. Обозначени са 
маршрути, бензиностан-
ции, крайпътни заведения 
за бързо хранене и дру-
га важна за пътуващите 
в Стария континент ин-
формация. Пътният атлас 
е удобен за многократ-
но ползване в движение. 
Maщaбът му 1:8 000 000, 
1 cм = 8 км. Включени са 
44 дъpжaви, включитeлно 
източноeвpопeйcкитe; ав-
томобилни обознaчeния 
и  пол e з н и  т e л e ф он и ; 
туpиcтичecки и пaноpaмни 
обознaчeния; рaзcтояния 
в киломeтpи, дължинa нa 
пpоxодитe, обcлужвaщи 
м a г и c т p a л н и т е  з он и ; 
покaзaлeц нa имeнaтa; пла-
нове на градовете и под-
робни пътни карти.

И хотелиерите в Слънчев 
бряг се надпреварват с атрак-
тивни оферти в лов на тури-
сти този сезон. Отстъпките 
до 15 юни, когато започва 
активният туристически се-
зон, стигат до 30%. Повечето 
хотели обаче са склонни 
на 20 на сто намаление на 
цената при предварително 
плащане кеш. Офертите ще 
бъдат валидни още седмица. 
След това от пакетите ще се 
правят само 15% отстъпки, 
и то ако се предплати до 
края на май. В момента, ко-
гато все още летовниците се 
броят на пръсти, в Слънчев 
бряг може да се почива су-
перизгодно. Средно по 250-
300 лв. излиза седемдневна 
ваканция в 4-звезден хотел 
за човек. Допълнителни 
бонуси през този сезон са 
въведени за децата. Малчу-
ганите до 2, а в някои хотели 
и до 3 г. почиват абсолютно 
безплатно, а хлапетата от 3 
до 12 г. плащат само 20-30% 
от цената, ако ползват допъ-
лнително легло в стаята. 

С изгодни оферти този 
сезон излиза тризвездният 
хотел «Амфора». Пакет от 7 
нощувки до 21 май в двойна 
стая излиза 550 лева. Супе-
ризгодно е и в 4-звездния 
хотел «Империал». Сед-
мичният пакет за двама там 
струва 575 лв., а от 22 май 
цената вече скача на 900. 
Всички цени са на база ол-
инклузив и в цената освен 
нощувката са включени хра-

Бонус до бонус предлагат 
хотелиери и ресторантьори 
в надпревара за туристи 
по Северното Черноморие. 
Браншът ще разчита на 
българския турист, обяснява 
председателят на ре-
гионалната браншова 
организация Димитър 
Димитров. Справката 
показва, че хотел «Хан-
ска стан» в Тюленово 
предлага отстъпки в 
цените на апартамент 
и мезонет при над 3 но-
щувки. В Каварна и региона 
цените за настаняване са не-
променени през последните 
година-две, като в частна 
квартира може да се нощу-
ва за 10-15 лв., а цените на 
нощувки в хотелите варират 
от 15-20 лв. до 35 лв. в за-
висимост от категорията. И 
в Шабла, и в Каварна, както 
и в курортните села може да 
се хапне на изключително 
прилични цени. Обяд из-
лиза около 7-8 лв., а вечеря 
със скара и дори включени 
ракийка със салатка е не 
по-скъпа от 12-14 лв., кате-
горични са от бранша.

В зависимост от престоя са 
и отстъпките, които предла-
гат хотели в Балчик. В хотел 
«Айриш роувър» апартамент 
при престой над 14 дни 
за че-

тирима се предлага за 56 
лв. на вечер, ако престоят е 
между 8 до 14 дни, то тогава 
цената му е 70 лв. За групи и 
гости над 8 души цената се 
договаря.

Хотел «Париж» до края на 
май предлага уикенд пакети 
за 55 лв. на човек, за които 
получаваш 2 нощувки, 2 за-
куски и 2 вечери. 

Албена обяви юни 
за месец на децата

като всички получават напъ-
лно безплатно допълнителна 
стая за хлапетата. Масово 
хотелиери предлагат без-
платни 2 шезлонга и чадър на 
плажа. В някои от хотелите, в 
които има и СПА центрове, 
в зависимост от закупените 
пакети туристите ще могат да 
се възползват и от безплатен 
частичен или цялостен ма-
саж. Някои от хотелиерите 
предлагат сред бонусите и 
безплатно ползване на джа-
кузи за своите клиенти. 

Екстрите включват още 
пикник при престой над 7 
нощувки. Има и оферта при 
платени пет 

шестата да е безплатна за 
клиента. Сред топоферти-
те на туроператорите ре-
корд държи All Inclusive в 
4-звезден хотел на Златни 
пясъци за 22 евро. Намале-
нията за ранни записвания за 
лято 2010 до 31 май започват 
от 15 на сто. Отстъпки има и 
при 100% плащане на резер-
вациите до 10 юни. Според 
специалистите в бранша 
това понижение на цените ще 
привлече повече родни тури-
сти да прекарат почивката си 
тук вместо в чужбина. 

Бонусите включват и голе-
ми отстъпки за спортни зали, 
места за релакс и балнео-
логични и СПА процедури. 
All Inclusive в престижните 
хотели на комплекс «Гранд-
хотел Варна» в курорта Св. 
Константин до 13 юни из-
лиза 53 лв. за единична стая 
и 35 лв. за легло в двойна. 
За любителите на лукса е 
двудневният пакет «24 май» 
за Гранда. Там единична стая 
струва 148 лв., а двойната - 98 
лв. на човек. 

Храната
също е евтина

- в момента човек може спо-
койно да се нахрани с пет 

лева в някое от крайбреж-
ните капанчета. Пилешката 

супа и шкембе чорбата 
са около 1,80-2,00 лв., 
тройка кебапчета с 
лютеница излиза по 
3 лв., наливната бира 
е 1,80 лв. Малката 
ракия върви по 1,50 
лв., а салатите - до 3 
лв. В курортите ке-

бапче и кюфте вървят също 
по левче, бирата е по 1,80-
2,00 лв., колкото и кафето 
«Лаваца», обикновеното 
върви по левче. Безалко-
холните пък са между 2-2,50 
лв., «Ескимо» по 1,30-1,50, 
във вафлена фунийка - лев-
че. Безалкохолно с парче 
пица се предлага за 4,80 лв., 
а в комбинация със спаге-
ти - 12,80 лева. Дюнерът е 
около 6 лева, пуканките са 
по 3 лева. 

Сянката на плажа е 7 лева 
за чадър. Толкова струва и 
удоволствието да се отдъхва 
в шезлонг. Калните бани на 
плажа във Варна обаче 
поддържат ниво и цени от 
27 години насам. Процедура 
с лечебна кал за цяло тяло е 
14 лв., до кръста - тип «пан-
талон» - 12, а «жилетка» за 
горната част от тялото е 12 
лв. Отстъпки има само за 
пенсионери. Масажните 
салони на плажа все още 
не са отворили, затова пък 
в калолечебницата пред-
лагат и такива процедури. 
Масаж на цялото тяло за 
1 час е 24 лв., частичен за 
30 мин е 16 лв., има и 15-
минутен - за 10 лв.

ПЪТЕН 
АТЛАС
на Европа

“Звук и светлина” на 
“Царевец”

Почувствай България!Почувствай България!

Чадър и шезлонг
Чадър и шезлонг

на плажа - без пари
на плажа - без пари

ната, алкохолни и безалко-
холни напитки. Заведенията 
за хранене, които работят в 
момента в Слънчев бряг, все 
още се броят на пръсти, но 
менютата са с изключително 
атрактивни цени. Порция 
мешана скара в крайморска 
кръчма струва около 5 лева, 
а кафето е само 0,50 лв. При 
наложилия се през послед-
ните години в курорта стан-
дарт ол-инклузив кръчми-
те разчитат да привлекат 
клиенти с ниски цени. Ре-
сторантьорите подготвят 
отсега специални бонуси за 
клиентите си. При поръчани 
две бири порцията пържени 
картофки е безплатна.

Две бири 
ви носят 
порция 
картофки

Златните пуснаха ол инклузив 
за 22 евро, в Албена настаняват 

хлапетата в отделна стая
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СЪКВАРТИРАНТИ
(190) Давам легло в стая 

в Leyton, голяма градина с 
BBQ, безжичен интернет, 
БГ ТВ, тел. 07771561323

(189) Търсим съкварти-
рант за голяма двойна стая, 
къщата се намира в Изто-
чен Лондон, на тиха улица 
с безплатен паркинг, има 
градина, БГ ТВ, с удобен 
транспорт, наем  £55, с един 
депозит, тел. 07588551145 и 
07878368812

КВАРТИРИ
СЕВЕРЕН ЛОНДОН
(196) Давам двойна стая 

на Wood Green, близо 
до станцията на метро-
то, с българска телевизия 
и интернет, за контакти 
07886962560

(189) Давам голяма двой-
на стая под наем, с включе-
ни сметки и интернет, £500 
на месец, тел. 07792991290, 
Кирил

(191) Давам стая под 
наем на 2 мин. от Turnpike 
Lane Station, Зона 3, за 1 
човек или двойка, с вклю-
чени сметки и интернет, 
тел. 07966891675

(190) Давам двойна стая 
под наем за непушачи в 

къща с две кухни и две 
бани, в близост до Turnpike 
Lane Station, £130 на седми-
ца, с включени сметки, тел. 
07792131361

(190) Давам квартири 
(легла поотделно) за мъже 
и момчета непушачи, точ-
но на 3 мин. от Turnpike 
Lane Station (Зона 3), в 
близост до голяма автогара 
и много евтини магазини, 
спокойствие, уют и чисто-
та, тел. 07900031491

ЦЕНТРАЛЕН ЛОНДОН
(189) Давам двойна стая 

под наем, £280 паунда на 
човек,с включени сметки, 
в района на Edgware, за 
семейство или 2 момичета, 
тел. 07858450167

ИЗТОЧЕН ЛОНДОН
(192)  Давам двойна 

стая за двама в района 
на Walthamstow, Източен 
Лондон, отлични усло-
вия, £100 на седмица с 
включени сметки. Отстъ-
пка за 1 наемател, тел. 
07903313239

(189)  Давам двойна 
стая в Източен Лондон, 
£110 на седмица, с вклю-

чени сметки, тел. 
07595582799

(192) Двойна стая в 
Dagenham, £300 лири на ме-
сец, без включени сметки, 
тел. 07766661079, Илиян

(193) Две двойни стаи 
под наем, тел. 0797079603, 
07515927453

(191)  Давам двойна 
стая под наем в района 
на Walthamstow, за двой-
ка или семейство, тел. 
07868649252

(189) Двойна стая под 
наем в чиста и спокойна 
къща в Leytonstone, добри 
условия, удобен транспорт, 
в близост до метростанция 
и магазинна мрежа, тел. 
07816843086

(189) Давам двойна стая 
(може да се ползва и от 
един човек) в къща с двор, 
близо до Woodford Station 
(Central Line), с българска 
телевизия и интернет, тел. 
07878950106

(190) Давам стаи под 
наем в района на Barking, 
в къща с интернет, БГ ТВ, 
нова кухня, нови бани, 
след основен ремонт, тел. 
07894016177

(189) Давам една единич-
на и една двойна стаи под 
наем в района на Stratford, 
в близост до метростан-
цията, в къща с 2 бани, 2 
тоалетни, градина, българ-
ска телевизия, интернет, на 
място с удобен транспорт, 
тел. 07828918769

ЗАПАДЕН ЛОНДОН
(189) Давам една единич-

на и една двойни стаи под 
наем, на 2 мин. от Wembley 
Park и ASDA и на 5 мин. от 
LIDL, тел. 07545803619 и  
07533416702

(189) Давам единична 
стая в района на Harrow, 
добри условия, удобен 
транспорт, £320 с включени 
сметки, тел. 07515854065

(191) Давам стая за жена 
в W12, тел. 07575089511

(191) Давам двойна стая 
на 8 мин. с трамвай от 
Wimbledon Station, тиха и 
приятна обстановка, £120 
на седмица с включени 
сметки, тел. 07788688080 

РАБОТА ТЪРСИ
(190) Имам дългогоди-

шен опит в изготвяне на 
мебелни и интериорни 
проекти (основен англий-
ски), търся работа в ме-
белната промишленост и 
вътрешния дизайн, тел. 
07702236108

(189) Търся си работа в 
хотел, склад или фабри-
ка, не владея английски 
език, но разбирам, тел. 
07708827675, Нели

(190) Търся си работя 
като общ работник за вся-
каква дейност, имам до-
кументи за заварчик, не 
владея английски език, тел. 
за връзка 07564216060

(190) Търся си работа, 
независимо каква, може 
и като общ работник, на 
23 години съм, не вла-
дея английски език, тел. 
07879145299

РАБОТА ПРЕДЛАГА
(193)  London based 

r e m o v a l  c o m p a n y  i s 
looking for drivers and 
porters, preferably with 
UK experience. For more 

ОБЯВИ

ДАВАМ ДВЕ ДВОЙНИ 
СТАИ, на 2 мин. пеша от

Upton Park Station и 
на 7-8 мин. от Stratford,

градина, интернет, 
българска телевизия

тел. 07912891813 
и 07912891814

Подготвям деца по 
МАТЕМАТИКА.

специална подготовка 
за 11+ exams

(включително и 
latymer school)

 
за контакти : 

тел. 0208 527 0212,
 0779 669 2522
ИЛИЯН РУСЕВ

ПРОДАВАМ
касови бележки 

за 6 години
назад за 10% от
стойността им, 

тел. 07884444585

Потомката на известната гадателка от 
Кюстендил - Баба Гота, МАГ МИРЕНА 
вече няколко десетилетия пред-
сказва бъдещето и пречиства 
душата. Пророчицата помага на 
търсещите спасение; в решаващи 
мигове от живота; при проблеми 
на емоционално и енергийно 
ниво; изчиства всякакви видове 
магии; събира разделени двойки 
и въздейства при безплодие; 
прекъсва проклятия; отвързва 
късмети; прави бизнес-защити; 
отстранява зависимост от алкохо-
лизъм и лекува 24 вида болести. С по-
мощта на восъчно леене открива изчезнали 
хора. Отговаря на въпроси по телефона от разстояние. 

Можете да я посетите на лична среща в Англия, 
тел. за връзка: 00359 (0) 886 529 650 и  00359 (0) 885 094 715

Екип от специалисти  в областите : педиатрия, гинекология, 
семейно лечение, проблеми с гърба и ставите и др.
Сканиране с ултразвук; MRI; рентген; тестове за различни 
видове алергии.

Лабораторни тестове на кръв и урина.

Ново 2D/3D/4D сканиране на бременност чрез ултразвук

265 Green Lanes                                  Teл. 079 8436 6224
Palmers Green, London                        Моб. 020 8144 5119
N13 4XE                           
(до метростанцията на Wood Green, Picadilly Line) 

Частна клиника в Лондон 
за Вас и Вашето семейство

ц
т
с

Sales * Letting * Property Management

                                     Are there Bulgarian
hotspots on the map of London?

Walthamstow, Leyton, Leytonstone, Chingford – to name but a few.
Lets Move Properties – let’s move 

to where your Bulgarian friends live.

Lets Move Properties is your dynamic 
and independent property agent.

We off er various selection of 1,2,3,4- bedroom fl ats and 
houses in the heart of East London.

Tel.    02085218838                                                             369 Hoe Street
Mob. 07858165352                                                              Walthamstow
www.letsmove.co.uk                                                                     E17 9AP   

 info@letsmoveproperties.co.uk

РЕНОМИРАНО ЗАВЕДЕНИЕ 
близо до Old Street 

набира 
опитни СЕРВИТЬОРКИ 

с добър английски език.
За контакти: 07787511689, Мартин

  
www.gtellinika.com

  
.  

. „   
“ 31 

032/622 487

0878 470040, 0878 864347      
gt_ellinika@abv.bg

29 000 29 000 
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information, please send 
your CV to : david_dion@
hotmail.co.uk 

(190) Expert Home and 
Office Services предлага 
работа за почистване на 
частни домове и офиси, 
необходими са Tax Office 
регистрация като self-

employed и желание за 
работа, тел. 07901825498

(189) Търся момчета и 
момичета за работа на 
автомивка с настаняване, 
тел. 07762862641

(192) Perfect Clean пред-
лага работа за постоянни 
и еднократни почиства-
ния, изисквания – self-
employed, NIN, proof of 
address, банкова сметка, 
тел. 07868699692

(195) Търся амбициозни 
хора за дистрибуторска 
дейност с отлични бизнес 
перспективи, необходимо 
е добро ниво на английски 
език и умения за комуни-
кация. Ще ви бъде оказа-
на помощ в подготвител-
ния етап. Тел. за контакт 
07894496881, моля, звънете 
от 9.00 до 21.00 часа

САТЕЛИТНИ 

ПРИЕМНИЦИ
(191) Поставяне и на-

стройка на сателитни 
приемници в лондон и 
околността, изгодни цени, 
поддръжка и дългосрочна 
гаранция, тел. 07818413663, 
Юлиян

(191) Булсатком и ITV – 
доставка и монтаж, сключ-
ване на договори, промо-
ционални цени, 12 месечна 
гаранция, тел. 07756539296, 
KRASS SAT

(2003) Монтаж, инста-
лиране и поддръжка на 
дигитални приемници, 
моторизирани системи и 
обикновени сателити, тел. 
07899917634, Жоро

(203) БУЛСАТКОМ – до-
ставка и монтаж на пълен 
комплект, оригинален 
БУЛСАТКОМ договор 
на ваше име с 18 месечна 
гаранция. ITV Partner – 
турска с безплатни ан-
глийски канали – доставка, 
монтаж и настройка, тел. 
07835911937, Мариян 

КОМПЮТРИ И 

УЕБДИЗАЙН
(196) Професионален 

графичен дизайн и печат 
на бизнес-картички, фир-

мени документи, лога и ре-
кламни материали, www.
cosmopolitdesign.com, 0787 
0973590, Христо Йорданов

(209) Поправка на на-
столни компютри и лапто-
пи, инсталация на софтуер, 
антивирусни програми, 
игри, поддръжка на мре-
жи, посещения по домо-
вете в удобно време, тел. 
07961540073, Калин

(189) Компютърни услу-
ги по помовете за £30, пре-
инсталиране на Windows, 
премахване на вируси и 
др., тел. 07565684704

(189) PC и лаптоп диа-
гностика и ремонт, въста-
новяване на центъра с ин-
формация при повредени 
системи, мрежови реше-
ния, дистанционна диагно-
стика, тел. 07747020573

ФРИЗЬОРСКИ 

УСЛУГИ
(191)  Професионал-

на фризьорка извършва 
мъжко, дамско и детско 
подстригване, боядисване, 
кичури, официални при-
чески, почистване на лице 
и вежди, на изгодни за вас 
цени, тел. 07519133845, 
02077011360

(189) Bella – нов българ-
ски фризьорски и козмети-
чен салон до Café PLOVDIV, 
тел. 02088813903

(189) Предлагам мъжко 
и дамско подстригване 
по домовете, продухване, 
боядисване, смяна на цвят, 
кичури, лифтинг масаж 
на лице, тел. 07760533877, 
Бети

ТРАНСПОРТНИ 

УСЛУГИ
(191) Транспортни услу-

ги – превоз на багажи, коли 
и пътници до България 
и обратно до Лондон – 
2 пъти месечно, цена – 
1GBP/1 kg. и  100 GBP за 
пътник, тел. 075401877107, 
02077011360

(189) Транспортни услу-
ги; Таксиметрови услуги 
по всяко време, транспорт 
до и от всяко летище, тел. 
07882028507

(189) Транспортни услу-
ги : превоз на товари, ме-
стене на багаж с ван Maxi 
baza до 3.5 т. в Лондон и 
UK, тел. 07882028507, Ру-
мен, по всяко време

ЛЕКАРИ 
( 1 9 1 )  Д - р  В а с и л е в 

–  опитен лекар,  спе-
циалист-невролог, тел. 
07792966069 

(190) Дипломиран кине-
зитерапевт предлага лече-
ние при болки във врата, 
гърба, кръста, както и при 
други оплаквания, свърза-
ни с опорно- двигателния 
апарат, тел. 07594231782, 
Иван Иванов

(191) Професионална 
помощ при болки във вра-
та, гърба, кръста – “секнат 
кръст”, мускули и ста-
ви, с акупресура масаж. 
Дипломиран масажист 
в The College of Chinese 
Medicine и член на Асоциа-
цията на акупунктуристите 
във Великобритания, тел. 
02088802131 и 07903187649, 
Денко Татарлиев

Искате ли да вземете английска
шофьорска книжка?

ПЛАМЕН СЛАВЧЕВ
инструктор по кормуване 07

83
02
35
66
9

Сп
ец
иа
лн

и ц
ен
и!

ОБЯВИ

R E C OV E R Y   C A R
• БРАКУВАНЕ
   НА КОЛИ
• ТРАНСПОРТ НА  :
- КОЛИ
- МОТОРИ
- ДЖИПОВЕ
ТЕЛ. 07787143078, 
ДИМИТЪР

УРОЦИ
(189) Съботнонеделен 

курс по английски език 
за начинаещи, български 
преподавател с дългого-
дишен опит, ефективна 
обучителна програма, тел. 
07983408196

(191) Учител-филолог 
дава уроци по английски и 
руски език, на всички нива, 
тел. 07894449803

ГЛЕДАНЕ НА ДЕЦА
(189) Гледам деца поча-

сово, водене и вземане от 
училище, имам опит, тел. 
O7716314266

(189) Търся деца за гле-
дане, може и възрастни 
хора, Югозападен Лондон, 
тел. 07773716269

( 1 2 4 )  Г л е д а м  д е ц а 
през деня, Cricklewood. 
07869332713

Какви са вашите възможности
за получаване на:

- Child - Benefi t
- Tax Credit
- Housing and Council 
- Sure Start in Maternity
- Maternity Allowance
- Income Support

т

и

тел. 02085555143
Safe Advice

на 1-ва страница

Известен медиумен 
и биоенерготерапевт 

гостува за кратко време 
в Лондон.

Ясновидство, гледане 
на карти, восъколеене, 

изчистване на 
негативна енергия, 

главоболие, проблеми 
в работата и любовта, 

амулети за късмет.
Тел. 07909436648, Нели 

(от 9.00 до 20.00 часа)

ЗА
П
О
В
Я
Д
А
Й
ТЕ

!

БГ 

ЗАКУСКА 

10 Forest Road
E17 6 JJ
(зад Blackhorse Road Station)

От понеделник до петък - 
от 6.00 до 18.00 часа

Събота – от 6.00 до 18.00 часа
Неделя – от 8.30 д0 13.00 часа

Работи
за вас 
днидни
в седмицата7

П
О
В
Я

ОООтОт понпонедееделнилник дк до по петик д по петъетъкк - ООООО
от 6 0от 6.00 до 18.00 часа

вввв сесесеседмдмдмдмддддд ицицициццццццататататаааавввв
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KУПУВАМ
(189) Купувам къщи 

з а  п о ч и с т в а н е ,  т е л . 
07950265749, Катя

(189) Изкупувам коли 
не по-стари от 1999 г., тел. 
07762862641

ПРОДАВАМ 
(193) Продавам цигари 

Victory изгодно (Западен 
Лондон), тел. 07810366622

(190) Продавам 24 декара 
иглолистна и 24 декара 
широколистна гора в зем-
лището на с. Харваловци, 
община Елена, област Ве-
лико Търново. Подходящи 
за ловуване, на територия-
та на горите живеят вълци, 
зайци и лисици. Възможна 
е продажба поотделно или 
на части отдвете гори.

Цена 4990 лева на декар, 
тел. 07780671533

ТЪРСЯ
(189) Търся къщи за чи-

стене в района на Seven 

Sisters и Tottenham Hale, 
по всяко време, мога да 
гледам и възрастни хора, 
имам ван и за транспорт, 
тел. 07553528913

АВТОУСЛУГИ
(190) Автоелектротехник 

- при проблеми с имоби-
лайзер, ABS, ECU, airbag, 
съдействие за MOT, тел. 
07967863048

ДРУГИ
(189) Ако имате депре-

сия, безсъние, проблеми 
в семейството и в хране-
нето, можете да разчитате 
на мен, в качеството ми 
на опитен психолог, тел. 
07515644899

(190) За онези от вас, 
които са сами и искат да 
си създадат семейство тук 
в Лондон (независимо от 
възрастта, може и след 60 
г.), предлагаме лекции на 
тема “Щастливо семей-
ство”, а също възмож-
ност за визуални контак-
ти и запознанства, тел : 
07900031491

(190) Помагам за смяна 
на шофьорски книжки, тел. 
02077031276, 07949861125

ЗАПОЗНАНСТВА
Привлекателен мъж 

на 44 г., 187 см., 80 кг., 

търси дама за сериозни 
връзки до 37 години, тел. 
07852403541

Строен и симпатичен 
мъж на 52 г.  Търси прия-
телка до 50 г. За сериозна 
връзка, тел. 07915642665

49 г, висок, симпатичен, 
културен, чистоплътен и 
интелигентен кулинар, 
обичащ природата, бълга-
рин търси сериозна връзка 
с интелигентна и красива 
жена, авантюристки не 
желая да ми звънят, тел. 
07709123479

Привлекателно момче 
иска да се запознае с мо-
миче до 30 г., което търси 
сериозна връзка,  тел. 
07501815104, Антонио

Млад, готин пич, на 25 
г. с опит в секса, иска да 
се запознае с момичета до 
40 г., за истински секс без 
никакви задръжки, ано-
нимността гарантирана, 
тел. 07951638136

Търся си мъж за секс, до 
40 г., със свободно време, 
тел. 07876676796

A very warm welcome in 
London, a nice house to stay, 
English Lessons, U got it ? 
Coming to London to live 
and work/study? A single 
nice gentleman,37   English 
College Lecturer/Linguist  
will help you with English/
Accomodation, show you 
nice places in London. I am 
kind, honest, single, never 
married and romantic. Please 
email chicago7777@hotmail.
co.uk

Симпатичен, атлети-
чен и енергичен търси 

дама за сериозни дела, тел. 
07599012593

Симпатичен, честен и 
коректен българин, висок 
и чистоплътен, добронаме-
рен (обръщам внимание) 
търси сериозна връзка с 
красива и интелигентна 
жена, умееща да уважа-
ва човека до себе си, тел. 
07709123479, Стефан

Як пич на 28 г. си търси 
мадама за всякакъв вид 
развлечения, разходки 
по всички забележител-
ности на Лондон, тел. 
07939961496, Марио Сла-
дура

Търся интимни удовол-
ствия с дами, обадете се на 

тел. 07840267232
Желаем запознанство с 

bi-жена, дискретност, тел. 
07543609155

Симпатична двойка (же-
ната - bi), приема пред-
ложения за забавления 
с подобни двойки срещу 
заплащане, дискретност, 
хигиена и качество, тел. 
07788410933

Mъж на 45 г. предла-
га секс-услуги на дами, 
изпращайте смс на тел. 
07556362203, моля само за 
сериозни дами

Мъж на средна възраст, 
висок, спортен тип, чи-
стоплътен и разкрепостен, 
желае запознанство с не-
закръглена и освободена 
дама, тел. 07551431657, 
Жоро

Честен българин, 34 г., 
172/70, коректен и добро-
намерен, търси сериозна 
връзка с интелигентна 
жена, умееща да уважава 
човека до себе си, petko74@
abv.bg

ТАЛОН 
ЗА ДВУМЕСЕЧНА ОБЯВА

ОБЯВИ

ТРАНСПОРТ 
по всяко време
до/от всички 

летища 
в Лондон.

Ниски цени!
077 566 447 52

Заповядайте
на редовните
богослужения
на Българска
Петдесятна Църква!

ST. JOHN'S CHURCH
STRATFORD
Stratford Broadway
London E15
Всяка неделя от 18:30
За контакти: 07950347110

Адрес: Axe Street
Barking IG 11 7LZ
Зад супермаркет LIDL

Всяка събота
от 18.30

тел. 07950347110

TранспортниTранспортни
услуги и услуги и 
премествания премествания 
с голям с голям 
ван. ван. 

Тел.07903661333
Цени по договаряне.Цени по договаряне.

- £500

Фирма извършва превоз на:
  Автомобили - £500
   Джипове - £600
    Камиони
     Микробуси
            Мотоциклети
       Багаж
До България и обратно.
Цени по договаряне.

07973169799

BULSATCOM, ITV 
партньор в Лондон,

доставка
и монтаж, 18 

месечна гаранция, 
оригинални 

договори,
тел. 07835911937, 

Мариан

на адрес: BG BEN Newspaper, Flat 2, 137 St. Johns Road, Walthamstow London, E17 4JH

Ново българско заведение
предлага работа за: 

дисководещи; водещи на 
шоу програми, модели, момичета 

за продажба на текила; танцьорки.
Tел. 07809469532, Даниела

Редовен превоз от  Англия и 
Шотландия до България и обратно. 

Сигурност и коректност.

0.70 p. / 1 кг.

07746471629, Емпреса Мейл Лтд
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Симпатично момче, 23 

г. търси запознанство и 
приятелство със симпа-
тично момиче до 27 г., тел. 
07595835757

Търся сериозна връзка 
с дама до 34 г., ще отго-
варям само на сериозни 
обаждания и смс-и !, тел. 
07716843923

Симпатичен мъж на 
40 г. търси жена до 37 г. 
за съвместно съжител-
ство, със цел брак, тел. 
07907903381

На 40 години съм, търся 
дама от 20 до 30 г. за 
съвместно съжителство 

и сериозна връзка, със 
съдействие за работа и фи-
нансово подпомагане, тел. 
07501021465, Владо

Млад, готин, на 26 г., 
предлага секс услуги за 
дами, ако си сама или ти  
е скучно вкъщи, обади се, 
447901625183. 

Търся запознанство 
със сериозен мъж между 
45-50 години, обаждайте 
се след 19, 00 ч на тел.: 
07522409873

На 40 години съм, пред-
лагам съвместно съжител-
ство и може би сериозна 
връзка на дама до 30 го-

дини с подсигурена от мен 
работа, Владо

Приятен, необвързан 
мъж, на 35 г., неженен, 
работи като преподавател 
в английски колеж и part-
time като имиграционен 
служител, добро поло-
жение, собствена къща в 
Лондон, общува лесно, че-
стен, учтив, с християнско 
вероизповедание, би желал 
да се срещне с жена от 19г. 
+ с цел връзка и евентуа-
лен брак, може също така 
да предложи помощ при 
устройването й в Лондон 
и подобряването на нивото 

на английския й език, моля 
само сериозни отговори, 
noahnoe37@hotmail.com , 
тел. 0774 3929 144

35/167 см., търся жена от 
27 до 35 г. с цел приятел-
ство, а след време и нещо 
повече, моля без обажда-
ния, ще отговарям само на 
смс-и на тел. 07513934041

Търся жена за сериозна 
връзка, до 35 години, тел. 
07513934041

Търся запознанство със 
сериозен мъж над 45 г. 
за приятелство, а може 
би и нещо повече, тел. 
07896761377, Диана – след 

19.00 часа
Младо момче търси жена 

с цел запознанство, тел. 
07902097162

Търся си любовница на 
всякакви години – от 20 до 
50, тел. 07717222410

Голямо момиче на 35 
търси мъжа на живота си. 
Трудно ми е да те намеря. 
Моля те, обади ми се! 077 
4566 3820

Разпускащи масажи само 
за момичета и дами по 
домовете, full privacy, 078 
7700 5067

Търся жена до 40 годи-

ни за секс, а може и нещо 
поевече, тел.  07530095559

Търся момиче от 18 до 
25 години за секс, ако си 
допаднем, може и нещо по-
вече, тел. 07518638078

Разведена, 52 г., търси 
сериозна връзка с мъж от-
говорен и умеещ да обича 
истински, моля за сери-
озни обаждания, 078 5526 
3430

П р и в л е к а т е л е н  3 4 -
годишен мъж търси дама 
за екскурзии из Евро-
па (дискретност) , тел. 
07791338706, Николай

България направи много за шаха, заслужава да има шампион

Любимата ми жена Любимата ми жена 
Кристина ме утешиКристина ме утеши

Битката за световната 
шахматна корона в София 
приключи в 12, а не в 13 
действия, както през 2006 
г. в екзотичната Калмикия. 
Тогава зад дъската в онзи 
скандален мач бяха Вла-
димир Крамник и Веселин 
Топалов. Четири години 
по-късно срещу Вишвана-
тан Ананд Веско искаше 
неистово да избяга от фа-
талното число. Поне това 
бяха първите му думи след 
финала. Числото 13 наи-
стина бележи най-важните 
мачове на Топалов. Първо, 
когато стана световен 
шампион в Сан Луис през 
2005 г., и втори път, когато 
загуби титлата в авто-
номната република Калми-
кия точно година по-късно. 
В Аржентина на считаната 
за злокобна дата Веско 
триумфира с трофея, и то 
в 13-ата партия. В Елиста 
падна в тайбрека от Крам-
ник на 13 октомври 2006 г. 
Тогава е петък, 13-и, и още 
нещо... Сборът от числата 
в датата също прави 13. 
Съдбовно или фатално е за 
Топалов числото 13?

- Веско, излиза, че числото 
13 те преследва?

- Не, не, нещата не стоят 
така. Освен това в Елиста беше 
петък, 13-и.

- Но в Сан Луис стана све-
товен шампион на 13-и, ар-
жентинско време?

- Така ли? Не си спомням. 
Причината сега не е от фа-
тализъм, а по-скоро друга. 
Тайбреците не са силната ми 
страна. В последната партия за 

първи път отборът на Ананд се 
справи добре и успя да избере 
сполучлив дебют. Играта се 
изравни, отиваше към реми. 
В тайбрека обаче Ананд щеше 
да е фаворитът.

- Но явно тази дата е мина-
ла през ума ти?

- Не, не съм суеверен. Идея-
та не беше да бягам от тайбрек, 
но поне да натисна и да стане 
тежка партия. Иначе реално 
той щеше да има просто един 
почивен ден. Следващият ден 
пак беше почивен и щеше от-
ново да поеме глътка въздух. 
Втората половина на мача 
му беше много тежко, беше 
останал без сили. И аз исках 
не толкова да избегна на всяка 
цена тайбрека, колкото да го 
натисна. Просто от яд, че така 
леко се развива за него пар-
тията, приех този риск, който 
беше прекалено голям.

- Има и един друг момент, 
че ако не бяха изтеглили пар-
тиите в началото, тайбрекът 
нямаше да е на 13-и...

- Да, но това реално не е 
причината за загубата и не е 
оправдание.

- Преследва ли те още кош-
марът от Елиста?

- Не. В този мач си пролича. 
Видяхме как в Бон Ананд по-
беди Крамник с разлика. Тук 
мачът му беше далеч по-тежък. 
Той може да си приказва, как-
вото иска сега. Имаше предим-
ство в деветата партия, която 
изпусна. Пролича си разликата 
между мен и Крамник. Видя 
се как бие в Бон и какъв мач 
направихме тук. Не излизам 
с накърнено шахматно само-
чувствие от този мач. Смятах, 

че Ананд няма да издържи на 
напора от 12 тежки партии.

- Но той изглеждаше свеж 
накрая?

- В последната партия - да, 
но в деветата, десетата и еди-
надесетата не беше така. Аз го 
наблюдавах отблизо и личеше, 
че му е тежко.

- Ти как релаксираше в по-
чивните дни?

- Физически бях доста добре. 
Имах тежки моменти между 
четвъртата и шестата партия, 
защото той игра добре. Смя-
ната на цветовете след шестата 
също беше критичен период, 
но го преодоляхме. Не беше 
лесно, но се справихме. Даже 
в седмата той едва се спаси. 
Мачът се обърна. Резултатът 
се изравни. Преброявайки 
възможностите, които аз съм 
имал през мача - той изпусна 
само веднъж да спечели, до-
като аз изпуснах значително 
повече. Това му позволи да 
поддържа равновесие през 
двубоя. Направих пропуски, 
а като цяло подготовката му 
беше по-зле. Не знам какви 
ще са коментарите. Той реално 
изнесе целия мач без дебюти, 
което е доста трудно. Друг би 
се огънал, но Ананд успя да 
се защити и спаси тежките 
позиции в третата, петата и 
десетата партия.

- Да разбираме ли, че той е 
бил по-добър от екипа си?

- Горе-долу, да. Ние успяхме 
да разгадаем какво ще се случи 
в развитието на 9-10 партии, 
докато те уцелиха може би 
две. Още в първата партия им 
гръмна основната подготовка 
и Ананд трябваше да търси 
промени. Ние също имахме 
проблеми с неговото Ката-
лонско начало, но успяхме да 
ги разрешим. Докато при него 
чак единствено в последната 
партия екипът му наистина 
направи добър избор.

- Как се чувстваш емоцио-
нално в момента?

- Загубата е тежка, защото 
това е труд на много хора в 
продължение на 4 години. Не 
само на шахматистите около 

мен, но и на премиера Бойко 
Борисов, президента Георги 
Първанов, Весела Лечева, Сви-
лен Нейков. Много хора ми по-
магаха, но накрая не успях да 
спечеля титлата. Това тежи.

- Сега ли ти е по-тежко, или 
в Елиста?

- В Елиста, защото тук има-
ше спорт и нямаше скандали. 
Трудна битка. Мисля, че има-
ше моменти, в които се борих 
много добре, притисках про-
тивника и можеше да завърши 
наравно, но усещането ми е, че 
в тайбрека той е фаворит. Не 
ми се иска да го призная, но 
пак ви казвам, че това не ми 
е силната страна. Дали губиш 
в редовното време, или след 
дузпи, голяма разлика лично 
за мен няма. Беше тежък мач 
и той накрая успя да устои на 
напора.

- И сега накъде?
- В момента съм номер 2 в 

световната ранглиста и съм 
на 10 т. от Карлсен. С малко 
повече късмет, ако той на-
прави някаква грешка, мога да 
стана първи. Това е реалната 
цел, защото през 2012 г. да се 
търси нов мач е по-далечна 
перспектива. Ще се опитам 
да стопя разликата в точките 
с Карлсен. Ако това стане, ще 
означава, че съм постоянен в 
играта си. Световната титла я 
печелиш веднъж на няколко 
години, докато да си номер 1 
ти трябва по-продължително 
време.

- В главата ти върти ли се 
нов мач за титлата? Готов ли 
си да застанеш срещу Ананд 
в Лондон?

- В момента съм повече от 
готов. Въпросът е, че тези 
мачове ще бъдат догодина, но 
не се знае нито формата, нито 
къде и кога ще бъдат. Когато 
не знаеш точното време, не 
можеш реално да се подгот-
вяш. В момента нивото ми 
на подготовка е много добро, 
но след една година вероятно 
другите ще наваксват.

- Хората си мислят, че ще 
кажеш «край» и се питат 
ще претендираш ли пак за 

титлата?
- По принцип аз съм сред 

осмината шахматисти, от кои-
то ще се излъчи следващият 
претендент. Въпросът е, че 
трябва да се проведат тези ели-
минации. В мача срещу Ананд 
не показах, че съм по-слаб от 
него. Въпросът е, че имам този 
недостатък с тайбрека. Това се 
знае и хората се стремят към 
него. И аз трябва да се опитвам 
да поемам повече рискове, за 
да приключвам мачовете.

- Не се ли умори да се до-
казваш?

- Не съм аз човекът, който 
трябва да се оплаква. През 
2004 г. в Либия пак паднах 
след тайбрек и мислех, че 
това е едва ли не последният 
ми шанс. След една година 
се промениха нещата и на 
световното в Сан Луис станах 
световен шампион. Това, раз-
бира се, няма да стане сега. 
Едва ли по-рано от 2012-ра 
ще имам шанс. Шампионът 
Ананд е по-възрастен от мен, 
Карлсен, разбира се, е по-млад, 
но не е доказано, че е явно по-
силен. И не виждам защо аз 
да не мога пак да се преборя. 
От осемте претенденти обаче 
само Камски е аутсайдер.

- А в личен план няма ли да 
настъпят промени?

- Няма да коментирам. 
Съжалявам. Тук много хора 
наистина ми помогнаха. 
България направи толкова 
много за шаха, че заслужава 
да има шампион.

- Усещам, че ти не си огор-
чен толкова от загубата, 
колкото от чувството, че не 
си оправдал надеждите на 
хората.

- Да. Аз съм спортистът, на 
когото най-много са помагали 
реално. И ми е неудобно.

- Как прекара вечерта след 
загубата?

- Нищо особено. Разпуснах, 
пих малко вино и кафенце 
за тонус. Останахме заедно с 
екипа до 2 след полунощ. На-
правихме разбор, може би на 
ей тази маса (посочва съседна-
та във фоайето на грандхотел 

«София»).
- Какво ти предстои?
- Ще си почина. Ще си дойда 

в България през лятото, може 
би. До септември няма да 
участвам никъде. В България 
такъв красив мач и добре орга-
низиран не е имало. Напомня 
на големите битки между Кар-
пов и Каспаров. От 20 г. такъв 
двубой не е имало и това е 
благодарение на България.

- Кристина от Саламанка 
какво ти каза?

- Успокои ме. Загубата е 
голяма във всяко отношение. 
Победителят получава всич-
ки облаги, докато загубилият 
отива в тази осмица на пре-
тендентите. Разликата е зна-
чителна. Силвио Данаилов се 
бори много за този мач. И все 
пак едно е да представляваш 
номер 2 в световната рангли-
ста, съвсем друго - световния 
шампион. Доста от нещата, 
които искахме да променим в 
шаха, няма да станат, защото 
от шампиона зависи много.

- Какво точно имаш пред-
вид?

- Ние се борим за налагане 
на «софийските правила». На 
всички им е ясно, че те са по-
ложителни, но има завист, тъй 
като не се казват «московски», 
например. Силвио наистина 
направи революционни неща 
в шахмата, а ФИДЕ се кичи с 
медалите. Световен шампи-
он звучи едно, бивш - друго. 
Освен финансова, загубата е 
и като имидж. Просто хората 
обичат победителите, такъв е 
законът на живота.

- Нещо, за което съжаля-
ваш?

- Пропуснатите шансове. 
Имахме добра подготовка, 
много професионален от-
бор, предугадихме тактически 
всичко, но Ананд се оказа 
по-добър защитник. От 3-4 
възможности той изпуска 
само една. Той си използва по-
добре възможностите, което 
е и принципът на спорта. Ако 
не използваш момента, никой 
няма да те чака и да ти дава 
втори шанс.
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Александър Иванов, Алек-
сандър Иванов-младши, Златко 
Георгиев и Мартин Гуменов ще 
представят България за първи 
път в рали “Дакар”. Българският 
екипаж, който ще се пусне в 
надпреварата с автомобил на 
Toyota, се записа за старта на 
офроуд състезанието, което 
и следващата година ще пре-
мине през пясъчните дюни 
и каменистите местности по 
южноамериканските трасета в 
Чили и Аржентина.

Автомобилът на българския 
екипаж е Toyota FJ Cruiser със 
стандартен 4-литров, V6 бен-
зинов двигател. Максималната 
скорост на боядисания в нацио-
налния трибагреник автомобил 
е 200 км/ч, които обаче рядко 
се развиват през пустинята. 
Варненският отбор, който ще се 
конкурира с над 450 други, ще се 
включи в тежкото офроуд състе-
зание в Южна Америка изцяло 
с лични средства и от приятели.

Състезанието за 2011 г. за-
почва с откриване на 1-ви 

януари в Чили, а финалът е 
16 дни по-късно в аржентин-
ската столица Буенос Айрес. В 
новия старт привържениците 
ще видят редица промени, 
като по-големите са в мото-
циклетната дисциплина, която 

вече е разрешена само за 
машини до 450сс. Световното 
турне пък започна на 6-и май 
тази година в Холандия и след 
дълга обиколка ще стигне 
и до България в средата на 
лятото.

БГ СПОРТ

Всяка събота  - 
във вихъра
на дискофлирта!

Белгия ни попари в 
последните минути

Нашите паднаха с 1:2 на «Крал Бодуен»

Българският национален отбор 
загуби с 1:2 като гост на Белгия в 
контролна среща, първа след от-
казването на капитана Димитър 
Бербатов. Родният тим игра по-
добре през първото полувреме, 
но се отпусна през второто, а в 
самия край на срещата допусна 
два бързи гола, за да отстъпи на 
младия отбор на домакините. 

Ключово се оказа напускането 
на терена на новия капитан Сти-
лиян Петров, който излезе в 88-
ата минута, и веднага след това 
паднаха попаденията за Белгия. 
С отличните си изяви впечатли 
вратарят Николай Михайлов, 
който спаси невероятни по-
ложения, включително и дузпа. 
Така, макар и след поражение, 
Станимир Стоилов може да гледа 
малко по-ведро, намерил замест-
ник на Митко Иванов, и може би 
на Бербатов. 

Мачът тръгна зле за България, 
като още в третата минута Еден 
Азар бе фаулиран от Живко Ми-

ланов в пеналта, и домакините 
получиха право да изпълнят 
дузпа. Азар застана зад топката, 
би леко вдясно от центъра, но 
Михайлов успя да улови.

През второто полувреме бел-
гийският отбор бе още по-остър, 
като още на почивката Жорж Ле-
екенс направи две смени. Дома-
кините бяха доста груби и често 
спираха българите с нарушения. 
Въпреки всичко „трикольорите” 
удържаха фронта и водеха с 1:0 
чак докато започна да тече по-
следната минута на мача. 

В 88-ата минута терена напус-
на Стилиян Петров и изведнъж 
последва поредица от грешки, 
която доведе до двата гола във 
вратата на Михайлов. В 90-ата 
минута Льопон изравни, след 
като Азер го намери непокрит 
на десетина метра по диагонала. 
По-малко от две минути по-
късно Чавдар Янков направи 
грешка, загуби топката, получи 

се контраатака за Белгия, Бен-
деке бе блокиран от Ники Ми-
хайлов и Манолев, но Венсан 
Компани притича, и довкара 
топката в мрежата за финално-
то и много неприятно 2:1.

БЕЛГИЯ - БЪЛГАРИЯ 2:1 - 0:1 
Ивелин Попов (31'), 1:1 Льопон 

(89'), 2:1 Компани (91'). 
БЕЛГИЯ: 1. Жан-Франсоа 

Жиле 2. Алдервейрелд (64'-
Симан) 3. Компани 4. Ломбердс 
5. Ван Дам (64'-Бендеке) 6. Фер-
тонген (46'-Тайс) 7. Азар 8. Дефур 
(84'-Миралас) 9. Лукаку (64'-
Дешахт) 10. Бюфел 11. Дембеле 

(46'-Льопон)
БЪЛГАРИЯ: 13. Михайлов 14. 

Манолев 15. Иванов 6. Ангелов 
16. Миланов 12. Пеев (90'-Ив. 
Стоянов) 19. Петров -к (88'-Пл. 
Николов) 8. Янков 7. Георгиев 
23. Попов (66'-Камбуров) 10. 
Божинов (62'-Рангелов)

България ще бъде България ще бъде 
представенапредставена

на рали „Дакар“ на рали „Дакар“ 

 Дебют

ПИРОНКОВА отвя 
ДЕМЕНТИЕВА
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ПИРООНККООВАА отвя
Първата българска ракета 

Цветана Пиронкова се класира 
за четвъртфиналите на турнира 
на червени кортове в полската 
столица Варшава с награден 
фонд 600 000 долара. Във втория 
кръг българката, която е номер 
100 в световната ранглиста, 
записа една от най-големите 
победи в кариерата си - над 
олимпийската шампионка и 
номер 5 в света Елена Демен-
тиева (Русия) със 7:5, 4:6, 6:4. 
Драматичният мач продължи 
2:57 часа, а това е пета поредна 
победа за Пиронкова в полската 
столица, след като тя премина 
през квалификациите.

Първата българска ракета 
стигна до крайния успех при вто-
рия си мачбол и при общо шестия 
си пробив в двубоя. Първият сет 
започна с размяна на пробиви, а 
българката поведе с 4:2 след вто-
рия си пробив в сета. След това 
обаче Дементиева изравни - 4:4. 
След това българката поведе с 
6:5 и с пробив затвори сета със 
7:5 след 72 минути игра.

До края на срещата Пиронкова 

с пробив стигна до 6:4 след близо 
три часа игра. С класирането си 
на четвъртфиналите младата 
пловдивчанка заработи 15 100 
долара от наградния фонд и 140 
точки за световната ранглиста, 
с които ще се изкачи с око-
ло 20 места в класирането. На 
четвъртфиналите съперничка на 
българката ще бъде шампионка-
та от миналата година Алексан-
дра Дюлгеру (Румъния).

ПФК “Левски” стана част от голямото семейство 
на NIKE, след като бе подписан договор за пълно 
спонсорство с американския гигант в производство-
то на спортни стоки. За първи път в историята си 
американският гигант в производството на спортни 
стоки сключва сделка за пълно спонсорство с отбор от 
българския футболен елит. Договорът е за две години 
до края на сезона 2011/2012, с опция за продължаване 
с поне още една година. За времето на действие на 
настоящия контракт ПФК “Левски” ще получава не-
обходимата му екипировка за всички свои формации 

- от детско-юношеските отбори до представителния 
тим. Договорените продукти включват официални 
и тренировъчни екипи, анцузи, топки, аксесоари и 
обувки за свободното време. Ще има и продукти за 
феновете на “Левски”, които ще се продават в магази-
ните на клуба и в дистрибуторската мрежа на NIKE 
от средата на юни. Планираната цена на официалната 
фланелка е 69,90 лв. След пускането на фланелките в 
продажба клиентите ще имат възможност да поставят 
на тях име и номер по избор в магазина от веригата 
«Ултраблу» до стадион «Георги Аспарухов». 

оо 
ии 
аа 
00 
00 
,, 
--
аа 
аа 
--
--

Страната ни отново има евро-
пейски шампион по културизъм, 
след като Атанас Николаев спе-
чели титлата в категория до 80 
кг на първенството в Маастрихт 
(Холандия). По-рано този месец 
Николаев взе титла и на Балкан-
ското първенство в Сърбия. С европейски медал 
от Маастрих си тръгна и Константин Паскалев, 
който взе среброто в класическия културизъм, а 
неговият съотборник Борислав Раянов завърши 
пети. Георги Димитров остана шести над 100 
кг, а Атанас Георгиев - четвърти до 85 кг.

За вто-
ра поред-
на година 
със съдей-
ствието на 

Генералния спонсор на БФКФ – Super-Max, шести-
ма от най-добрите спортисти представиха Бълга-
рия на първенството на Стария континент. 

Редом със състезателите успех постигна и 
българското съдийство - международният ни 
рефер Иван Пенков беше избран на европейския 
конгрес за секретар на съдийската комисия. Преди 
година абсолютната европейска титла заслужи 
Христомир Христов, който сега пропусна състе-
занието, защото е съсредоточил подготовката си 
към световното в Баку през ноември 2010. 

България отново с европейски 
шампион по културизъм

ЛевскиЛевски
с NIKEс NIKE
за 2 годиниза 2 години



БГ БЕН 22 май 2010 г.
Брой 10 (189), Година VII 29БГ СПОРТ

   /
.9 

 BULGARIA  

81616   
 £5 .

 
 SMS 

 
 

  
.

 020 8497 4536*,  

  
   

  
  

( . 00 359 xxxxx). 
  

  
 .

1

2

3

  

Helpline: 020 8497 4622 Supporter of:
www.auracall.com/bgben

Bulgaria

22p/min

*T&Cs: *T&Cs: Ask bill payer’s permission. SMS costs £5 + std SMS rate. T-Talk account will be credited with £5. Connection fee varies between 1.5p & 20p. Calls to the 020 number cost standard rate to a 
landline or may be used as part of bundled minutes. Text AUTOOFF to 81616 (std SMS rate) to stop auto-top-up when credit is low. Charges apply from the moment of connection. Calls billed per minute. 
Credit expires 90 days from last top-up. Rates are subject to change without prior notice. This service is provided by Auracall Ltd. Agents required, please call 084 4545 3788.

USA,Canada

1p/min

15% 
 

 
 (    

)

260110_150x128_TTX_BGben_4536_buPage 1   26/01/2010   10:57:21

От 21.00
до 3.00 часа.                                                    
Резервации и 
информация:  

07809469532 
(Даниела)

139-141
Tottenham Lane
Crouch End/Turnpike 
Lane/Finsbury Park
N8 9BJ
(на 4 спирки
с автобус No41 
от Turnpike Lane Station
по посока на Crouch End)

 – новата българска дискотека в Лондон!
1399-1441
Totttennhaham Lanee
Croouchh End/Turnpike 
Lane/FFFinsbury Park
N88 9BJ

Changa BarChanga Bar Следваща
програма за

Събота,
29 май:  

Българска 
музика, 

най-новите 
хитове от 

световния 
dancefl oor, 

парти 
фолк-микс 
За дамите 
до 22.00 - 

вход 
свободен и 

безплатен 
Changa 

коктейл.
Томбола за 

всички!

ОО
до
Рез
инфф р ц

7809469532
ниела)

О 21 00От 21.00
о 3.00 часа.
зервации и
формация:

    

Всяка събота  - Всяка събота  - 
във вихъравъв вихъра
на дискофлирта!на дискофлирта!

Уредиха ЦСКА с лицензВарна става домакин Варна става домакин 
на «Tall Ship Race»на «Tall Ship Race»

Варна ще бъде домакин на най-
голямото ветроходно състезание 
в света «Tall Ship Race». За първи 
път в историята си регатата ще се 
проведе в района на Източното 
Средиземноморие и Черно море. 
Между 9 май и 7 юни под мотото 
«Исторически морета» по пътя на 
Язон и Аргонавтите от гръцката 
митология ще плават между 70 и 
100 големи ветрохода.

Регатата се състои от три гонки 
между четири пристанища, с над-
превара между първото и второ-
то пристанище, социален круиз 
между второто и третото и състе-
зание между третото и четвъртото 
пристанище. Пристанищата са в 
страните съседки Гърция, Турция 
и България и всяко от тях е със 
собствен облик и чар. Маршрутът 

ще премине през Дарданелите, 
Мраморно море, през Босфора до 
Черно море и обратно.

Кметът на град Варна - Кирил 
Йорданов, който ще е домакин на 
акостиращите кораби, е подготвил 
подобаващо посрещане на моряци-
те. Патрон на събитието за Варна 
е лично премиерът на Република 
България - Бойко Борисов. Флоти-
лията ще отплава от Варна на 24 май, 
за да започне своята втора надпрева-
ра. Корабите ще преплават 200 мили 
до северния вход на Босфора, където 
състезанието ще завърши късно 
вечерта на 26 май. Третата гонка ще 
започне на 1 юни на юг към Лаврион, 
Гърция. Тя е с дължина около 220 
мили. Корабите ще останат заедно 
до 7 юни, когато ще се разпръснат 
обратно по родните пристанища.

Между 70 и 100 ветрохода 
ще вземат участие

ЦСКА се уреди с лиценз за Евро-
па, твърди «7 дни спорт». От БФС 
са информирали официално клуба, 
че покрива лицензионните изис-
квания и ще представя страната ни 

в Лига Ев-
ропа тази 

есен. Лицензът висеше на косъм 
заради 510 хил. евро, които Черно-
морец изискваше за трансфера на 
Мишел Платини. От ЦСКА обаче 
заведоха съдебен иск срещу това 

и по този начин дългът не се при-
знава още, тъй като вървят съдебни 
спорове. За останалите борчове 
ЦСКА донесъл документи, че са 
разсрочени. Така Павел Дочев и 
хората му засега имат пропуск за 
квалификациите за Лига Европа.
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- Гарабед, жена ти ни изневерява!Реконтра

Светът според Antoine Helbert

Ханс Кристиян Андершин
В една гора живеела стара разведена коза и нейните 

седем козлета. Всички те членували в партия ГЕРБ и 
понеже очаквали всеки момент да вземат властта, не 
преставали да разправят наляво и надясно:

- От стара коза ярета сме ние и не само не се плашим 
от вълци, а решим ли, че фирмите им не чистят София 
така, както бат' Бойко е заповядал да се чисти, майката 
им разкатаваме!

Нашият вълк бил съвсем обикновен, нямал си 
фирма «Волф», имал обаче пърхот. Гледате телевизия 
и добре ви е известно какво огромно нещастие е това 
- ни вълчица ще те погледне, ни банка кредит ще ти 
пусне, ни шеф тринайста заплата ще ти разпише! Да 
не говорим, че никой не само не ти се плаши, а дори 
зайците най-откровено ти се плезят и ти врътват 
глобата, като те хванат без билет в трамвая. По тая 
причина изтормозеният вълк намислил да издебне 
момент, когато старата коза е отскочила при хеър ар-
тиста в мола отсреща, да баламоса козлетата, да нахлуе 
в панелката и да ги натъпче в чувала си. А след това да 
се регистрира като животновъд и да дръпне пари от 
еврофондовете, с които да си накупи мазила против 
пърхот, мезонет, яхта и двама-трима депутати.

Изчакал вълкът подходящия момент, качил се с 
асансьора до козия апартамент, почукал, навел се над 
ключовата дупка и с преправен глас казал:

- Отворете ми, козленца, аз съм вашата мамичка!
Козлетата тъкмо се били събрали с козички и се 

друсали с треволяци и амфетамини. Струпали се те 
на вратата, взели да си намигат, а най-печеното по-
питало:

- Откъде идваш, наша мамице?
- От мола отсреща!
- А какво ни носиш?
- Вкусно млечице! - отвърнал вълкът точно като в 

приказката.
Избухнали в смях козлетата и козичките, защото те 

млекце не били кусвали от години, а карали на твърдо 
гориво - бира в междучасията и джин за домашно. 
Отворили те вратата, дръпнали вълка в антрето и го 
заоблъчвали:

- Вълчо, Вълчо, стига си чел детски приказки, бе! 
Я сядай тука и дръпни една Мери Джейн, ето ти и 
ракийца за здрав мъжки дъх. 

Вкарали го в холчето, захванали да го яхат, да му 
дърпат ушите, а най-малкото, което било страхо-
тен зевзек, му завряло пиратка в джоба и тя, като 
гръмнала, звярът изпаднал в несвяст. В това време 
пристигнала старата коза с нова фризура и с прясно 
лакираните си рога и копита прекратила веселбата на 
подрастващите. 

В обществен план приказката кулминирала с окон-
чателната победа на доброто над злото. Европейската 
народна партия хором поздравила козлетата за това, че 
унизили и респектирали поредния български овълчен 
тарикат. Всички телевизии се втурнали да рекламират 
чудодейния комбиниран препарат «Депо Посирол» 
- хем за разстроен стомах, хем за разстроени нерви. 
На вълка точно това му трябвало, щото козлетата 
дотолкова го разстроили, че той изобщо от клозета 
не излизал. Абе к'во да ви кажа -лекарствен продукт, 
преди употреба прочетете листовката!

Вълкът и 
седемте козлета
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Важни телефонни номера и адреси

С р е щ н а л и  се 
двама статистици 

и започнали да се хва-
лят с постиженията 
на институтите си. 
Първият казал: “Ние 
установихме, че най-

здравословното 

нещо на света е праз-
нуването на рождени 
дни. Хората, отпраз-
нували най-много 
рождени дни, живеят 
най-дълго. А вторият 
отговорил: “Ние пък 
установихме кое е най-

смъртоносното 
нещо на света. Това 
са киселите краста-
вички. От тези, които 
са яли кисели краста-
вички през 1910 го-
дина, сега няма нито 
един жив.” 

Мъж решава да стане 
автомонтьор, но майка 
му е принципна жена и го 
убеждава, че това не е пре-
стижна работа. По-добре да 
изучи докторския занаят. 
Синът й я послушва и става 
гинеколог. Минават годи-
ни, майката умира и синът, 
отново свободен, решава да 
се отдаде на автомонтьор-
ство. Започва работа при 
свой познат. След известно 
време при работодателя му 
се отбива негов познат. От 
дума на дума познатият 
попитал:

- Абе как е гинекологът, 
справя ли се с колите?

- А ти как мислиш? - от-
говаря доволен работода-
телят. 

- Цял двигател успя да 
разглоби.

- Е, и? През ауспуха... 

Жена стои на ръба на 
балкона на 8-мия етаж и 
казва на мъжа си:

- Не мога да живея с 
такъв женкар, пияница и... 
престани да ме побутваш! 

Пращат Иванчо в първи 

клас. Още първия ден обаче 
той отива при учителката 
и казва:

- Госпожо, аз съм мно-
го умен, не съм за първи 
клас, пратете ме направо 
в трети! 

Учителката се объркала и 
го води при директора. 

- Господин директор, 
Иванчо иска направо от 
трети клас да започне да 
учи! - Ами добре, изпитай 
го да видим. 

Почнала учителката: 
- Колко е 3 по 3? 
- 9.
- Правилно. А 6 по 6?
- 36.
- Добре. А какво е това 

- кравата ги има четири, а 
аз - две?

- Крака. 
- А какво е това - ти го 

имаш в панталоните, а аз 
го нямам?

- Джоб.
- Правилно! Ставаш за 

трети клас!
А директорът се обадил:
- Направо в пети да го 

пратим, много е напред с 
материала! Я как отговори 
на всичко, а последните 
два въпроса даже и аз ги 
обърках! 

Без думиБез думи

Мъж решава да стане 
автомонтьор, но майка 
му е принципна жена и го

клас. Още първия ден обаче 
той отива при учителката 
и казва:

- Госпожо, аз съм мно-

СМЕХОТЕРАПИЯСМЕХОТЕРАПИЯ

Flat 2, 137 St. Johns Road, Walthamstow  London, E17 4JH

- Сестра, как е новият ни 
пациент?

- По-добре, вече говори.
- И какво каза?
- Че се чувства зле! 

Мед и ц и нс к а  с е с т р а 
събужда дълбоко заспал 
пациент:

- Събудете се! Време е за 
приспивателното ви... 

Flat 2, 137 St. Johns Road,
Walthamstow London, E17 4JH
Редакция: 02085316183

- Шпрехен зи дойч?
Пак без отговор.
Шофьорът пали колата и си 

заминава.
- Е, явно трябва да учим повече 

езици, че да можем да се оправя-
ме - казва единият полицай.

Другият скептично отвръща:
- Че този като знаеше, оправи 

ли се?!

ВИЦОВЕ, СПРАВОЧНИК

Звездичките организирали 
парти само за звездички. По-
чукало се на вратата. Една звез-
дичка отворила. И видяла точка. 
Точката:

- Може ли да вляза?
Звездичката:
- Не, това е само за звездички.
Точката:

- Аз съм звездичка, само че 
с гел.

Чужда кола спира пред двама 
полицаи. Шофьорът пита:

- Ду ю спийк инглиш?
Полицаите се споглеждат и с 

почуда вдигат рамене.
- Парле ву франсе?
Те пак вдигат рамене.



32
БГ БЕН 22 май 2010 г.

Брой 10 (189), Година VII

Читателска

поща „БГ БЕН“

inbox@

bgben.co.uk

Най-краткият

път до страниците

на   БГ БЕН

SIM карта

След като презаредите с пакет, няма никакви допълнителни такси за обаждания до стационарни номера в избраните държави до изразходване на предплатените минути. Обаждания до мобилни номера се таксуват по различен начин. След като изразходите предплатения пакет влизат в сила стандартните тарифи на минута. Ако не закупите нов пакет влизат в сила стандартните 
тарифи на минута. Ценовата листа е акуратна към дата 26 март 2010. Промоцията за безплатни 1000 минути изтича на 31 май 2010. Посетете www.golbalcessl.eu за пълните условия, актуални цени и промоции. Пакетните минути могат да бъдат използвани от Великобритания до следните дестинации: Великобритански стационарни и мобилни нимера, Глобълсел до Глобълсел, 
Глобълсел гласова поща като наберете 222, стационарни и мобилни номера в Русия и всички държави членки на Европейски съюз (Кипър само Гръцка част). *Първата минута на всеки Глобълсел мобилен до Глобълсел мобилен обаждане се таксува десет пенса. Следващите 60 минути се таксуват 0 пенса на минута. Тази тарифа се отнася до on-net обаждания във 
Великобритания. Обаждания над шестдесет минути ще се таскуват осем пенса на минута.

Купа 1500 минути и да получите допълнителни 1000 минути, като подарък

Дайте три SIM карти от www.globalcell.eu на вашите приятели
вземете безплатен кредит от £10 всеки път когато те презаредят
с £10.

£2 безплатен кредит
Допълнително безплатни £2 за всички SIM пакети. След като 
регистрирате вашата SIM карта онлайн и заредите за първи път.

£10 безплатен кредит

България

Великобритания

SMS / MMS

с Пакет Стандартно

Globalcell п/мин0 п/час10

п/мин0
стационарен

п/мин14
мобилен

п/мин4
стационарен

п/мин15
мобилен

п/мин0
стационарен

Международни и във UK

p10
Globalcell до Globalcell

p7
MMS

p30

п/мин7
мобилен

п/мин10
стационарен

п/мин10
мобилен

Mожете собствения си мобилен номер към нашата мрежа
Посетете www.globalcell.eu или обадете 0845 097 0003

Презаредете вашия пакет ни онлайн, във вашия локален магазин или
където видите един от тези знаци:


